

## Akt v l u s t q h t rawn

သဗ္ဗပါပသာ အကရထံ - မကောင်းတာ(အကုသိုလ်)ဟူသမျှ ဘာမျှမလုပ်ပါနှင့်။  
 ကုသလသာ ဥပသမ္ပဒါ - ကောင်းတာ(ကုသိုလ်)မှန်သမျှ အားလုံးပြုလုပ်ပါ။  
 သစ်တ္တ ပရိယောဒပနံ - မိမိစိတ်ကို မိမိနိုင်အောင်ထိန်းပါ။  
 (မကောင်းတာ မလုပ်ဖြစ်အောင် စိတ်ကိုထိန်းပါ)  
 ဧတံ ဗုဒ္ဓါန သာသနံ - ဤသုံးမျိုးသည် ဗုဒ္ဓ၏အလိုတော်ကျ အဆုံးအမတည်း။  
 (ဓမ္မဒ)

### “အာမခံထားခြင်းက မိမိထိခိုက်ခွဲရင် ကုစားပေးရုံသာမကဘဲ နိုင်ငံစီးပွားရေး မထိခိုက်အောင်လည်း အကာအကွယ်ပေးတဲ့ သဘောပါပဲ”



ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမောင်မောင်သိမ်းနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခြင်း

တွေ့ဆုံမေးမြန်း-မိုးသူဇာစိုး  
 တတ်ပုံ-ရွှေကိုကိုလေး

အာမခံထားရှိခြင်းသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များဖြစ်ပေါ်ခြင်းနှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်စပ်နေသည့်လုပ်ငန်း ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် လူသားတို့ခံစားခဲ့ရသည့် ဆုံးရှုံးမှုများကို ကုစားပေးနိုင်ရန် အာမခံလုပ်ငန်း ပေါ်ပေါက်လာခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများကို ငွေကြေးတန်ဖိုးသတ်မှတ်ပြီး ယင်းငွေကြေးကို အာမခံလုပ်ငန်းက လျော်ကြေးအဖြစ် ပြန်လည်ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ရာ အာမခံလုပ်ငန်းသည် ဆုံးရှုံးမှုကို ပြန်လည်ကုစားခြင်း လည်းဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် မကြာသေးမီကာလက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တစ်ခုဖြစ်သည့် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်း ကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်အချို့တွင် ရေကြီးရေလျှံမှုနှင့် မြေပြိုမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်၍ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အဖြစ်များခြင်းနှင့် အာမခံထားရှိခြင်းတို့ အရေးပါပုံကို ဆက်စပ်သိရှိ နိုင်ရန် အာမခံလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သည့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာမောင်မောင်သိမ်း နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်များကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

အာမခံထားတဲ့သူတွေများတဲ့ နိုင်ငံတွေမှာ ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပွားလာရင် နိုင်ငံစီးပွားရေးကို ကာလတိုပဲထိခိုက်ပြီး အာမခံထားသူနည်းတဲ့ နိုင်ငံတွေမှာတော့ နိုင်ငံစီးပွားရေးတိုးတက် မှုကို ၂ ရာခိုင်နှုန်းလောက် ထာဝရထိခိုက် သွားစေတယ်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

ရက်စွဲ	
မော်လမြိုင်	၈ ဒသမ ၅၀ လက်မ
ပေါင်	၆ ဒသမ ၂၂ လက်မ
ပူတာအို	၄ ဒသမ ၁၃ လက်မ
ဟိုင်းကြီးကျွန်း	၃ ဒသမ ၈၂ လက်မ
ကျိုက်မရော	၃ ဒသမ ၄၆ လက်မ
ပုခုံ	၂ ဒသမ ၈၇ လက်မ
ချောင်းဆုံ	၂ ဒသမ ၈၃ လက်မ

## ပြည်ပမှ ကုန်စည်ဝင်ထွက်မှု များပြားလာသည့်အတွက် လေဆိပ်ကုန်လှောင်ရုံသစ်တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်မှု ၂၀၁၆ မတ်လတွင် ပြောင်းရွှေ့နိုင်မည်



ဆုနင်းလဲ့

**ဟုမ္မလင်းမြို့ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် ပြန်လည်ကျဆင်း**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ချင်းတွင်း မြစ်ရေသည် ဟုမ္မလင်းမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ ရောက်ရှိရန် တစ်ပေခန့်အထိ မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ယနေ့မုန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် နှစ်ပေခန့် သို့ ပြန်လည်ကျဆင်းသွားပြီဖြစ်ကြောင်း မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက သတင်း ထုတ်ပြန်သည်။ (ကြေးမုံ)

သွင်းကုန် ထုတ်ကုန်လုပ်ငန်းများ ပိုမိုတွင်ကျယ်လာပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြည်ပမှကုန်စည်ဝင်ထွက်မှု ပိုမိုများပြားလာသည့် အတွက် လေဆိပ်ကုန်လှောင်ရုံသစ် တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်သွားမည် ဖြစ်ရာ လာမည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မတ်လတွင် ပြီးစီးပြောင်းရွှေ့ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန အကောက်ခွန် ဦးစီးဌာနမှသတင်းရရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံသို့ပြည်ပမှခရီးသည်များ လာရောက်မှုများပြားလာပြီး ပြည်ပနှင့် တိုက်ရိုက်ချိတ်ဆက်ပြီးဆွဲသည့် လေကြောင်း လိုင်းများ ပိုမိုများပြားလာသည့်အပြင် ကုန်စည်ဝင်ထွက်မှုမာဏ မှာလည်း တိုးတက်များပြားလာခဲ့သောကြောင့် ကုန်လှောင်ရုံ အသစ် တိုးချဲ့တည်ဆောက်ရခြင်းဖြစ်ပြီး လာမည့် ၂၀၁၆ မတ်လအကုန်တွင် ပြောင်းရွှေ့နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းသိန်းက ပြောသည်။

“ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှာ ဟိုတုန်းက တစ်နေ့လုံးနေမှလေယာဉ် သုံး၊ လေးစင်းလောက် ဆင်းသက် ရာကနေ အခုဆိုရင် ည ၁၂ နာရီ ၁ နာရီလောက်အထိ လေယာဉ် အစင်း ၃၀၊ ၄၀ လောက်အထိဆင်းသက်မှုရှိပြီး ပြည်တွင်း လေကြောင်း လေယာဉ်တွေလည်း အများကြီးဖြစ်လာပါတယ်။ အလားတူ ကုန်လှောင်ရုံဟာ အခုဆိုရင်ဘယ်လိုမှမဆုံတော့တဲ့ အတွက်

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ \*

နယ်လင်းလက် စွမ်းအင်ထက် အမျိုးသမီးတိုင်းအတွက်

# Oramin-F

အဆင့်မြင့်အားစေး

Korean ginseng & royal jelly

DAEWON PHARM. CO., LTD.

ကြေးမုံစာတည်း ရှုထောင့် ၂၇-၈-၂၀၁၅ ကြာသပတေးနေ့

အကောင်းဆုံးမျှခြေ

မြန်မာ့နေ့ဦး ဇာတ်လမ်းတွင် ပထမပိုင်းဇာတ်ကွက် ပြီးဆုံးလုကာလသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ တင်ဆက်ပြီးသော ဇာတ်လမ်းဇာတ်ကွက်များကို ပရိသတ်များလက်ခံသည်ဖြစ်စေ၊ လက်မခံသည်ဖြစ်စေ ဇာတ်လမ်းတွင် ပါဝင်ကြသူအားလုံးအနေဖြင့် ဇာတ်လမ်း၏ အဓိကရည်မှန်းချက်သို့ ရောက်အောင် တတ်စွမ်းသမျှ အကောင်းဆုံးတင်ဆက်ကြသည်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်ပါသည်။

မြင်တွေ့နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အများကြိုက်တစ်ခုတည်းသော စံနှုန်းသို့ရောက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်ကြည့်ရာတွင် အကောင်းအထည်ဖော်တင်ဆက်ကြသူများနှင့် ပရိသတ် တစ်ထပ်တည်းကျစေနိုင်ရန်မှာ ခက်ခဲသည့်အလုပ်တစ်ခုဟုဆိုရမည်ဖြစ်ပါသည်။ မိသားစုတစ်စုတည်းမှာပင် တူညီသည့်စနစ်တစ်ခု ချမှတ်နိုင်ရန်မှာ လွန်စွာခက်ခဲပြီး အခြားမိသားစုများနှင့် ထပ်တူကြိုက်ရေးမှာမူ ပိုမိုမလွယ်ကူသည့်အလုပ်ဖြစ်ပါသည်။

သကဲ့သို့ မဖြစ်အောင်လည်း သတိပြုရပေသည်။ သမိုင်းတစ်လျှောက်တွင် မိမိတို့အခြေခံ အကြောင်းတရားများနှင့် မတူကွဲပြားသည့် စံနှုန်းများနှင့် တန်ဖိုးများကို အလွန်အကျွတ်ဆက်မိသောကြောင့် ဇာတ်ခေါင်းကွဲခဲ့ရသည်။ ဇာတ်ပွဲ ပျက်ခဲ့ရသည့် သာဓကများလည်း အမြောက်အမြားရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြည့်ဝစွာသုံးစွဲနိုင်ရန် ထရန်စဖော်မာများတိုးချဲ့ တပ်ဆင်

မတ္တရာ ဩဂုတ် ၂၆ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း မတ္တရာမြို့နယ် ဓာတ်အားခွဲရုံမှ မတ္တရာမြို့ အမှတ် (၂) ဘူတာရုံကွက် မြန်နွာလမ်းတွင် ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပိုမိုပြည့်ဝစွာ သုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ဩဂုတ် ၂၄ ရက်က (၁၁/၀.၄) ကေဗီ (၂၀၀)ကေဗီအထရန်စဖော်မာအသစ် တစ်လုံး တိုးချဲ့တပ်ဆင်ပေးခဲ့သည်။

ရလို့ မီးအားမမီပါဘူး။ သုံးလို့လည်း မရပါဘူး။ မကြာခင် ဓာတ်အားပြတ်တောက်တာတွေ့ ပို့အားကျတာတွေ့ကြုံရပါတယ်။ အခု ဘူတာရုံကွက်ရပ်ကွက်အတွင်း သီးသန့် ထရန်စဖော်မာတစ်လုံး တပ်ဆင်ပေးလို့ မီးသုံးရတာတွေ ကောင်းလာတော့မှာပါ။ အခု အိမ်မှာဗို့အား ၂၀၀ လောက်ဝင်ပါတယ်။ နောင်မှာလည်း ရပ်ကွက်အတွင်း ဗို့ဓာတ်အားလိုင်း ၄၀၀ ရှိတဲ့ သစ်သားတိုင်များကို ကွန်ကရစ်တိုင်များ၊ သံလက်တန်းတွေနဲ့ အစားထိုး လဲလှယ်ပေးသွားမယ်ဆိုတာသိရလို့ ဝမ်းသာပါတယ်” ဟု ရပ်ကွက်နေပြည်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည်။ မဲစာရင်းမှာအမည်ပါမှ မဲပေးနိုင်ကြောင်း သတိချပ်စေလိုပါသည်။ မဲစာရင်းမှားယွင်းမှု ရှိနေသော်လည်း မဲပေးခွင့်မဆုံးရှုံးနိုင်ပါ။ မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ အမှန်ဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ခံပြောကြားသူရှိလျှင် ပြင်ဆင်ရေးမှတ်၍ မဲပေးခွင့်ပြုရမည်ဟု လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲနည်းဥပဒေများ ၅၀(ဂ)တွင် အတိအလင်း ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။



Table with 3 columns: ရန်ကုန် (Yangon), မန္တလေး (Mandalay), စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (Fuel prices), နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း (Exchange rates). Includes a note: 'ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း'

ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေးပွဲတော် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၆ မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက် ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌဦးမောင်မောင်၊ ဒုတိယ တိုင်းတက်ရန်နှင့် စာပတ်ရှိန်မြှင့်တင်ရေး ပွဲတော်ကို မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက် များဖောင်ဒေးရှင်း၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ကျင်းပခဲ့ရာ ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၉နာရီက စမ်းချောင်း မြို့နယ် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ကဲ့ကော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး ဆွေးနွေး

**နေပြည်တော်** ဩဂုတ် ၂၆  
ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီး  
ရောက်ရှိနေသော ဒုတိယတပ်မတော်  
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး  
ဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်  
မှူးကြီး စိုးဝင်းအား ထိုင်းဘုရင့်  
ကြည်းတပ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး  
ဦးခုံဒက်စိတဘွတ်က ဂုဏ်ပြုကြိုဆို  
သည့် အခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၂၅  
ရက် ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၃  
နာရီတွင် ထိုင်းဘုရင့် ကြည်းတပ်ဌာန  
ချုပ်၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယတပ်မတော်  
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ဂုဏ်ပြု  
တပ်ဖွဲ့၏ အလေးပြုခြင်းကို ခံယူပြီး  
ထိုင်းဘုရင့်ကြည်းတပ် ဦးစီးချုပ်နှင့်  
အတူ ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့အား စစ်ဆေး  
သည်။

ထို့နောက် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ချူလာ  
လောင်ကွန် အထိမ်းအမှတ်ရုပ်တု၌  
ပန်းခွေချ အလေးပြုပြီး ဧည့်သည်  
တော်မှတ်တမ်းစာအုပ်တွင် လက်  
မှတ်ရေးထိုးသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယတပ်မတော်  
ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် ထိုင်း  
ဘုရင့်ကြည်းတပ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်  
ကြီး ဦးခုံဒက်စိတဘွတ်နှင့်ကြည်းတပ်  
ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံပြီး နှစ်နိုင်ငံ  
တပ်မတော်နှစ်ရပ်ကြား ချစ်ကြည်  
ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု  
ပိုမိုမြှင့်တင်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်  
ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့်  
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အနှောင့်  
အယှက်ဖြစ်စေသည့် မူးယစ်ဆေးဝါး  
တိုက်ဖျက်ရေး၊ လူကုန်ကူးမှု အပါ  
အဝင် လက်နက်မှောင်ခို ရောင်းဝယ်မှု

များတိုက်ဖျက်ရေးအတွက် တပ်မတော်  
နှစ်ရပ်အကြား အပြန်အလှန်  
ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေး၊  
လေ့ကျင့်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်း  
ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် သင်တန်းသား  
များ တိုးမြှင့်စေလွှတ်ရေး၊ မြန်မာ  
နိုင်ငံ အချို့ဒေသများတွင် ရေလွှမ်းမိုး  
ခဲ့မှုအပေါ် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး  
နှင့် ဆေးကုသရေးဆိုင်ရာများတွင်  
အကူအညီပေးရေး ကိစ္စရပ်များအား  
ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြ  
သည်။(အောက်ပုံ)

၎င်းနောက် ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယ  
တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်  
နှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်အား ထိုင်း  
ဘုရင့်ကြည်းတပ်ဦးစီးချုပ် နှင့်ဇနီးတို့  
က ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်း  
ဧည့်ခံသည်။ (မြဝတီ)



ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်အဖွဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာလက်မှုပညာများ ကြည့်ရှုလေ့လာ



**နေပြည်တော်** ဩဂုတ် ၂၆  
ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်  
အဖွဲ့ဝင်များသည် ဩဂုတ် ၂၅ ရက် ဒေသစံတော်ချိန်  
နံနက် ၉ နာရီတွင် ဘန်ကောက်မြို့ရှိ Grand Palace  
သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

ထို့နောက် မြဘုရားနှင့် Wat Benchamabophit  
Dusitvanaram ဘုရားကျောင်းသို့ သွားရောက်ဖူးမြော်ပြီး  
(အပေါ်ပုံ) အလှူငွေများပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ထိုင်းဘုရင့်ကြင်ယာတော် Queen  
Sirikit ၏ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများ အလုပ်အကိုင်ရရှိရေး၊  
ထိုင်းရိုးရာလက်မှုပညာများ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့်  
ထိုင်းရှေးဘုရင်မင်းဆက်အလိုက် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်း  
များ၏ အနုပညာလက်ရာအမွေအနှစ်များ ရေရှည်  
ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ရေး ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့်  
Ananta Samakhom Throne Hall သို့သွားရောက်၍  
ခန်းမတည်ဆောက်ထားရှိမှု ဝိသုကာလက်ရာများနှင့်

Queen Sirikit Institute ရှိ ထိုင်းနိုင်ငံရိုးရာလက်မှု  
ပညာများအား လေ့လာကြသည်။

ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဦးဆောင်  
သောအဖွဲ့သည် ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင်  
ဘန်ကောက်မြို့ရှိ ထိုင်းဘုရင့်တပ်မတော်စစ်ဦးစီးတက္ကသိုလ်  
နှင့် ကြည်းတပ်လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်းသို့  
ရောက်ရှိပြီး ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်  
ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကရစ်ဆာဒါ အရီရတ်ချကူလ်နှင့်  
စစ်ဦးစီးတက္ကသိုလ်ခန်းမတွင် လေ့ကျင့်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာ  
ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် လေ့ကျင့်ရေး  
ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ စစ်ဦးစီးတက္ကသိုလ်နှင့် တပ်သားသစ်  
သင်တန်းဖွင့်လှစ်သင်ကြားမှုများနှင့် ပတ်သက်သည့်  
ကိစ္စရပ်များအား တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက Power Point  
ဖြင့် ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ရာ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး  
ဦးစီးချုပ်က ပြန်လည်မေးမြန်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (မြဝတီ)

**\* မြည်ပမှ**  
နေရာပြောင်းဖို့လုပ်နေရတယ်။ ဒါကြောင့်မို့  
ကျွန်တော်တို့သဘောတူညီမှုလည်း လုပ်ပြီးသွားပြီ။  
နေရာရွှေ့မယ်။ လာမယ့်မတ်လကုန်မှာကျန်လျှောက်  
ရုံအသစ်တိုးချဲ့တာဟာ ပြီးစီးသွားမယ်။ အဲဒီအချိန်  
မှာ နိုင်ငံတကာနည်းတူ ကုန်လျှောက်ရုံကိုလည်း  
အအေးခန်းနဲ့စနစ်တကျတိုးချဲ့မယ်။ ကျန်တဲ့ကုန်  
ပစ္စည်းထားသ့်မယ့်နေရာတွေကိုလည်း ပုဂ္ဂလိက  
ကိုစနစ်တကျလွှဲပြောင်းပြီးတော့မှ စနစ်တကျလုပ်  
ဆောင်သွားမို့ရှိပါတယ်။ ဟု အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန  
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းသိန်းက ဩဂုတ်  
၂၅ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ ကုန်သည်များနှင့်စက်မှု  
လက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် ခန်းမဆောင်  
၌ ပြောကြားခဲ့သည်။

အသစ်ထပ်မံတည်ဆောက်မည့်ကုန်လျှောက်  
ရုံအသစ်နှင့်ပတ်သက်၍ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန  
လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန  
ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်  
(ပူးတွဲ) ဦးမင်းလွင်က အခုရှိနေတဲ့ကုန်လျှောက်ရုံ

နဲ့ပတ်သက်လို့ Customs Warehouse တစ်လုံး  
ရှိပါတယ်။ နောက်ပုဂ္ဂလိကက လုပ်နေတဲ့ကုန်  
လျှောက်ရုံတစ်ခုရှိပါတယ်။ ဒါနဲ့ပတ်သက်လို့ယခင်  
လုပ်ခဲ့တဲ့နားကရှိနေတဲ့ Traffics Capacityပေါ်မှာ  
မူတည်ပြီးတော့မှတည်ဆောက်ခဲ့ကြတာပါ။ အဲဒီ  
တုန်းကတော့ လုံလောက်မှုရှိခဲ့ပေမယ့် အခု  
တိုးတက်လာတဲ့ပမာဏနဲ့ မလောက်တော့တဲ့  
အနေအထားလေးတွေလာတယ်။ ကျွန်တော်တို့  
စီမံကိန်းအပေါ် ညှိနှိုင်းပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်ကို  
ရွှေ့မလဲဆိုရင်Run way ရဲ့အနောက်ဘက်ခြမ်း  
စော်ဘွားကြီးတုန်းဘက်ကိုရွှေ့ဖို့လုပ်ထားပါတယ်။  
အကောက်ခွန်နဲ့လည်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး  
လုပ်ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အစည်းအဝေးရဲ့ရလဒ်တွေအရ  
၂၀၁၆ မတ်လမှာအဲဒီကိုရွှေ့ပါမယ်။ ရွှေ့တဲ့အခါမှာ  
အခုလက်ရှိကျဉ်းနေတဲ့နေရာ၊ လုံလုံလောက်မှုမရှိ  
တဲ့နေရာတွေဟာ နောက်ဆောက်တဲ့နေရာမှာ  
ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်တည်ဆောက်သွား မှာဖြစ်ပါ  
တယ်။ အအေးခန်းတွေ၊ ဘာတွေနဲ့ စနစ်တကျ  
လုပ်ဆောင်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ နေရာဝေးသွားတဲ့

အတွက် လေယာဉ်ပေါ်ကပစ္စည်းတွေချတဲ့အခါ  
ဘယ်နေရာအထိပေးမယ်။ ပိုင်အိုနီးယားက  
ဘယ်လိုဆောင်ရွက်ပေးမယ်စတဲ့အသေးစိတ်စီမံ  
ကိန်းတွေ ရေးဆွဲပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အကျိုးအမြတ်  
အနေနဲ့ဘာရှိလဲဆိုတော့လေဆိပ်ကိုလမ်းခွဲကနေ  
ဝင်လာတဲ့အခါမှာ ပစ္စည်းလာထုတ်တဲ့သူတွေက  
ဒီကဲ့သို့လာတယ်။ ခရီးသွားတွေကလည်း ဒီပဲ  
လာတယ်ဆိုတော့ ဒီမှာကျပ်တယ်။ Cargo  
Warehouseကို ဟိုဘက်ကိုရွှေ့လိုက်ခြင်းအားဖြင့်  
ပစ္စည်းလာရွှေ့တဲ့သူတွေ ပစ္စည်းလာအပ်တဲ့သူ  
သည် ဒီကဲ့သို့လာတော့ဘူး။ စော်ဘွားကြီးကုန်းဘက်  
ကိုပဲထွက်တော့မယ်။ အဲဒါဆိုရင် ဒီဘက်မှာလည်း  
အများကြီးချောင်သွားမယ်။ ဒါဟာကောင်းတဲ့  
အချက်တစ်ချက်ပါ။ နိုင်ငံတကာမှာလည်း  
ဒီလိုပါပဲ။ ကျွန်တော်တို့နောက်ဆောက်တဲ့  
Warehouse ဟာ ပိုကြီးပြီး ပိုကျယ်ပြန့်အောင်  
ဆောက်လုပ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဟု တိုးချဲ့မှု  
အပေါ် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ဟိုပန်တွင် ကျေးလက်လမ်းများဖောက်လုပ်

**ဟိုပန်** ဩဂုတ် ၂၆  
၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး  
ဌာနရန်ပုံငွေဖြင့်ပန်ခွန်ကုမ္ပဏီက “ဝ” ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းဟိုပန်ခရိုင်  
ဟိုပန်မြို့နယ်အတွင်း ရွှေဝါ - နောင်အွန်ကျေးရွာလမ်း ကတ္တရာခင်းခြင်း(၀/၄)  
မိုင်နှင့် မော်ဟွေ-ဟာဖြတ်ကျေးရွာလမ်းကတ္တရာခင်းခြင်း(၂/၀)မိုင်တွင် လုပ်ငန်း  
ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာသို့ ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး  
ဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ဇေယျာဝင်း၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမြသိန်းဝင်းနှင့်  
တာဝန်ရှိသူများသည် ဩဂုတ် ၁၉ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ပြီး အဆိုပါ  
လမ်းများပြီးစီးသွားပါက ရွှေဝါကျေးရွာအုပ်စုနှင့်နောင်ပိုကျေးရွာအုပ်စု၊  
မော်ဟွေကျေးရွာအုပ်စုနှင့် ဟာဖြတ်ကျေးရွာအုပ်စုတို့ကို ရာသီမရွေးလွယ်ကူစွာ  
သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**ခရိုင်ပြန်/ဆက်**

လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ သင်တန်းဖွင့်

**ဒိုက်ဦး** ဩဂုတ် ၂၆  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဒိုက်ဦးမြို့နယ် ပျဉ်းမလွင်  
ကျေးရွာအုပ်စုတွင် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ လယ်ယာ  
သုံးစက်ကိရိယာ မောင်းနှင်ထိန်းသိမ်းမှု (အခြေခံ)သင်တန်း  
ဖွင့်ပွဲကို ဩဂုတ် ၂၄ရက်က ကျင်းပရာ ပဲခူးခရိုင် ဦးစီးမှူး  
ဦးအောင်သောင်းက အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားပြီး  
မြို့နယ်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးသိန်းဝင်းက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း  
ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အဆိုပါ  
သင်တန်းသို့ တောင်သူသင်တန်းသား ၃၀ တက်ရောက်  
ကြသည်။ သင်တန်းကာလမှာ ဩဂုတ် ၂၄ ရက်မှ စက်တင်  
ဘာ ၄ ရက်အထိ ၁၂ ရက် ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း  
သိရသည်။

**ကျော်ကျော် (IPRD)**

ဝဲဦးထွက်မှ

မြန်မာအသင်းအနေဖြင့် သတိပြုယှဉ်ပြိုင်ရဖွယ် ရှိနေသည်။ မြန်မာအသင်းသည် ပွဲဦးထွက်ပွဲ၌  
စင်ကာပူအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့သော်လည်း ခြေစွမ်းပိုင်းအရ လိုအပ်ချက်များစွာရှိနေသေးရာ  
ယင်းပွဲထက် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ခြေစွမ်းကို ပြသနိုင်ရန် လိုအပ်နေသည်။

မြန်မာအသင်းသည် ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်ရောက်ရန်အတွက် မလေးရှား၊ ဗီယက်နမ်တို့နှင့်  
အဓိကယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ရာ ယင်းနှစ်ပွဲမတိုင်မီ အမှတ်ပြည့်ရရှိထားရန်လိုအပ်နေသည်။ အုပ်စုပွဲစဉ်  
များကို ဩဂုတ် ၃၁ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းပါဝင်သော အုပ်စု(ခ)တွင် မလေးရှား  
အသင်းက နှစ်ပွဲကစား နှစ်ပွဲနိုင်၊ ခြောက်မှတ်၊ ဗီယက်နမ်အသင်းနှင့်မြန်မာအသင်းတို့က တစ်ပွဲ  
ကစား တစ်ပွဲနိုင်၊ သုံးမှတ်စီ၊ တီမောအသင်းနှင့် စင်ကာပူအသင်းတို့က နှစ်ပွဲစလုံးရှုံးကာ အမှတ်  
မရသေးပေ။

အားကစားမြှင့်တင် စိတ်လန်းရွှင် ဆန့်ကျင်မူးယစ်သေး

တိုက်ကြီးမြို့နယ်တရားရုံး အဆောက်အအုံသစ်

**ဆောက်လုပ်ရန် ပန္နက်တော်တင်မင်္ဂလာကျင်းပ**

**ရန်ကုန်** ဩဂုတ် ၂၆  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီးမြို့နယ် တရားရုံး အဆောက်အအုံသစ်  
ဆောက်လုပ်ရန် ပန္နက်တော်တင်မင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ  
၀၈ မိနစ်တွင် အဆောက်အအုံသစ်ဆောက်လုပ်မည့် ရန်ကုန်-ပြည်ကား  
လမ်းနှင့် သူရလမ်းထောင့် မင်္ဂလာရပ်ကွက် တိုက်ကြီးမြို့ရှိ မင်္ဂလာမဏ္ဍပ်၌  
ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်  
တရားသူကြီးချုပ် ဦးဝင်းဆွေ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး  
များဖြစ်ကြသည့် ဦးမျိုးမြင့်၊ ဦးလှအေးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်  
စားလှယ် ဦးမြင့်အောင်တို့က သတ်မှတ်နေရာများတွင် အသီးသီးပန္နက်တင်  
ပေးကြပြီး တွင်းတော်ဝန်းမင်္ဂလာအခမ်းအနားများ ပြုလုပ်ကြကြောင်း သတင်း  
ရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

### တရုတ်နိုင်ငံ၏ မြို့ပြလေကြောင်းဈေးကွက် ပိုမိုကျယ်ပြန့်လာမည်ဟု ဘိုးအင်းခန့်မှန်း

ဗေကုန်း ဩဂုတ် ၂၆

တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှုန်း နှေးကွေးသွားပြီး စတော့ရှယ်ယာဈေးကွက် အားနည်းသွားသော်လည်း ယင်းနိုင်ငံ၏ မြို့ပြလေကြောင်းဈေးကွက်မှာ အလားအလာကောင်းမွန်နေကြောင်း လာမည့် နှစ် ၂၀ ကာလတစ်လျှောက် တရုတ်နိုင်ငံ၏ အရပ်ဘက်သုံး လေယာဉ်ဝယ်ယူအားမှာ ဆက်လက် မြင့်တက်နေမည်ဟု ခန့်မှန်းရကြောင်း အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု အခြေစိုက် ဘိုးအင်းကုမ္ပဏီက ဖော်ပြချက်ကို ထုတ်ဖော်ခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဒုတိယအကြီးဆုံး မြို့ပြလေကြောင်း ဈေးကွက်တည်ရာ နိုင်ငံဖြစ်သည်။

တရုတ်နိုင်ငံသည် လာမည့် နှစ် ၂၀ ကာလ တစ်လျှောက် လေယာဉ်အစင်း ၆၃၀၀ လိုအပ်မည်ဟု ခန့်မှန်းရကြောင်း အမေရိကန် လေယာဉ်ထုတ်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီဖြစ်သော ဘိုးအင်းကုမ္ပဏီက ပြောကြားသည်။

ဖော်ပြပါကာလအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေါ်လာ ဘီလီယံ ၉၅၀ ဖိုး လေယာဉ်များဝယ်ယူရလိမ့်မည်ဟု ဆိုသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍာရေးဈေးကွက်သည် လတ်တလောအနေဖြင့် မတည်မငြိမ်ဖြစ်နေသော်လည်း ယင်းနိုင်ငံ၏ မြို့ပြလေကြောင်းကဏ္ဍမှာ ကာလရှည်အားဖြင့် အားကောင်းနေသည်ဟု ရှုမြင်ရကြောင်း ဘိုးအင်းကုမ္ပဏီ၏ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာလေယာဉ် အရောင်းမြှင့်တင်ရေးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ရန်ဒီ တင်ဆက်က ပြောကြားသည်။

လာမည့်နှစ် ၂၀ ကာလတစ်လျှောက် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာ လေယာဉ်အရေအတွက် သုံးဆန်းပါးတိုးတက်လာမည်ဟု ခန့်မှန်းရကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာ လေယာဉ်အင်အားသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အစင်း ၂၅၅၀ ရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် အစင်း ၇၂၀၀ အထိ မြင့်တက်လာမည်ဟု တွက်ဆရကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

ရိုက်တာ။



### ဖမ်းဆီးရမိသည့် ဆင်စွယ်နှစ်တန် ထိုင်းအစိုးရ ပျက်ဆီး

ဘန်ကောက် ဩဂုတ် ၂၆

ထိုင်းအစိုးရက တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုကို အမြစ်ဖြတ်ချေမှုန်းရေးအတွက် ဖမ်းဆီးရမိထားသည့် ဆင်စွယ်များကို ဖျက်ဆီးပြုသည့်ပွဲတွင် မိဒီယာများအနေဖြင့် သက်သေအဖြစ် တက်ရောက်သတင်းယူရန် ဩဂုတ် ၂၆ ရက်တွင် ဖိတ်ကြားခဲ့သည်။

အာဖရိကမှ ဆင်စွယ်များ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် အခြားနေရာများသို့ တရားမဝင်သယ်ယူပို့ဆောင်ရာတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၏ တရားမဝင်သော အကူးအပြောင်းနေရာနှင့် ပတ်သက်၍ ထိုင်းနိုင်ငံသည် နိုင်ငံတကာ၏ ဝေဖန်မှုများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်။

ထိုင်းအစိုးရသည် ယခုနှစ်အတွင်း ဖမ်းဆီးရမိထားသည့် ဆင်စွယ်ငါးတန်ကို လေဆိပ်များနှင့် အခြားနေရာများတွင် ဖျက်ဆီးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၈ သန်းရှိ ဆင်စွယ်များနှင့် ဆင်စွယ်အပိုင်းအစ နှစ်တန်ကျော်ကို ဩဂုတ် ၂၆ ရက်က ဘန်ကောက်မြို့တွင် ဖျက်ဆီးခဲ့သည်။ ဗုဒ္ဓဘာသာဘုန်းတော်ကြီးများ၊ ခရစ်ယာန်ဘုန်းကြီးများနှင့် အခြားပါဝင်သူများက တရား

မဝင်ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်သူများ၏ လက်ချက်ဖြင့် သေဆုံးခဲ့ရသည့် ဆင်များအတွက် ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သခဲ့ကြသည်။ ထိုင်းဝန်ကြီးချုပ် ပရာယွတ်ချန်အိုချာက ထိုင်းနိုင်ငံ၏ အမြတ်တနိုးဖြင့်တန်းဖိုးထားသော ဆင်များကို ပြည်သူများအနေဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ကြရမည်ဟု ပြောကြားသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ယခုနှစ်အတွင်း တရားမဝင်ဆင်စွယ်ရောင်းဝယ်မှုကို တားမြစ်ပိတ်ပင်သည့် ဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည်။ ဆင်စွယ်ပိုင်ဆိုင်ထားသူများ အနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ ပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ မှတ်ပုံတင်ပြုလုပ်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

သဘာဝအတွက် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရန်ပုံငွေအဖွဲ့က တရားမဝင်ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်သူများကြောင့် အာဖရိကနှင့် အခြားနေရာများတွင် တစ်နှစ်လျှင် ဆင်ကောင်ရေ ၃၀၀၀ ခန့် သတ်ဖြတ်ခံနေရသည်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ထိုင်းအစိုးရ၏ ယခုစွမ်းဆောင်မှုသည် သမိုင်းတွင်သည့် ကြိုးပမ်းမှုတစ်ရပ်ဖြစ်သည်ဟု ပြောကြားသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ။

### ပင်လယ်စားပြန်ပို့ရန် လျှပ်တစ်ပြက်တုံ့ပြန်ရေးတပ်ဖွဲ့ မလေးရှားနှင့် အင်ဒိုနီးရှား ပွဲစည်းမည်

စင်ကာပူ ဩဂုတ် ၂၆

မလကာရေလက်ကြားနှင့် စင်ကာပူ ရေလက်ကြားတို့၌ ကုန်သွယ်ရေးကြောင်းသင်္ဘောများ ပင်လယ်စားပြ တိုက်ခံရသည့်ဖြစ်ရပ်များ တိုးပွားလာနေမှုကို ဟန့်တားနိုင်ရန် မလေးရှားနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့က လျှပ်တစ်ပြက် တုံ့ပြန်ရေးတပ်ဖွဲ့များကို ဖြန့်ကြက်မည်ဖြစ်ကြောင်း မလေးရှားရေတပ် ဗိုလ်ချုပ်တစ်ဦးက ဩဂုတ် ၂၆ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

မလကာနှင့် စင်ကာပူရေလက်ကြားတို့၌ ယခုနှစ်အတွင်း ကုန်သွယ်ရေးကြောင်း သင်္ဘောအစင်း ၇၀ ကျော် ပင်လယ်စားပြ တိုက်ခံခဲ့ရသည်။ မလေးကျွန်းဆွယ်၏ အနောက်ဘက်ခြမ်းရှိ ယင်းရေလက်ကြားများသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် သင်္ဘောအသွားအလာအထူထပ်ဆုံး ရေလမ်းကြောင်းများလည်းဖြစ်ကြသည်။

ယခုနှစ်အတွင်း ပင်လယ်စားပြတိုက်မှုအရေအတွက်သည် ၂၀၀၈ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း နှစ်အလိုက်နှိုင်းယှဉ်ချက်အရ စံချိန်တင် အရေအတွက်ဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်ကုန်က သင်္ဘောခုနှစ်စင်းထက်မနည်း ပင်လယ်စားပြများ၏ တိုက်ခိုက်မှုနှင့် တွေ့ကြုံခဲ့ရသည်။

စင်ကာပူသို့ ဦးတည်မောင်းနှင်နေသော သင်္ဘောများ၊ မလေးရှား ရေပိုင်နက်ကို ဖြတ်သန်းနေသော သင်္ဘောများအတွက် လုံခြုံရေးစီမံချက်များ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ရန် မိမိတို့အကြံပြုထားကြောင်း ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး သင်္ဘောလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီဖြစ်သော Maersk Line ၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြားသည်။

ဂျီဟောဘာရှူး၌ စစ်ရဟတ်ယာဉ်များနှင့် အတူ အထူးစစ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့ကို ဖြန့်ကြက်နိုင်ရန် မလေးရှား ပင်လယ်ရေကြောင်း လုံခြုံရေးအကူအညီ စီစဉ်လျက်ရှိသည်။ အလားတူပင် မလေးရှားနှင့် အင်ဒိုနီးရှား ရေတပ်များသည် ဒေသတွင်း၌ လျှပ်တစ်ပြက် တုံ့ပြန်ရေးတပ်ဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ကို ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မလေးရှားရေတပ်ဗိုလ်ချုပ် အဘူဘာကာက ပြောကြားသည်။

ရိုက်တာ။

### ရုရှားက အီရန်သို့ အက်စ် ၃၀၀ ခုံးကျည်စနစ် ရောင်းချမှု ပင်တဂွန် စိုးရိမ်ပူပန်

ဝါရှင်တန် ဩဂုတ် ၂၆

အီရန်နှင့် ရုရှားနှစ်နိုင်ငံအကြား ခုံးကျည်စနစ်ရောင်းချရေး သဘောတူညီမှုအပေါ် စိုးရိမ်ပူပန်မှုဖြစ်မိကြောင်း အမေရိကန်ပင်တဂွန်စစ်ဌာနချုပ်က ဩဂုတ် ၂၅ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

မိမိတို့အနေဖြင့် ကာလကြာမြင့်စွာကတည်းကပင် စိုးရိမ်ပူပန်မိသည့် အတိုင်း အက်စ်-၃၀၀ အမျိုးအစား ခုံးကျည်စနစ်ကို ရုရှားနိုင်ငံက အီရန်သို့ ရောင်းချပေးရန် စီစဉ်ထားကြောင်း ပင်တဂွန်စစ်ဌာနချုပ် ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ပီတာကွက်က သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားသည်။ ယင်းသဘောတူညီမှုသည် အပြုသဘောဆောင်သော ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုအဖြစ် မိမိတို့ မရှုမြင်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

အက်စ် ၃၀၀ အမျိုးအစား မြေပြင်မှဝေဟင်ပစ် ခုံးကျည်စနစ်ကို ရုရှားထံမှ အီရန်ဝယ်ယူရန် သဘောတူညီချက်ရရှိပြီဖြစ်ကြောင်း အီရန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဟူစ်နီဒါဟန်က ဩဂုတ် ၂၅ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

ခုံးကျည်စနစ်ရောင်းချရေး ကန်ထရိုက်စာချုပ်ကို ရေးသားပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ အီရန်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် လာမည့်ရက်သတ္တပတ်အတွင်း ရုရှားနိုင်ငံသို့ သွားရောက်ကာ လက်မှတ်ရေးထိုးမည်ဖြစ်ကြောင်း အီရန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး၏ ပြောကြားချက်ကို ကိုးကာလျက် ဖာစ်သတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။

ယခုနှစ်ဇူလိုင်လအတွင်းက အီရန်နှင့် အနောက်အင်အားကြီးနိုင်ငံ ခြောက်နိုင်ငံအကြား အီရန်၏ နျူကလီးယားအစီအစဉ်အား ကန့်သတ်ရန်နှင့် အီရန်အပေါ် အရေးယူဒဏ်ခတ်မှုများ ပယ်ဖျက်ပေးရန် သဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့ပြီးနောက် ယင်းခုံးကျည်စနစ် အရောင်းအဝယ်သဘောတူညီချက် ပေါ်ထွက်လာခြင်းဖြစ်သည်။

အက်စ်-၃၀၀အမျိုးအစား ခုံးကျည်စနစ်ကိုစစ်အေးခေတ်တင်းမာမှု အမြင့်ဆုံးအချိန်ဖြစ်သည့် ၁၉၇၉ ခုနှစ် တွင် ပထမဆုံးဖြန့်ကြက်ခဲ့သည်။ ယင်းခုံးကျည်စနစ်သည် လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေး ခုံးကျည်စနစ်ဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ။



### ပါလီမိုင်းရာဂျီ ရှေးဟောင်းဘုရားကျောင်းအား ပျက်ဆီးလိုက်သည့်ပုံများ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ ထုတ်ပြန်

ဗမာ့စကတ် ဩဂုတ် ၂၆

ဆီးရီးယားရှေးဟောင်းမြို့တော် ပါလီမိုင်းရာဂျီ ရောမခေတ် ဘုရားကျောင်း တစ်ကျောင်းအား ဖျက်ဆီးပုံကို ပြသနေသောဓာတ်ပုံငါးပုံကို အိုင်အက်စ် စစ်သွေးကြွအုပ်စုက ထုတ်ပြန်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။

ဩဂုတ် ၂၅ ရက်က ဖြန့်ဝေလိုက်သည့် အဆိုပါဓာတ်ပုံများတွင် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများက ဘယ်လ်ရှာမင်ဘုရားကျောင်းထဲသို့ ဖောက်ခွဲရေး ပစ္စည်းများ ယူဆောင်ပြီးဖောက်ခွဲခဲ့သည့်အတွက် မီးခိုးများ ထွက်ပေါ်လာပြီး အုတ်ကျိုးအုတ်ပုံများ စုပုံသွားပုံကို ပြသသည်။

အေဒီပထမရာစုတွင် တည်ဆောက်ခဲ့သော အဆိုပါဘုရားကျောင်းမှာ ပါလီမိုင်းရာဂျီရှိ အကောင်းမွန်ဆုံး ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားသည့် ယဉ်ကျေးမှု

အမွေအနှစ်ပစ္စည်းများအနက် တစ်ခုအဖြစ်လူသိများသည်။ အိုင်အက်စ်အုပ်စုက ဘုရားကျောင်းကို ပြီးခဲ့သည့် ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က ဖျက်ဆီးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆီးရီးယားအစိုးရက ပြောကြားသည်။

အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများက ၎င်းတို့၏အစွန်းရောက်ယူဆမှုကြောင့် အခြားယဉ်ကျေးမှုပစ္စည်း အများအပြားကို ဖြိုဖျက်ခဲ့ကြသည်။ နာမည်ကျော်ကြားသော ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ်စာရင်းဝင်နေရာအား ဖျက်ဆီးခြင်းအားဖြင့် ၎င်းတို့၏ ဩဇာအာဏာကို သရုပ်ဖော်ပြသရန် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွများက ကြိုးစားခြင်းဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ရသည်။ ၎င်းတို့က ပါလီမိုင်းရာဂျီရှိ ယဉ်ကျေးမှုပစ္စည်းများအား ထပ်မံဖျက်ဆီးပစ်မည်ကို စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ ကြီးထွားလျက်ရှိသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

❖ ရှေးဦးမှ မေး ။ ။ ဒီဘက်နှစ်တွေမှာ သဘာဝဘေးဖြစ်စဉ်နဲ့ ဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုးတွေ များပြားလာတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ဒီလိုဖြစ်စဉ်တွေရဲ့ အခြေခံအကြောင်းအရင်းကို သိပါရစေရဋ်။

ဖြေ ။ ။ အဓိကအကြောင်းရင်း သုံးခုရှိပါတယ်။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၊ လူဦးရေသိပ်သည်းလာမှုနဲ့ လူနေ သိပ်သည်းမှုကြောင့် မြို့ပြချဲ့ထွင် တည်ဆောက်လာမှု ကြောင့်ပါ။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုတွေ အချက်တွေ ကတော့ အများကြီးရှိပါတယ်။ လူနေသိပ်သည်းမှုကလည်း အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်မှာပဲ လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၀ စုနှစ်အတွင်းမှာ လူဦးရေ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာပြီး တစ်နိုင်လုံးလူဦးရေတိုးနှုန်းရဲ့ နှစ်ဆနီးပါး

မေး ။ ။ ကမ္ဘာတစ်လွှားဖြစ်ပွားနေတဲ့ သဘာဝဘေးတွေ နဲ့ မကြာခင်က မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ သဘာဝဘေး တွေကို အာမခံလုပ်ငန်းအရ ဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုးအနေနဲ့ ဘယ်လိုများ ရှုမြင်ပါသလဲရဋ်။

ဖြေ ။ ။ မကြာခင်က ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ ရေကြီးရေလျှံမှုဟာ နှစ်ပေါင်း ၆၀ အတွင်းမှာ အကြီးဆုံးလို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ဒါက မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အတိုင်းအတာနဲ့ပါ။ ဆုံးရှုံးမှုအနေနဲ့ မြန်မာ့ငွေကျပ် ၁၆၅ ဘီလီယံခန့်လို့ သိရပြီး အမေရိကန် ဒေါ်လာနဲ့ ခန့်မှန်းခြေ ၁၆၅ သန်းလောက်ရှိပါတယ်။

ဒီနေ့အထိ ကမ္ဘာပေါ်မှာ ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ပျက်စီးမှု အများဆုံး စာရင်းဝင် ၁၀ မှုရှိပြီး အနိမ့်ဆုံးက ဆုံးရှုံးမှု တန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းပေါင်း ၁၀၀၀၀ ရှိခဲ့တဲ့ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ငွန်လတုန်းက အမေရိကန်မှာ ဖြစ်ခဲ့တဲ့

လည်း ဒီနှစ် နှစ်ဦးပိုင်းမှာ ခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာ့အာမခံမှာ နယ်ရုံးခွဲ ၃၈ ရုံးရှိပြီး IKBZ က နယ်ရုံးခွဲ ၁၃ ခု နဲ့ တခြားကုမ္ပဏီတွေလည်း နယ်ရုံးခွဲတွေ ရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် မလုံလောက်သေးပါဘူး။ အချက်အချာကျတဲ့ နယ်တွေမှာ နိုင်ငံသားပိုင် အာမခံ ကုမ္ပဏီတွေကို ရုံးခွဲဖွင့်နိုင်ဖို့ အာမခံရောင်းချဖို့ အမြဲ တိုက်တွန်းပေးနေပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အာမခံဈေးကွက်က လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ် လောက်ကမှ စခဲ့ပါတယ်။ ကမ္ဘာပေါ်မှာ သက်တမ်းအနည်း လည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် သူ့အတိုင်းအတာနဲ့ သူတော့ အောင်မြင်တယ်လို့ ဆိုရမှာပါ။ အာမခံထားရှိမှုတွေမှာ အာရှနဲ့ အနောက်နိုင်ငံတွေမတူပါဘူး။ ဥပမာ ၂၀၁၄ ခုနှစ် က တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ သဘာဝဘေးကြောင့် ဆုံးရှုံးပျက်စီးမှု

သိပါရစေရဋ်။

ဖြေ ။ ။ အဓိကက ပညာပေးရတာပါ။ အာမခံမှာ အကောင်းဆုံးပညာပေးမှုကတော့ လျော်ကြေးပေးခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အာမခံနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ပညာပေးတဲ့ အစီ အစဉ်တွေ၊ အမျိုးသားကဇာတ်ရုံမှာ ဟောပြောပွဲတွေ လည်း လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ လူထုထဲမှာ အာမခံထားရှိတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ အကျိုးသက်ရောက်မှုကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိနိုင်အောင် မြန်မာ့အာမခံနဲ့ အာမခံကုမ္ပဏီတွေ ပူးပေါင်းပြီး နယ်တွေမှာလည်း ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

မေး ။ ။ သဘာဝဘေးတွေကို ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နိုင်ရမှု တွေ များလာတဲ့အပေါ် အာမခံကဏ္ဍက ဘယ်လို သတင်းစကားများ ပါးချင်ပါသလဲရဋ်။

ဖြေ ။ ။ Bank For International Settlements က



ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့၊ ပြည်တော်သာရပ်ကွက်အတွင်း ဩဂုတ် ၂ ရက်က သဘာဝဘေးဒဏ်သင့်၍ နေအိမ်ပြိုကျပျက်စီးနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

(ဓာတ်ပုံ-ပြန်/ဆက်)

ဖြစ်လာပါတယ်။ လူနေသိပ်သည်းလာတော့ အရင်က သဘာဝဘေးကြောင့် အသုံးမပြုခဲ့တဲ့ နေရာတွေကိုလည်း မြို့ပြချဲ့ထွင်လာရတာတွေ ဖြစ်လာပါတယ်။

မေး ။ ။ ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်း၊ သဘာဝဘေး အန္တရာယ်နဲ့ အာမခံထားရှိခြင်းတို့ ဆက်စပ်ဖြစ်တည်မှုကို သိပါရစေရဋ်။

ဖြေ ။ ။ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်ခြင်းကို အာမခံလောကမှာ Extreme Weather လို့ခေါ်ပါတယ်။ ဒီလို သဘာဝဘေး အန္တရာယ်တွေက အကြိမ်အရေအတွက်ရော ပြင်းအား တွေပါ များပြားကြီးမားလာပြီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုတွေလည်း ကြီးမားလာပါတယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ် ၄၀ အတွင်းမှာ သဘာဝ ဘေးကြောင့် လူသားတွေ ခံစားလိုက်ရတဲ့ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ဆုံးရှုံးမှုက ဒီကနေ့မှာ ကိုးဆပြည့်တက်လာပါတယ်။ ၁၉၆၀ ပြည့်နှစ်တွေလောက်က ဆုံးရှုံးမှု ဒေါ်လာ ၇၃ ဘီလီယံက ၁၉၈၀ ရောက်တော့ ဘီလီယံပေါင်း ၂၀၄ ဘီလီယံ ဖြစ်လာ တယ်။ ၁၉၉၀ ကနေ ၁၉၉၉ ခုနှစ်အတွင်းမှာတော့ ဆုံးရှုံးမှု ဘီလီယံပေါင်း ၆၃၀ ဖြစ်လာပါတယ်။ ဒီဆုံးရှုံးမှုတွေကို ကုစားနိုင်ဖို့က အာမခံပါပဲ။ အာမခံဆိုတာကလည်း အာမခံကြိုတင်ထားရှိမှသာ ကုစားပေးနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရေကြီးရေလျှံမှုပါ။ ဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းပေါင်း ၄၃၀၀၀ ရှိခဲ့တဲ့ ၂၀၁၁ ခုနှစ်က ထိုင်းနိုင်ငံရဲ့ ရေကြီးရေလျှံမှုနဲ့ မြေပြိုမှုက ဒီနေ့အထိ ကမ္ဘာပေါ်မှာ ဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုးအကြီးမားဆုံး သဘာဝဘေးတွေဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလို ဆုံးရှုံးမှုတွေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံက ဆုံးရှုံးမှုကို နှိုင်းယှဉ်ကြည့်နိုင်ပါတယ်။ ဒါက ရေကြီးတာချင်း နှိုင်းယှဉ် တာပါ။ ဒီနှစ် ဧပြီလက နီပေါမှာလှုပ်ခဲ့တဲ့ ၀.၉၅ ဆိုရင် လည်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၅၀၀၀ ဆုံးရှုံးပြီး ဒါက နီပေါနိုင်ငံ GDP ရဲ့ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း ရှိခဲ့ပါတယ်။

မေး ။ ။ လက်ရှိအချိန်မှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အာမခံ လုပ်ငန်းနဲ့ ပြည်သူလူထုရဲ့ နားလည်လက်ခံမှု ဘယ်လောက် ရှိတယ်ဆိုတာ သိပါရစေရဋ်။

ဖြေ ။ ။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အာမခံပေါ်လာတာက ၁၉ ရာစုလောက်ကတည်းကပါ။ နှစ်ပေါင်း ၅၀ လောက်ကို နိုင်ငံပိုင်အာမခံကုမ္ပဏီတစ်ခုတည်းနဲ့ ရှင်သန်ခဲ့ပါတယ်။ ပုဂ္ဂလိက အာမခံကုမ္ပဏီတွေကို ခွင့်ပြုလုပ်ကိုင်ခဲ့တာ အခုဆို နှစ်နှစ်ကျော်ပဲ ရှိပါသေးတယ်။ လက်ရှိမှာ နိုင်ငံသားပိုင် အာမခံကုမ္ပဏီ ၁၂ ခုရှိပြီး အထူးစီးပွားရေးဇုန် အတွင်းမှာ အာမခံလုပ်ပေးဖို့ နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီသုံးခုကို

အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀ ဘီလီယံရှိပြီး တစ်ဝက်လောက် က အာရှနိုင်ငံတွေမှာ ဖြစ်ခဲ့တာပါ။ အမေရိကန်ဒေါ်လာ

၅၀ ဘီလီယံကျော် အာရှမှာ ဆုံးရှုံးခဲ့တယ်ဆိုပါတော့။ အာမခံထားတာက တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ အာရှက ပျမ်းမျှ ရှစ်ရာခိုင်နှုန်းလောက်ပဲရှိတော့ ဆုံးရှုံးမှု ဘီလီယံ ၅၀ ကျော်မှာ ရှစ်ရာခိုင်နှုန်းလောက်ပဲ အာမခံကုမ္ပဏီတွေဆီက လျော်ကြေးရခဲ့ပါတယ်။ အနောက်နိုင်ငံတွေမှာတော့ အာမခံထားမှုက ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက်ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် အာရှယှဉ်ကျားမှုအရ အာမခံထားရှိမှု နည်း ပါတယ်။

မေး ။ ။ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် အာမခံထားချင်ရင် ဘယ်လိုဆောင်ရွက်နိုင်ပါသလဲရဋ်။

ဖြေ ။ ။ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်အာမခံမှာ ပထမအနေ နဲ့ မီးအာမခံအရင်ထားရပါတယ်။ ပြီးမှ မီးအာမခံနဲ့ တွဲပြီး မိမိဆန္ဒရှိတဲ့ အာမခံအမျိုးအစားကို တွဲဖက်ထားနိုင်ပါ တယ်။ ရေကြီးရေလျှံတာ၊ မုန်တိုင်း၊ ငလျင်နဲ့ မိုးကြိုး စသဖြင့် အာမခံအမျိုးအစားတွေ ထားနိုင်ပါတယ်။

မေး ။ ။ အခုဖြစ်ခဲ့တဲ့ ရေကြီးရေလျှံမှုမှာ အာမခံအနေ နဲ့ လျော်ကြေးပေးခဲ့တာ ရှိပါသလားရဋ်။

ဖြေ ။ ။ လျော်ရတာ ရှိပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ပိုင် မြန်မာ့အာမခံက အာမခံလက်ခံထားတာပါ။ ကလေးမြို့မှာ ရေကြီးလို့ ပျက်သွားတဲ့ ကုန်ပစ္စည်းတွေကို ငွေကျပ် ၃၉၉ သန်း ပေးလျော်တာပါ။

မေး ။ ။ အာမခံထားရှိမှုကျယ်ပြန့်အောင် ဘယ်လို ဆောင်ရွက်နေပြီး ဘာတွေ ဆက်လုပ်သွားမယ်ဆိုတာ

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ဆုံးရှုံးမှုတွေနဲ့ စီးပွားရေး တိုးတက်မှု ဆက်စပ်ပုံကို သုတေသနပြုခဲ့တာ ရှိပါတယ်။ ၁၉၆၀ ခုနှစ်ကနေ ၂၀၁၀ ခုနှစ်ကြားမှာ ဖြစ်ခဲ့တဲ့ သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ပေါင်း ၂၄၇၆ ခုကို လေ့လာကြည့်ရာမှာ အာမခံထားတဲ့သူတွေများတဲ့ နိုင်ငံတွေမှာ ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပွား လာရင် နိုင်ငံစီးပွားရေးကို ကာလတိုပဲ ထိခိုက်ပြီး အာမခံ ထားသူနည်းတဲ့ နိုင်ငံတွေမှာတော့ နိုင်ငံစီးပွားရေး တိုးတက်မှုကို နှစ်ရာခိုင်နှုန်းလောက် ထာဝရထိခိုက်သွား စေတယ်ဆိုတဲ့အချက်ကို ပြောချင်ပါတယ်။

အာမခံထားတာများရင် သဘာဝဘေးတွေ ဖြစ်သည့် တိုင် နိုင်ငံစီးပွားရေးကို အခိုက်အတန့်ပဲ သက်ရောက်နိုင် ပြီး အာမခံထားတာ နည်းရင်တော့ အတိုင်းအတာတစ်ခုထိ ထာဝရထိခိုက်သွားစေတယ်ဆိုတဲ့အချက်ကို သတိပြုမိဖို့ လိုပါတယ်။

ဒါကြောင့် အာမခံထားခြင်းက မိမိထိခိုက်ခဲ့ရင် ကုစား ပေးရုံသာမကဘဲ နိုင်ငံစီးပွားရေး မထိခိုက်အောင်လည်း အကာအကွယ်ပေးတဲ့ သဘာဝပါပဲ။ ဒါတင်မကသေးပါဘူး။ မိမိက မထိခိုက်ဘဲ တစ်ပါးသူ ထိခိုက်သွားရင်တောင် ဒီအာမခံကြေးကို ထိခိုက်ခံမိသားစုကို ကုစားပေးနိုင်မှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် တစ်နည်းအားဖြင့် အချင်းချင်းပေးမကူညီ လှူဒါန်းသလိုလည်း ဖြစ်စေပါတယ်။ ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သူတစ်ပါးဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံတော်အတွက်ဖြစ်စေ အကျိုး သက်ရောက်မှုနဲ့ အကာအကွယ်ပေးနိုင်တဲ့အတွက် အာမခံထားသင့်ကြတယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။

(အခုလို ဖြေကြားပေးတာ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရဋ်။)

# မှော်ဘီမြို့နယ် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးဂိတ်တွင် ဘင်္ဂါလီ ၁၀ ဦး တင်ဆောင်လာသည့် မှော်တော်ယာဉ် ဖမ်းဆီးရမိ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၆  
မှော်ဘီမြို့နယ် အမှတ် (၄) လမ်းဆုံ စစ်ဆေးရေးဂိတ် ၌ ဩဂုတ် ၂၂ ရက် ည ၁၁ နာရီခွဲတွင် ပူးပေါင်းအဖွဲ့ ဖြင့် ယာဉ်စစ်ဆေးခွက်စဉ် ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းအတိုင်း တိုက်ကြီးမှ ရန်ကုန်သို့ မောင်းနှင်လာသော 9H/--- ပရိုဘောက် အဖြူရောင် အငှားယာဉ်အား ရပ်တန့် စစ်ဆေးရာ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် ထောက်ကြံ့နွဲ့နွဲ့ သန့်ဇင်ထွန်း (၂၇) နှစ်မောင်းနှင်လာသည့် ယာဉ်ပေါ်တွင် ဘင်္ဂါလီ အမျိုးသား ငါးဦးနှင့် အမျိုးသမီး ငါးဦးပါရှိကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိပြီး အဆိုပါဘင်္ဂါလီ ၁၀ ဦးမှာ ရခိုင် ပြည်နယ် သက္ကတပြင်ကျေးရွာနှင့် သဲချောင်းကျေးရွာတို့မှ ဖြစ်ကြောင်း၊ ပွဲစား အာလီက ကလေးတစ်ဦးလျှင်

ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ လူကြီးတစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၂ သိန်းဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပို့ဆောင်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ထိုသို့ ဘင်္ဂါလီများ သယ်ဆောင်လာသည့် သန့်ဇင်ထွန်းနှင့် အာလီ(စုံစမ်းဆဲ)၊ ဌေးအောင်(စုံစမ်းဆဲ)၊ ဉာဏ်လင်းအောင်(စုံစမ်းဆဲ) တို့အား မှော်ဘီမြို့မရဲစခန်း က အမှုဖွင့်အရေးယူကာ ကျန်ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား ဖမ်းဆီးရမိရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဖမ်းဆီး ရမိ ဘင်္ဂါလီ ၁၀ ဦးအား သက်ဆိုင်ရာ လဝကမှ တရားဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ သတင်း ရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

# မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်သဖြင့် နေအိမ်များပြိုကျ

ပုသိမ် ဩဂုတ် ၂၆  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရေကြည်မြို့နယ်အတွင်း ဩဂုတ် ၂၄ ရက်က မြို့နယ်အတွင်း ရေကြီးနစ်မြုပ်ခဲ့ပြီး မြေကြီးများပျော့သဖြင့် ဝါးရုံလဟာကျေးရွာမှ ဦးဇော်မင်း နိုင်၏ ဓနိမိုး၊ ထရံကာ၊ ပျဉ်ခင်းနေအိမ် ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀၀ ခန့်နှင့် ဦးအုန်းကြွေ၏ ဓနိမိုး၊ ထရံကာ၊ ကြမ်းခင်း နေအိမ်တန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀ ခန့်တို့ ပြိုကျဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ အလားတူ ကိုင်းတာကြီးကျေးရွာတွင်

မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်သဖြင့် ဦးအောင်နိုင်ဝင်း၏ ဓနိမိုး၊ ထရံကာ၊ ကြမ်းခင်း နေအိမ် ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀ ခန့်၊ ဗြိတိယပျက်စီးမှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ယင်းပြိုကျသွားသော နေအိမ်သုံးလုံးမှ အိမ်ထောင်စု သုံးစု၊ အမျိုးသား ငါးဦး၊ အမျိုးသမီး ငါးဦး စုစုပေါင်း ၁၀ ဦးတို့သည် နီးစပ်ရာဆွေမျိုးများ နေအိမ်၌ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
မောင်မောင်မြင့် (တိုင်း ပြန်/ဆက်)

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အစည်းအဝေး

အိန္ဒြာ-ကျော့ကရိတ်လမ်းကို အဆင့်မြှင့်တင်ပြီးစီးပါက ကရင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရုံသာမက အာရှလမ်းမကြီး ပေါ်ထွန်းလာမည်ဖြစ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၈၁)ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့မုန်းလွဲ (၁)နာရီခွဲတွင် ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြုသည်ဟု မှတ်ယူရမည့် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆိုင်ရာဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်းနှင့် မော်တော်ယာဉ်ဥပဒေကြမ်းကို လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်သည်။

ထို့နောက် လွှတ်တော်နှစ်ရပ်သဘောကွဲလွဲသည့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးက လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့လာသည့် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် အသံထုတ်လွှင့်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူ အတည်ပြုခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှပေးပို့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခအတွင်း ကလေးသူငယ်များ ပါဝင်ပတ်သက်မှုတွင် ကလေးသူငယ်များ၏ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ နောက်ဆက်တွဲ အခြေပြစာချုပ်အား မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရန်ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စုစုလှိုင်၊ ဦးခိုင်မောင်ရည်၊ ဒေါက်တာမောင်မြင့်တို့က ထောက်ခံဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်က နောက်ဆက်တွဲ အခြေပြစာချုပ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြရာတွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခအတွင်း ကလေးသူငယ်များပါဝင်ပတ်သက်မှုတွင် ကလေးသူငယ်များ၏ အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ နောက်ဆက်တွဲအခြေပြစာချုပ်တွင် နိုင်ငံပေါင်း (၁၅၉)နိုင်ငံ ရှိပါကြောင်း၊ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် ၁၀ နိုင်ငံအနက် ရှစ်နိုင်ငံမှာ အတည်ပြုပါဝင်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံက ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းဖြင့် ကလေးသူငယ်များ၏ အခွင့်အရေးကို တိုးမြှင့်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် ခိုင်မာစွာပြုသရာ ရောက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီသို့ နှစ်စဉ်တင်သွင်းလျက်ရှိသည့် ကလေးသူငယ်နှင့်လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာ



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်



ကရင်ပြည်နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးမန်းကဲညွန့်

၏ နောက်ဆက်တွဲစာရင်းမှ မြန်မာနိုင်ငံအား ပယ်ဖျက်ပေးရန် ကြိုးပမ်းရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြန်လည်ရှင်းလင်းခဲ့ပြီး လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ရယူခဲ့ရာ လွှတ်တော်က အတည်ပြုကြောင်း ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့ထားသော ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အတွက် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၊ အာဆီယံအခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ ရန်ပုံငွေနှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့တို့ထံမှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၂၆၀ နှင့် ယူရိုသန်း ၄၀ ချေးယူခွင့်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ကရင်ပြည်နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးမန်းကဲညွန့်က ယခုချေးငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် အိန္ဒြာ-ကျော့ကရိတ်လမ်းကို အဆင့်မြှင့်တင်ပြီးစီးပါက ကရင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရုံသာမက အာရှလမ်းမကြီး ပေါ်ထွန်းလာမည်

ဖြစ်ပြီး မဟာမဲခေါင်ဒေသလည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါလမ်းမှာ ကရင်ပြည်နယ်အတွက် အလွန်အဖိုးတန်သည့်လမ်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ လမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက မလွတ်ကင်းသည့် ခြံမြေများအတွက် လျော်ကြေးငွေများကို တရားနည်းလမ်းကျ ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုပါကြောင်း၊ မိမိတို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အနေဖြင့် လမ်းမကြီးဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ဘားအံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်နန်းစေအောင်က အိန္ဒြာ-ကျော့ကရိတ်လမ်းပိုင်း အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မည့်အတွက် ကြိုဆိုထောက်ခံကြောင်း၊ အဆိုပါ လမ်းမကြီး အဆင့်မြှင့်တင်ပြီးစီးပါက အိမ်နီးချင်းထိုင်းနိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့သို့ ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်တော့မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုလည်း မြန်ဆန်လာမည်ဖြစ်ပြီး ဒေသခံပြည်သူများလည်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပိုမိုရရှိလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လမ်းတစ်လျှောက်တွင်လည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများဖြင့် စည်ကားလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၉)မှ ဒေါက်တာခင်ရွှေက အာဆီယံနိုင်ငံများတွင် အာရှလမ်းမကြီး စတင်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြဝတီ-ကျော့ကရိတ်လမ်းပိုင်းမှာလည်း မကြာမီဖွင့်လှစ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လမ်းပိုင်းအဆင့်မြှင့်တင်ပြီးပါက အချိန်တိုအတွင်း ခရီးရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆိပ်ကမ်းများပေါ်ထွက်လာမှုနှင့်အတူ လမ်းများအဆင့်မြှင့်တင်လိုက်ပါက မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အကျိုးများစွာရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လမ်းပိုင်းကောင်းမွန်လာသည်နှင့်အမျှ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပိုမိုကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်ပြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလည်း တူးဖော်ထုတ်လုပ်နိုင်မည်ဖြစ်သောကြောင့် အဆိုပါ လမ်းပိုင်းမြှင့်တင်ခြင်းကို ထောက်ခံပါကြောင်းဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးတင်၊ ဦးအောင်သန်း၊ ဦးနှင့် ဒေါက်တာလင်းအောင်တို့က ချေးငွေများရယူပြီး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး အဆုံးအဖြတ်ရယူရာ လွှတ်တော်က ယင်းချေးငွေ ချေးယူရန်ကိစ္စများကို အတည်ပြုကြောင်း ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေး

အာဆင်းနစ်ကင်းလွတ်သော သောက်သုံးရေများရရှိစေရန် တူးဖော်ဆောင်ရွက်ပေးမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍မေးမြန်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ပထမအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၂)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၈၈)ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ကျောင်းကုန်း မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသိန်းထွန်း၏ **“အာဆင်းနစ်ကင်းလွတ်သော သောက်သုံးရေတွင် (တွင်းနက်)များအား အာဆင်းနစ်ကင်းလွတ်သော သောက်သုံးရေများ ရရှိစေရန် မည်သို့သော အစီအမံဖြင့် တူးဖော်ဆောင်ရွက်ပေးသည်ကို သိရှိလိုခြင်း”** မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်း၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်က တွင်းဆင်းစစ်ဆေး တွေ့ရှိချက်အရ အာဆင်းနစ်ဓာတ်ပါဝင်မှုအနည်းဆုံး သတ်မှတ်ပမာဏ (၅ppb) အထက်ရှိသော ကျေးရွာပေါင်း (၂၀၁)ရွာအား ဦးစားပေးအဆင့် အလိုက် အာဆင်းနစ်ကင်းစင်၍ သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိစေရန် မေးမြန်း၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုဘဏ္ဍာရေးနှစ် အထူးသီးသန့်ရန်ပုံငွေကျပ် သန်း (၂၂၀)ဖြင့် ကျေးရွာ(၁၇)ရွာတွင် တွင်းနက်(၂၂)တွင်း၊ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုဘဏ္ဍာရေးနှစ် မူလရန်ပုံငွေ ကျပ်သန်း (၈၀)ဖြင့် ကျေးရွာခုနစ်ရွာတွင် တွင်းနက်(၈)တွင်း၊ ဖြည့်စွက် ရန်ပုံငွေ ကျပ်သန်း (၆၉၀)ဖြင့် ကျေးရွာ(၆၅)ရွာတွင် တွင်းနက် (၆၉)တွင်း တူးဖော်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်

ဆောင်ရွက်ပေးပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုဘဏ္ဍာရေးနှစ် မူလရန်ပုံငွေကျပ် (၁၂၂)သန်းဖြင့် ကျေးရွာ (၁၀၅)ရွာတွင် တွင်းနက် (၁၂၃)တွင်းအား ဆောင်ရွက်ရန် ခွင့်ပြုပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ အနက်ပေ(၅၀)မှ ပေ(၂၀၀)ခန့်အတွင်း တူးဖော်ထားသော တုံကင်တွင်းများ၊ စက်ရေတွင်းများတွင် အာဆင်းနစ်ဓာတ်များပြားကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရ၍ ကျောင်းကုန်းမြို့နယ်အတွင်း တူးဖော်ခဲ့ပြီးသော စက်ရေတွင်းအထောက်အထားများအရ အနည်းဆုံး မြေအောက်ပေ (၄၀၀) ပေ(၆၀၀)အတွင်း တူးဖော်လျှင် သံဓာတ်နှင့် အာဆင်းနစ်ကင်းလွတ်သော ရေချိုရရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်

ရေးဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ၏ အရည်အသွေး၊ စံချိန်စံညွှန်းများအား လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေစဉ်နှင့် လုပ်ငန်း ပြီးစီးချိန်တို့၌ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအဆင့်ဆင့်တို့မှ စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များဖြင့် မြေပြင်ကွင်းဆင်း တိုင်းတာစစ်ဆေးစေခြင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ်နှင့် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးမှု အထောက်အကူပြုကော်မတီများမှ လုပ်ငန်းအရည်အသွေးပြည့်မီရေးနှင့် လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုများကို တွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး လိုအပ်ချက်များရှိပါက သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်သည့် ကုမ္ပဏီများသို့ ညွှန်ကြားပြီး လိုအပ်ချက်များကို ပြုပြင်စေပါကြောင်း။

ကျောင်းကုန်းမြို့နယ်အတွင်း အာဆင်းနစ်ကင်းစင်သော သောက်သုံးရေရရှိရေးအတွက် တူးဖော်သည့် စက်ရေတွင်းများ၏ အာဆင်းနစ်ပါဝင်မှုအပေါ်မူတည်၍ အနက်ပေ(၄၀၀)နှင့် ပေ(၆၀၀)ရှိ တွင်းနက်များ တူးဖော်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ အနက်ပေ(၄၀၀)ရှိ တွင်းနက်တစ်တွင်းလျှင် ငွေကျပ်(၈)သန်း၊ အနက်ပေ(၆၀၀)ရှိ တွင်းနက်တစ်တွင်းလျှင် ငွေကျပ်(၁၀)သန်းဖြင့် ရန်ပုံငွေခွင့်ပြုခဲ့ပါကြောင်း၊ ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ထင်သာမြင်သာမှုရှိစေရန် လုပ်ငန်းတစ်ခုချင်းစီ၏ ကုန်ကျငွေ

များအားလည်းကောင်း၊ လုပ်ငန်းအသေးစိတ်စာရင်းများအားလည်းကောင်း နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများ၌ ဖော်ပြပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

မရမ်းကုန်း မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာမေဝင်းမြင့်၏ **“မြန်မာနိုင်ငံသည် ကုလသမဂ္ဂ၏ ထောင်စုနှစ်ရည်မှန်းချက်(၈)ချက်အနက် ကလေးသူငယ်များနှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ သေဆုံးမှုလျော့ချရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မည်သို့စီမံဆောင်ရွက်နေသည်ကို သိရှိလိုခြင်း”** မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်သိန်းသိန်းဌေးက ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် လူတိုင်းသက်တမ်းစေ့ အသက်ရှည်စွာ နေနိုင်ရေး၊ လူတိုင်း ရောဂါဘယကင်းဝေးရေးဆိုသည့် ရည်မှန်းချက်နှစ်ရပ် ချမှတ်လျက် ကျား၊ မ မရွေး၊ အသက်အရွယ်မရွေး၊ ဆင်းရဲချမ်းသာမရွေး၊ နေရာဒေသမရွေး လူတိုင်းအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

အထူးသဖြင့် ထိခိုက်လွယ်ဆုံး အသက်အုပ်စုများဖြစ်သည့် ငါးနှစ်အောက်ကလေးနှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများအား ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၂၀၀၀)ပြည့်နှစ်တွင် ချမှတ်ခဲ့သော ထောင်စုနှစ်ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင်ပါ ရည်မှန်းချက်များအနက် ကလေး၊ မိခင်များနှင့်သက်ဆိုင်သော ရည်မှန်းချက် အမှတ် (၄)နှင့်



ကျောင်းကုန်း မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးသိန်းထွန်း

(၅)တို့ ပြည့်မီစေရေးအတွက် မိခင်၊ မွေးကင်းစ၊ အသက်တစ်နှစ်အောက်နှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေး ကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းများအား ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများအဖြစ် သတ်မှတ်၍ မိခင်နှင့်ကလေး သေဆုံးမှုနှုန်းကို မည်မျှလျော့ကျအောင်ဆောင်ရွက်မည်ဆိုသည့် လျာထားချက်များ သတ်မှတ်၍ ပိုမိုအလေးထားဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

၂၀၁၀-၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် အစိုးရအသုံးစရိတ်၏ (၁ ဒသမ ၀၃) ရာခိုင်နှုန်းကို ကျန်းမာရေးအသုံးစရိတ်အဖြစ်သုံးစွဲရာမှ (၂၀၁၁-၂၀၁၂)ခုနှစ်တွင် (၁ ဒသမ ၀၅)ရာခိုင်နှုန်း၊ (၂၀၁၂-၂၀၁၃) ခုနှစ်တွင် (၂ ဒသမ ၈၂)ရာခိုင်နှုန်း၊ (၂၀၁၃-၂၀၁၄)ခုနှစ်တွင် (၃ ဒသမ ၁၅) ရာခိုင်နှုန်း၊ (၂၀၁၄-၂၀၁၅) ခုနှစ်တွင် (၃ ဒသမ

၃၈)ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးမြှင့်သုံးစွဲခဲ့ပါကြောင်း။

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် (၂၀၁၅-၂၀၁၆)ခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဆေးခန်းများ ဆောက်လုပ်ခြင်းအတွက် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်၏ (၉၄)ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ကုသရေးဆေးဝါးများအတွက် သာမန်အသုံးစရိတ်၏ (၃၃)ရာခိုင်နှုန်းကို အသုံးပြုခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနသည် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများအား ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသဖြင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၏ ဘတ်ဂျက်သည် ၎င်းတို့အတွက်သာဖြစ်ပြီး နောင်တွင်လည်း ဆက်လက်တိုးမြှင့်သုံးစွဲသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ထို့နောက် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းက အမျိုးသားလွှတ်တော်က ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့် အတည်ပြု၍ပေးပို့လာသော **“သွေးနှင့် သွေးပစ္စည်းများဆိုင်ရာ ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း”**နှင့် **“ကိုယ်အင်္ဂါအစိတ်အပိုင်း လျှော့ခြင်းခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း”**တို့အား လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူအတည်ပြုပြီး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။ ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် မေးခွန်းလေးခု မေးမြန်းဖြေကြားခြင်း၊ ဥပဒေကြမ်းနှစ်ခု အတည်ပြုခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြန်လည်ထူထောင်ရေး

ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသော ရထားလမ်းပိုင်းများ အသစ်ပြန်တည်ဆောက်ရန် ငွေကျပ် သန်း ၃၈၃၀ ကုန်ကျမည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၆

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဝင်ရောက်ခဲ့သော မုန်တိုင်းနှင့်အတူ ရေကြီးရေလျှံမှုများဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းကြောင့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအလိုက် ရထားလမ်းပိုင်းများ ပျက်စီးခဲ့ရပြီး ရထားလမ်းပိုင်းများပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအား အသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်ရန်အတွက် ငွေကျပ် သန်း ၃၈၃၀ ကုန်ကျမည်ဖြစ်ကြောင်း ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးများတွင် ရထားလမ်းပိုင်းများပျက်စီးမှုကြောင့် ဆုံရှုံးမှုငွေပမာဏတန်ဖိုးမှာ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် သန်း ၁၃၃၀ ရှိပြီး ရထားလမ်းပိုင်းများယာယီပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန်အတွက် ပြန်လည်ပြုပြင်ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် သန်း ၉၀၀ ကျော်ကုန်ကျမည်ဖြစ်သည်။

ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့မီးရထား မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာဌာနမှ အထွေထွေမန်နေဂျာ(မြို့ပြ) ဦးတင်စိုးက “ရထားလမ်းပိုင်းများ ပြန်လည်တည်ဆောက်ဖို့ကတော့ မြန်မာ့မီးရထားကပဲ အစီအစဉ်ဆောင်ရွက်မှာပါ။ အောက်တိုဘာလလောက်မှာ တင်ဒါခေါ်ယူသင့်လည်း ခေါ်ပါမယ်။ လက်ရှိဘဏ္ဍာရေးနှစ်က ငါးလကုန်တော့မှာပါ။ အလုပ်လုပ်ချိန်က နောက်ထပ်ခြောက်လပဲ ကျန်တော့တယ်။ ပြုပြင်တည်ဆောက်ဖို့အတွက်နိုင်ငံတော်ကိုလည်း တင်ပြထားပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ရဲ့ခွင့်ပြုချက်အပေါ်မူတည်ပြီး ရရှိတဲ့အပေါ်ပုံစံဒီဇိုင်းရေးဆွဲမယ်။ ပြီးရင်အရေးကြီးရထားလမ်းပိုင်းများကိုပြုပြင်ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ”ဟု ပြောကြားသည်။

ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် မန္တလေး-မြစ်ကြီးနားရထားလမ်းပိုင်း ပိတ်ဆို့ခဲ့မှုမှာ နှစ်လနီးပါးရှိခဲ့ပြီး တံတားအမှတ်(၂၈၁)ဖြစ်သော ဇော်ဆောင်းတံတားအား ယာယီ ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးစီးပြီဖြစ်သောကြောင့် ဩဂုတ် ၁၆ ရက် ညနေပိုင်းက ယာယီဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကာ မန္တလေး-မြစ်ကြီးနားရထားလမ်းပိုင်း ပိတ်ဆို့ခဲ့မှုမှာလည်း လက်ရှိရထားလမ်းပိုင်းတောက်လျှောက်ပွင့်ခဲ့ပြီဖြစ်ပြီး အဆိုပါလမ်းပိုင်းအား မိုးရာသီကုန်ဆုံး၍ နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်ရရှိလျှင် အသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်မည်ဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ “ဒီတံတားတည်ဆောက်ဖို့က လက်ရှိပုံစံရေးဆွဲနေပါပြီ။ တံတားပြုပြင်မှုအပိုင်းနဲ့ တံတားရေတိုက်စားခံထိလို့ ထပ်မံတိုးချဲ့မယ့်ခန်းဖွင့်တံတားများကိုပုံစံရေးဆွဲနေပါပြီ။ ဒီလကုန်ဆို ပုံစံဒီဇိုင်းရေးဆွဲပြီးမှာပါ။ နိုင်ငံတော်က ဘတ်ဂျက်ကျတာနဲ့ ဘတ်ဂျက်ရရှိမှုပမာဏအပေါ် မူတည်ပြီး



အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ တံတားအသစ်တည်ဆောက်စဉ်ကာလမှာလည်း ရထားလမ်းပိုင်းကို ဖွင့်ထားရင်း တည်ဆောက်သွားမှာပါ။ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုတန်ဖိုးအရ ကုန်ကျငွေကို နိုင်ငံတော်အစိုးရရဲ့အထူးရန်ပုံငွေကနေ ခွင့်ပြုနိုင်တဲ့အပေါ်မူတည်ပြီး လမ်းပိုင်းအားလုံးကို တစ်ပြိုင်တည်းလုပ်ဆောင်သွားမှာပါ”ဟုရှင်းပြသည်။

မကြာသေးမီက ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသော ရထားလမ်းပိုင်းဖြစ်သည့် ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ သီပေါတံတားအား ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးစီးသွားသောကြောင့် ပြီးခဲ့သည့်ရက်သတ္တပတ်က ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ဘုတလင်-ရေဦး-ခင်ဦးရထားလမ်းပိုင်းမှာလည်း အလားတူပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ဖွင့်လှစ်ရန် ကျန်ရှိနေသည့် အဆိုးရွားဆုံးဖြစ်ခဲ့သော ကလေး-ဂန့်ဂေါလမ်းပိုင်းကြောင်း-

ပခုက္ကူ လမ်းပိုင်းရှိ ပွင့်ဖြူမြို့နယ် အနီးတစ်ဝိုက်နှင့် မုန်းချောင်းတံတားအနီးတစ်ဝိုက်တို့မှာ လက်ရှိရေမကျသေးသောကြောင့် ပြန်လည်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မလုပ်ဆောင်နိုင်သေးကြောင်း သိရသည်။

ပြီးခဲ့သည့်ဇူလိုင်လအတွင်းက စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် ပျက်စီးသွားသောရထားလမ်းပိုင်းများစာရင်းအရ မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား၊ဘုတလင်-ရေဦး-ခင်ဦး၊ ဂန့်ဂေါ-ကလေး၊ ကြံခင်း-ပခုက္ကူ၊ မန္တလေး-လားရှိုး၊လှိုင်သာယာ-ညောင်တုန်း၊လက်ဝဲတန်း-သာရဝေါနှင့် ပြည်တော်သာ-ရေချမ်းပြင်-ကျောက်တော်ကြီးလမ်းပိုင်းများ ပျက်စီးခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

(စိုးဝင်း-MLA)

ညောင်တုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ကျေးရွာအချို့၌ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုနှင့်အတူ မွန်မြတ်စွာလှူဒါန်း



ညောင်တုန်း ဩဂုတ် ၂၆

ဩဂုတ်လဆန်းပိုင်းက ညောင်တုန်းမြို့နယ်တွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေ ကြီးမြင့်မှုနှင့်အတူ ဆည်မြောင်းရေကာတာအတွင်းရှိ ကျေးရွာများသည် ကွင်းရေ မြင့်တက်မှုကြောင့် ရေနစ်မြုပ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြရသည်။ အထူးသဖြင့် စံကင်းကျွန်းဒေသရှိ ကျေးရွာများမှာ ကွင်းရေမြင့်တက်မှုဒဏ်ကို ပြည်သူများ ခံစားကြရသည်။

အဆိုပါရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ အလှူရှင်များ နေ့စဉ်မပြတ် ယနေ့အထိ လှူဒါန်းလျက်ရှိကြရာ ရန်ကုန်မြို့မှ ကိုကျော်

ကျော်သန့်(ခ)ကိုကျော်ကြီး ဦးဆောင်သည့် “မျှဝေခံစား ကူညီသူများ” ပရဟိတလူငယ်များ အဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၂၂ ရက်က ရေဘေးသင့်ဒေသတစ်ခုဖြစ်သည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့နယ်အရှေ့အင်းမကျေးရွာသို့ အခမဲ့ဆေးဝါးကုသပေးမှုနှင့် ဆန်အပါအဝင်စားနပ်ရိက္ခာနှင့် လူ့အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ လာရောက် ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့က ဆေးဝါးအခမဲ့ကုသပေးတဲ့ အစီအစဉ်ပါတယ်။ အခုလို ရေကြီးရေလျှံဖြစ်တဲ့ကာလမှာ ဖြစ်ပွားလေ့ရှိတဲ့ ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော

ရောဂါနဲ့ အရေပြားယားယံတဲ့ရောဂါ၊ အအေးမိနာမိအောအန်တဲ့ရောဂါနဲ့ အခြားရောဂါများအပြင် ကျေးရွာတွင်းမှာရှိတဲ့ သက်ကြီးရွယ်အို ဘိုးဘွားမိဘတွေကိုလည်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကုသပေးသွားမှာပါ။ လိုအပ်တဲ့ဆေးဝါးနဲ့ ညွှန်ကြားမှုတွေလည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာပါ။ ဒါအပြင် မြေ၊ ကင်း စတဲ့ အဆိပ်ရှိတဲ့ သတ္တဝါတွေ အန္တရာယ်ကနေ ရှောင်ရှားနိုင်အောင်လည်း အသိပညာပေးပြောကြားလမ်းညွှန်ပေးခဲ့ဦးမှာပါ” ဟု အဆိုပါအဖွဲ့မှ ဒေါက်တာမင်းသူကိုက ပြောပြသည်။

“ကျွန်တော်တို့ဒေသတွေဟာမြို့နဲ့

ထိုင်းနိုင်ငံ မဲဆောက်မြို့ရှိ ကုမ္ပဏီများ စုပေါင်းပြီး ငွေကျပ် ၂၂၇ သိန်းခန့်ရှိသော ပစ္စည်းများ လှူဒါန်း

မြဝတီ ဩဂုတ် ၂၆

ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသောင်ရင်းခန်းမရှိ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများလက်ခံရေးဌာနသို့ GMM Media Public Co.,Ltd. နှင့် Greenwave 106.5 Radio ဦးဆောင်၍ ထိုင်းနိုင်ငံ မဲဆောက်မြို့ရှိ ကုမ္ပဏီများစုပေါင်းလှူဒါန်းသော ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၂၇ သိန်းခန့်ရှိသော ပစ္စည်းစုံ ၂၅၀၊ ဘီလပ်မြေအိတ် ၁၈၄၀၊ သွပ်ချပ် ၆၆၀၊ သံ ၂၅၀၊ အဝတ်အစား ၆၃၆ စုံ၊ အတွင်းခံအဝတ်အစား ၂၆၆၄ စုံ၊ ဆန်ငါးကီလိုအိတ် ၇၁၃ အိတ်၊ အချိုရည် ၂၂၅၀၊ အမျိုးသမီးလစဉ်သုံးပစ္စည်း ၁၇၀၀၊ ဆေး ခြောက်ဖာ၊ တစ်ရှူးစက္ကနစ်ဖာ၊ နို့မှုန့်ခြောက်ဖာ၊ ရေသန့်ဒါဇင် ၃၂၀၊ နို့ ၁၀၃၀ ဖာ၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်ဖာ ၄၀၊ အမှိုက်ထည့်အိတ်သုံးဖာ၊ မှတ်စုစာအုပ် ၆၁၈ အုပ်၊ ဘောပင်အချောင်း ၈၃၀၊ ခဲတံ ၁၈၈၄ ချောင်း၊ ငါးသေတ္တာသုံးဖာ၊ မီးချောင်း ၈၃ ချောင်း၊ ဓာတ်မီးအလက် ၃၀ စသည့် ပစ္စည်းများကို မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများသို့ ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က လာရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ လာရောက်လှူဒါန်းရာ ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလွင်ကိုဦး၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဇော်၊ ခရိုင် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးတင်မောင်ဝေ၊ အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ မြဝတီကုန်သည်ကြီးများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သင်းသင်းမြတ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံခဲ့ကာ ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)



ဝင်းမြင့်ကျော်(ညောင်တုန်း)

# သဘာဝဘေးသင့်ဒေသများတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မီဒီယာများသို့ သတင်းထုတ်ပြန်ရင်းလင်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် သဘာဝဘေးသင့်ဒေသများတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မီဒီယာများသို့သတင်းထုတ်ပြန်ရင်းလင်းခြင်းအခမ်းအနားအား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံးမီဒီယာခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာခင်ဇော် တက်ရောက်ရင်းလင်းပြီး အခမ်းအနားသို့ ဦးစီးဌာနအသီးသီးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် သတင်းမီဒီယာများမှ သတင်းထောက်များတက်ရောက်ကြသည်။

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က ရင်းလင်းပြောကြားရာတွင် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရမည့် အချိန်တွင် တစ်တပ်တစ်အား ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သကဲ့သို့ ထောက်ပံ့ရမည့်ကာလမှာလည်း တတ်စွမ်းသမျှ ထောက်ပံ့ကူညီပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဆောင်ရွက်ရမည့် အချိန်တွင်လည်း ဝန်ကြီးဌာနကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနများအလိုက် အခြေခံအကျဆုံးဖြစ်သည့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ၊ လမ်း၊ တံတား၊ ရေ၊ မီးစသည့် အခြေခံလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရေး တက်ညီလက်ညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဦးစီးဌာနများအလိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုစာရင်းများ၊ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့မှုများနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းလင်းပြောကြားရာ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၏ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်အထိ ကောက်ယူရရှိခဲ့သည့် စာရင်းများအရ နွား ၅၇၀၀ ကောင်၊ နွားနောက် ၁၃၄ ကောင်၊ ကျွဲ ၃၀၀၅ ကောင်၊ သိုး၊ ဆိတ် ၄၃၄၀ ကောင်၊ ဝက် ၆၆၈၄ ကောင်၊ ကြက် ၂၀၈၇၆ ကောင်၊ ဘဲ ၃၉၈၃ ကောင်၊ မြင်း ၂၉ ကောင်၊ မွေးမြူရေးခြံ ၃၂၅ ခြံ၊ တိရစ္ဆာန်အစာ ၂၂၄၈၈ ပိဿာ၊ ပျားအုံ ၅၆၆ အုံ၊ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ခန့်မှန်းတန်ဖိုးစုစုပေါင်း ကျပ် ၅၄၁၆ ဒသမ ၂၈၈ သန်းဆုံးရှုံးခဲ့ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်လေးခုရှိရုံးအဆောက်အအုံ၊ ရုံးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများလည်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ခန့်မှန်းတန်ဖိုးစုစုပေါင်း ကျပ် ၂၈ ဒသမ ၃၈ သန်း ဆုံးရှုံးခဲ့ပါကြောင်း၊ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အဆိုပါဒေသများရှိ ကျွဲ၊ နွား ၁၁၄၆၆၈ ကောင်၊ နွားနောက် အကောင် ၂၆၀၊ သိုး၊ ဆိတ် အကောင် ၁၇၀၊

ဝက် ၁၁၇၆၆ ကောင်၊ ကြက် ၁၄၀၇ ကောင်တို့ကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံနိုင်ခဲ့ပြီး ကျွဲ၊ နွား ၁၂၉၁၆ ကောင်၊ နွားနောက် ၇၆ ကောင်၊ သိုးဆိတ် ၆၉၈ ကောင်၊ ဝက် ၇၇၀၀ ကောင်၊ ကြက် ၁၆၆၃ ကောင်နှင့် မြင်း ၁၂၀ ကောင် ကုသပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် မွေးမြူရေးဌာနအနေဖြင့် ကျပ်သန်း ၂၇ ဒသမ ၉၂၇ တန်ဖိုးရှိ တိရစ္ဆာန်အစာ ၁၁၆ ဒသမ ၂၄ တန်၊ ကျပ်သန်း ၁၃ ဒသမ ၆၁ တန်ဖိုးရှိ တိရစ္ဆာန်ဆေးဝါးများ၊ စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၄၁ ဒသမ ၅၃၇ သန်းခန့် ရေဘေးသင့်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ၁၀ ခုကို ပေးပို့လှူဒါန်းပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ကောက်ယူရရှိသည့်စာရင်းများအရ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အလိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမှာ ပုဂ္ဂလိက ၂၄၃၈၅ ဒသမ ၁၄၆ ကျပ်သန်း၊ ဌာနဆိုင်ရာအနေနှင့် ၈၉ ဒသမ ၁၃၆ ကျပ်သန်းဖြစ်ပြီး၊ ထောက်ပံ့ပေးအပ်မှု စုစုပေါင်း ၁၀၀ ဒသမ ၁၆၆ ကျပ်သန်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့် ငါးမွေးမြူသူများအတွက် မျိုးငါးများ၊ ငါးသားပေါက်များ၊ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရေးအတွက် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံငါးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့ပူးပေါင်း၍ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ငါးမွေးရာသီအမီ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနမှ ကျပ်သန်း ၁၅၀ နှင့်ညီမျှသည့်မျိုးငါးများ၊ ငါးသားပေါက်များဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဩဂုတ် ၂၅ ရက်အထိ ကောက်ယူရရှိခဲ့သည့် အချက်အလက်များ အရ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် ၁၀ ခုရှိမြို့နယ် ၄၅ ခုတွင် ကျေးလက်လမ်း ၆၀၄ မိုင် ၆ ဒသမ ၃ ဖာလုံ၊ တံတား ၈၂၄ စင်း၊ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ပြန်လည်ပြုပြင်မွမ်းမံရန် ခန့်မှန်းကုန်ကျငွေကျပ် ၂၂၀၆၂ ဒသမ ၃၁၁ သန်း၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်းများအနေနှင့် ကျေးရွာပေါင်း ၁၀၆၄ ရွာတွင် လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၀၈၅၅ ခုရှိပြီး၊ ခန့်မှန်းကုန်ကျငွေကျပ် ၈၇၂ ဒသမ ၂၄၀ သန်း၊ ကျန်းမာသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ကျေးရွာ ၈၅ ရွာတွင် ပြန်လည်မွမ်းမံရန်အတွက် ငွေကျပ် ၁၄၀ ဒသမ ၆၂၀ သန်း၊ မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းအတွက် ကျေးရွာ ၂၃ ရွာတွင် လုပ်ငန်းပေါင်း ၁၀၃ ခုဆောင်ရွက်ရန် ငွေကျပ် ၁၈၃ ဒသမ ၅၅၀ သန်း၊ အိမ်ရာလုပ်ငန်းများအတွက် ကျေးရွာ ၄၅၈ ရွာတွင် ငွေကျပ် ၄၉၂ ဒသမ ၇၀၃ သန်းရှိသည့်အတွက် ပြန်လည်ပြုပြင်

မွမ်းမံမှုများဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၂၈၁၈၂ ဒသမ ၄၂၄ သန်းကုန်ကျမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ သီးသန့်ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး တင်ပြထားကြောင်း။

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနရုံးအဆင့်ဆင့်မှ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၁၇ ဒသမ ၉၂၅၅ သန်းနှင့်ညီမျှသည့် စားသောက်ကုန်များ၊ ဆိုလာမီးအိမ်၊ ဓာတ်မီး၊ ဆိုလာဆလိုက်၊ အဝတ်အထည်စသည့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်တွင်းပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများကလည်း စုစုပေါင်း ၇၆ ဒသမ ၅၃၀၀ သန်း တန်ဖိုးရှိ စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ပြီး ICDF (ထိုင်ဝမ်) က အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၀၀၀၀ အား ပေးအပ်လှူဒါန်းလာသည့်အတွက် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ ကော်မတီသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ရေဘေးသင့်ဒေသရှိ ပြည်သူများ သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေရရှိရေးနှင့် ကျန်းမာသန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ၊ လမ်း၊ တံတား၊ ကျေးလက်အိမ်ရာ၊ မီးလင်းရေးလိုအပ်ချက်များကို ဦးစီးဌာနရှိတာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ အဖွဲ့လိုက်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး အချက်အလက်များကောက်ယူ၍ လိုအပ်ချက်များကို ပြုပြင်မွမ်းမံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

ထို့ပြင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ကျေးရွာများထဲမှကျေးရွာပေါင်း ၁၄၈ ရွာ သဘာဝဘေးဒဏ်ကို ခံစားခဲ့ရကြောင်း၊ ကျေးရွာအလိုက် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုစာရင်းကောက်ယူနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ဦးစီးဌာနများ ဦးဆောင်သည့် စုံစမ်းစစ်စစ်ရေးအဖွဲ့ ၁၀ ဖွဲ့ စည်းပြီး စစ်စစ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု ပမာဏပေါ်မူတည်ပြီးဖြေရှင်းမည့်နည်းလမ်း ၅ သွယ်ထားရှိပြီးတိုင်းအနက်မှ အသင့်တော်ဆုံးနည်းလမ်းကို ရွေးချယ်၍ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဦးစီးဌာနများအလိုက် သဘာဝဘေးသင့်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များတွင်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအနေဖြင့် စုစုပေါင်း ကျပ် ၅၈၀၉၅ ဒသမ ၃၉၃ သန်းခန့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ဝန်ကြီးဌာနအစီအစဉ်ဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးအပ်မှုတန်ဖိုး ကျပ် ၄၁၃ ဒသမ ၂၅၅ သန်းခန့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများ၏ ထောက်ပံ့မှုအနေဖြင့် ငွေကျပ် ၂၈၃ ဒသမ ၇၆၆ သန်းနှင့် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၃၁၀၄၀ ခန့် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း၊ တိရစ္ဆာန်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခဲ့သည့် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေပေါင်း ၁၂၈၂၇၁ ကောင်ရှိပြီး ကုသမှုပေးခဲ့သည့် တိရစ္ဆာန်ပေါင်း ၂၃၃၈၄ ကောင်ရှိပါကြောင်းဖြင့် ရင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသည့် သတင်းမီဒီယာများမှ သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းမှုများအပေါ် တာဝန်ရှိသူများက အသေးစိတ်ပြန်လည်ဆွေးနွေး ဖြေကြားပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ရေဘေးသင့်ဒေသများသို့ လေယာဉ်များဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ပို့ဆောင်ထောက်ပံ့

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆  
သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြုံတွေ့နေရသည့် ရေဘေးသင့်ဒေသရှိ ပြည်သူများထံသို့ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်နိုင်ရန်

ပြည်တွင်းလေကြောင်းလိုင်းများမှ လေယာဉ်ဖြင့် ဆက်လက်ပေးပို့လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ကမ္ဘောဇလေကြောင်းနှင့် မြန်မာ

အမျိုးသားလေကြောင်းမှ လေယာဉ်များဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးလေဆိပ်သို့ ခေါက်ရေသုံးခေါက်ဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် စားစရာ၊ အဝတ်အထည်မျိုးစုံ၊ နှလုံးစမ်းသပ်စက်၊ ဆန်နှင့်အသက်ကယ်အင်္ကျီများပေးပို့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ရေဘေးသင့်အခြေခံပညာကျောင်းများနှင့် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများအား ထောက်ပံ့လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၆  
ရန်ကုန် ပညာရေးတက္ကသိုလ် ဆရာဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ပိုင်းခရိုင်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်အခြေခံပညာကျောင်းများနှင့် ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ်မှ ရေဘေးသင့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက်

စာရေးကိရိယာ၊ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများနှင့် ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေးများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်လမ်းရှိ ရန်ကုန်ပညာရေး တက္ကသိုလ် Learning Hub ၌ ကျင်းပသည်။ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပွဲတွင် ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ် တာဝန်ခံ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ဒေါ်အေးအေးမြင့်က ရေဘေးသင့်

အခြေခံပညာကျောင်းများနှင့် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားများ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် ပညာဆက်လက်သင်ကြားနိုင်ရန်အတွက် လှူဒါန်းရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တာဝန်ခံပါမောက္ခချုပ်နှင့် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်တို့က ရေဘေးသင့်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် စာရေးကိရိယာ၊ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းနှင့် ထောက်ပံ့ကြေးများ ပေးအပ်ရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စန်းစန်းရီနှင့် ဌာနမှူး (သင်တန်းရေးရာ) ဦးစန်းထွန်းတို့က လက်ခံရယူသည်။ ယနေ့လှူဒါန်းမှုအနေဖြင့် အလှူငွေနှင့် ပစ္စည်းတန်ဖိုးမှာ ငွေကျပ် ၇၁၆၀၈၅၀ ဖြစ်ပြီး ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် စုစုပေါင်း လှူဒါန်းခဲ့မှုမှာ ငွေကျပ် ၈၇၅၀၉၉၅ နှင့် အဝတ်အစား ဝိနံအိတ် ၈၃ အိတ်နှင့် အစားအသောက်မျိုးစုံ ဝိနံအိတ်(၂၄) အိတ် တို့ဖြစ်သည်။ (ကြေးမုံ)



ဇော်ချောင်း-ကံကြီးလမ်းပိုင်း တံတားအမှတ် (၂၈၁) တွင် RBE ရထားစမ်းသပ်မောင်းနှင်စဉ်။

## ရေဘေးကြောင့် ပျက်စီးရထားလမ်းပိုင်းများ ပြန်လည်ပြုပြင်ပြီးစီး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆  
ဇူလိုင် ၁၇ ရက်မှ စတင်ပြီး ကချင်ပြည်နယ်နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် မြန်မာ့မီးရထား၏ တိုင်းအသီးသီးတွင် ရထားလမ်းပိုင်းများ ပျက်စီးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ပြည်သူများ သွားလာရေးအခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ရထားလမ်းများ ပျက်စီးမှုတွင် တိုင်းအမှတ်(၂) မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား လမ်းပိုင်းမှ ပေ ၁၀၀ ကျော်ရှည်သည့် ကံကြီး-ဇော်ချောင်း တံတားအမှတ် (၂၈၁) ၏ မန္တလေးဘက်ခြမ်း၊ ကမ်းကပ်ခုံနောက်ပေ ၈၀ နှင့် မြစ်ကြီးနားဘက်ခြမ်း၊ ကမ်းကပ်ခုံနောက် ပေ ၁၂၀ ရေတိုက်စားပြီး သံလမ်းများ ပတ္တလားပုံသဏ္ဍာန် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်စဉ်ကြောင့် လမ်းပိုင်းများတွင် ပိတ်မိနေသော ခရီးသည်များအား သွားလာရေး အဆင်ပြေစေရန် သံလမ်းကူးကြီးတန်းများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ ကယ်ဆယ်ရေး

အဖွဲ့များမှ ခရီးသည်များကို ကူညီပို့ဆောင်ပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း၊ အစားအသောက်များ ကျွေးမွေးခြင်းတို့ကို မြန်မာ့မီးရထားဝန်ထမ်းများနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြန်မာ့မီးရထားအင်ဂျင်နီယာနှင့် လုပ်သားများသည် အခက်အခဲများ ကြားမှ ကြိုးပမ်းပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုအများဆုံးဖြစ်သည့် ကံကြီး-ဇော်ချောင်း လမ်းပိုင်း တံတားအမှတ်(၂၈၁)ကို ဩဂုတ် ၁၆ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား လမ်းပိုင်းကို ဩဂုတ် ၁၇ ရက်တွင်လည်းကောင်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့်အတွက် မန္တလေး-မြစ်ကြီးနား- အစုန်/ အဆန်ခရီးစဉ်ကို ခရီးသွားလုပ်သားပြည်သူများ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ သွားလာနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း ရထားပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ဖလမ်း၌ သဘာဝရေဘေးသင့်ပြည်သူများ ထောက်ပံ့

ဖလမ်း ဩဂုတ် ၂၆  
မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းခဲ့မှုကြောင့် မြေအက်ကွဲခဲ့သော ဖလမ်းမြို့နယ် သီးလိကျေးရွာဟောင်း၌ နေထိုင်ကြသူ မိသားစု ၁၆ စုတို့အား နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် လှူဒါန်းပေးသော ပစ္စည်းငါးမျိုးပါ ဘူးသေး ၁၆ ဘူးနှင့် ယာယီမိုးကာတဲ ၁၅ စုံတို့ကို မြို့နယ်ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်စိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဩဂုတ် ၂၅ ရက်တွင် အဆိုပါကျေးရွာသို့ သွားရောက် လှူအပ်ပေးခဲ့ပြီး နေထိုင်မှုအဆင်ပြေစေရန် ကျေးရွာသစ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ယာယီ တဲအိမ်များဆောက်လုပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် မြန်/ဆက်)

ပြန်လည်ထူထောင်ရေး

တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ဟားခါးမြို့သို့ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆေးဝါးနှင့် စားစရာများ သွားရောက်လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၆

မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းပြီး မြေပြိုမှုဖြစ်ပွားကာ လူနေအိမ်နှင့် စာသင်ကျောင်းများပျက်စီးခဲ့ရသည့် ချင်းပြည်နယ် ဟားခါးမြို့တွင် ဩဂုတ် ၁၇ ရက်က တပ်မတော်(လေ)ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်နှင့် ညီနောင်အသင်းများ၊ ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းတို့ ပူးပေါင်းကာ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆေးဝါးနှင့် စားစရာများ သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



“ဒုက္ခရောက်နေသူတွေရဲ့ လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ဖို့ ငွေကျပ်သိန်း ၈၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိတဲ့ ဆန်၊ ဆီ၊ စားစရာတွေကို သွားရောက်လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒေသခံတွေရဲ့ စားဝတ်နေရေးအတွက် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းတွေကို သင့်တင့်တဲ့ လိုက်လျောညီထွေမှုရှိတဲ့ ဈေးနှုန်းနဲ့ဝယ်ယူနိုင်အောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်” ဟု ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းအောင်က ပြောသည်။

ဟားခါးမြို့တွင် မြေပြိုကျမှုကြောင့် စာသင်ကျောင်း ၅၅ ကျောင်း ပျက်စီး ပြိုကျမှုဖြစ်ခဲ့ပြီး ကျောင်းသား

ကျောင်းသူများ အမြန်ဆုံး ကျောင်းပြန်လည်တက်နိုင်ရန် အဆိုပါစာသင်ကျောင်းများကို ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းက ပြန်လည်တည်ဆောက်ပြုပြင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ရေဘေးဖြစ်ကတည်းက ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်ခဲ့တယ်။ အဓိကပျက်စီးမှုများတဲ့ ကလေးနဲ့ဟားခါး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို အဓိကလုပ်ဆောင်သွားမယ်”ဟု ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းမှ တာဝန်ရှိသူက ပြောသည်။

အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းက ကလေးမြို့ ခရိုင်စုပညာရေးဌာနအောက်ရှိ မြို့နယ်များမှ ရေဘေးသင့်ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် ကျောင်းစိမ်းလုံချည်နှင့် အင်္ကျီဖြူများကိုလည်း ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သီသီမင်း)

ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အလှူပစ္စည်းများ လက်ခံရရှိနေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အလှူရှင်များက လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံးနှင့် နေပြည်တော်ရုံးများသို့ အလှူပစ္စည်းများ ပေးပို့လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ခေါက်ဆွဲခြောက်ဘူး ၁၅၂၀၊ ငါးသေတ္တာဘူး ၁၆၀၊ ဘီစကွတ် ၈၇ ထုပ်၊ ဓာတ်ဆားထုပ် ၁၅၀၊ အဝတ်အထည် ခြောက်ထုပ်၊ ဆန်တစ်အိတ်၊ ရေသန့်ဂုဏ် ၂၅ ဘူး၊ သွားတိုက်ဆေး သုံးဘူးနှင့် ကော်ဖီမစ်ထုပ် ၂၅၀၊ အလှူပစ္စည်းရရှိမှုခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၂၇၂၅၀ နှင့် မင်္ဂလာဒုံလေတပ်စခန်းဌာနချုပ်တွင် လက်ခံရရှိသော အလှူပစ္စည်းစာရင်းများမှာ ဆန်အိတ် ၂၀၀၊ ခေါက်ဆွဲခြောက် ၁၉၅၊ အဝတ်အထည် သုံးအိတ်၊ စားစရာ(စက္ကူဖာ) နှစ်ဖာ၊ ဆေးပုံး(ဓာတ်ဆား) တစ်ဖာ၊ ဆေးပုံး(သောက်ဆေး) ခြောက်ဖာ၊ ရေသန့်ကတ် ၄၉၅ ကတ်နှင့် အဝတ်အစား ၈၈ အိတ်တို့ကို လက်ခံရရှိကြောင်း လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဧကမတီသို့ အလှူငွေနှင့် ပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အလှူငွေနှင့်ပစ္စည်းများကို နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဧကမတီသို့ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံးများသို့ လာရောက်လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၂၆ ရက်တွင် နေပြည်တော်(ရုံးချုပ်) အလှူခံဌာန၌ Join Together Society (JTS), Seoul, The Republic of Korea မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀၀၀၊ မဘိမ်းမြို့နယ်အတွင်း စေတနာရှင်ပြည်သူများက ဒုတိယအကြိမ် လှူဒါန်းငွေကျပ် ၂၁၁၆၅၀ ကို မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် နေပြည်တော်အလှူငွေစာရင်းအမှတ်(CF-002301)သို့ တိုက်ရိုက်ထည့်သွင်းလှူဒါန်းခြင်းနှင့် မြန်မာ့နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ် အလှူငွေစာရင်းအမှတ် (IDA-0300086)သို့ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄၃၂၀၃ ဒသမ ၆၅ ဒေါ်လာကို တိုက်ရိုက် ထည့်သွင်းလှူဒါန်းခြင်းအပါအဝင် စုစုပေါင်းအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၃၂၀၃ ဒသမ ၆၅ ဒေါ်လာကို အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းဧကမတီအတွင်းရေးမှူး၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် တာဝန်ခံညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးအောင်က လက်ခံရယူကာ ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

ဩဂုတ် ၂၆ ရက်တွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး၌ ငွေကျပ် ၈၀၀၀၀ နှင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀ လက်ခံရရှိခဲ့သည့်အတွက် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်မှ ဩဂုတ် ၂၆ ရက်ထိ အလှူရရှိငွေစုစုပေါင်းမှာ ငွေ ၁၈၆၄၈၄၅၂၇၂ ကျပ်၊ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၂၃၃၃၅ ဒသမ ၂၆ ဒေါ်လာ၊ ထိုင်းဘတ် ၁၆၈၀၅၅ ဘတ်၊ မလေးရှားရင်းဂစ် ၂၀၀၀၊ တရုတ်ယွမ် ၉၁၀၀၊ ယူရို ၄၂၀၊ ဂျပန်ယန်း ၉၆၀၀၀ ဖြစ်ပြီး အဆိုပါလက်ခံရရှိသော အလှူငွေနှင့်ပစ္စည်းများကို ရေဘေးသင့်ပြည်သူများသို့ ထောက်ပံ့လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက် မွန်ပြည်နယ်တွင် မိုးဆက်လက် ပိုနေမည်။

ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုကြောင့် ပျက်စီးသွားသော လမ်း၊ တံတားများပြုပြင်ထားမှုအား မီဒီယာရှင်းလင်းပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လမ်းဦးစီးဌာနနှင့် တံတားဦးစီးဌာနတို့မှ ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လအတွင်း မိုးဒဏ်နှင့် ရေဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ဆက်သွယ်မှုပြတ်တောက်ခဲ့သော ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနပိုင် လမ်း/တံတားများ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စတုတ္ထအကြိမ် သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော်၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးတင့်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်လင်း၊ လမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းဖေ၊ တံတားဦးစီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဟန်စိုး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် သတင်းမီဒီယာများ၏ သိရှိလိုသော မေးမြန်းချက်တို့ကို ဖြေကြားသည်။ ယင်းအခမ်းအနားသို့ ပြည်တွင်း/ပြည်ပမှ သတင်းမီဒီယာသမား ၂၀ တက်ရောက်သည်။ (သတင်းစဉ်)

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ၂၀၁၅ ခုနှစ် ငွန်လ၊ ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လအတွင်း သီးနှံများရေကြီးနှစ်မြုပ်မှု၊ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုစာရင်း ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၆ ရက်

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်	သီးနှံစုစုပေါင်း(ဧက)				
		ရေမြုပ်	ရေပြန်ပေါ်	ထိခိုက်	ပျက်စီး	ပြန်စိုက်
၁။	နေပြည်တော်	၂၃	၂၃	-	-	-
၂။	ကချင်ပြည်နယ်	၃၂၁၂၇	၂၈၄၇၄	၁၅၆၆၃	၁၂၇၉၁	၅၇၉၇
၃။	ကယားပြည်နယ်	၁၄၆	၁၄၆	၁၀၄	၆၈	၄
၄။	ကရင်ပြည်နယ်	၁၁၆၂	၁၁၆၂	၆၄၈	၁၀၆	၇၄
၅။	ချင်းပြည်နယ်	၅၀၃၁	၅၀၃၁	၅၀၃၁	၂၉၀၉	၃၃၂
၆။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၁၈၉၉၇၁	၁၈၆၈၇၅	၁၅၂၅၉၅	၁၂၃၃၄၉	၄၄၇၅၀
၇။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၃၇၅၉၂၅	၃၇၅၉၂၅	၂၂၉၉၈၉	၁၅၂၈၄၇	၃၈၇၅၇
၈။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၉၆၈၄၆	၉၆၈၄၆	၉၆၈၄၆	၆၅၈၅၈	၈၀၅၉
၉။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၃၅၈၃	၃၅၈၃	၂၆၂	၂၈	၅
၁၀။	မွန်ပြည်နယ်	၁၃၀၀၀	၁၃၀၀၀	၂၂၉၄	-	-
၁၁။	ရခိုင်ပြည်နယ်	၂၉၁၂၁၉	၂၉၁၂၁၉	၂၇၃၁၅၄	၂၁၇၂၄၆	၂၀၉၁၇
၁၂။	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၁၀၇၈၄၅	၉၂၅၇၁	၇၆၇၈၇	၃၉၄၈၆	၅၁၄၄
၁၃။	ရှမ်းပြည်နယ်	၁၃၃၃၃	၁၃၃၃၃	၃၈၆၃	၂၆၅၃	၃၀၅
၁၄။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၃၁၅၆၃၂	၂၁၆၃၅၇	၂၄၂၂၄၆	၁၉၇၀၈၈	၉၁၁၃
စုစုပေါင်း		၁၄၄၅၈၉၃	၁၃၂၄၅၉၅	၁၀၉၉၄၈၂	၈၁၂၄၂၉	၃၁၃၂၉၇



ရေကြီးရေလျှံခဲ့သော ကျေးရွာများရှိ ကျွဲ၊ နွားများအား ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံ

ကောလင်း ဩဂုတ် ၂၆ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကောလင်းမြို့နယ်၌ ဇူလိုင်လအတွင်းက မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့ခြင်းကြောင့် ရေကြီးရေလျှံဖြစ်ပွားခဲ့သော ကျေးရွာများရှိ ကျွဲ၊ နွားများကို ကာကွယ်ဆေးများ ဦးစားပေးအဆင့်လိုက်ထိုးနှံပေးလျက် ရှိရာ ဇူလိုင် ၂၅ ရက်မှ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်ထိ ကျေးရွာ ၃၅ ရွာမှ ကျွဲ ၃၀၁ ကောင်၊ နွား ၁၄၅၃ ကောင်နှင့် ဝက် ၁၄၂ ကောင်တို့အား မိုးရာသီတွင် ဖြစ်ပွားတတ်သော ဒေါင့်သန်းရောဂါ၊ လည်ချောင်းကွဲရောဂါ၊ ခွာနာယူနာရောဂါနှင့် ဝက်ဝမ်းကျရောဂါကာကွယ်ဆေးများကို အခမဲ့ထိုးနှံပေးလျက်ရှိသည်။ ကုသမှုအနေဖြင့် ရေကျချိန်၌ ဖြစ်ပွားတတ်သော အဆုတ်ပွင့် အဆုတ်အအေးမိရောဂါများကို ကျွဲ ၃၅ ကောင်၊ နွားအကောင် ၁၈၀၊ ဝက် ၃၃၆ ကောင်တို့ကို ကုသပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ကောလင်းမြို့နယ်၌ ကူးစက်ရောဂါကြောင့် ကျွဲ၊ နွားသေဆုံးမှုမရှိသေးကြောင့် မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာ တင်ဝင်းရွှေက ပြောသည်။

ကိုကိုမောင်(ကောလင်း)

ပြန်လည်ထူထောင်ရေး

ကလေးနှင့်တမူးဒေသအတွင်းရှိ ဒေသခံတောင်သူများ၏ မိုးစပါးပျက်ခဲ့သော ရေိယာများတွင် အစားထိုးသီးနှံများစိုက်ပျိုးမှုစတင်

**မုံရွာ ဩဂုတ် ၂၆**  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့နှင့် တမူးဒေသတို့တွင် ဩဂုတ် ၃၁ ရက်တွင် ထွန်တုံးပိတ်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ကျေးရွာ အုပ်စုအလိုက်၊ ရက်အလိုက်၊ စိုက်ပျိုးနိုင်မည့် ဧရိယာများကို ရာသီခန့်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး အတွက် ပျိုးပင်လက်ကျန်ရှိသောဒေသများ တွင် အမြန်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးနှင့် အချို့ဒေသ များတွင် ပျိုးထောင်ခြင်းမပြုတော့ဘဲ စပါး တိုက်ရိုက်မျိုးစေ့ချက်ရိယာဖြင့် လည်း ကောင်း၊ အချို့နေရာများတွင် ကြပ်စိုက်ပျိုး ခြင်းကို ခွင့်ပြုပေးခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း စိုက်ပျိုးဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကလေးဒေသအခြေစိုက် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ဦးခင်မောင်ညွန့် ထံမှ သိရသည်။

“အတန်းလိုက် မျိုးစေ့ချစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး အတွက် မျိုးစေ့ချစိုက်ရိယာ (Vietnum Seeder) ၁၅ လက်ကို ကလေးမြို့ကိုယ်ပိုင် သရုပ်ပြစိုက်ပျိုးပြသနိုင်ဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက် နေပါတယ်။ ကလေးနဲ့ တမူးဒေသများမှာ ရေကြီးပုံလွှမ်းပြီးနောက်ပိုင်း ဖြစ်ပေါ်လာ တတ်တဲ့ ပိုးမွှားရောဂါနဲ့ ကြွက်ဖျက်ဆီးမှု အန္တရာယ်များကို ကြိုတင်ကင်းထောက် မှတ်တမ်းယူနိုင်ဖို့အတွက် တိုင်းဒေသကြီး သီးနှံကာကွယ်ရေးတာဝန်ခံနဲ့ အဖွဲ့တွေကို ခေါ်ယူပြီး စစ်တမ်းကောက်ယူနေပါတယ်။ စိုက်ပျိုးရေး(ရုံးချုပ်) နေပြည်တော်ကိုလည်း ကင်းထောက်မှတ်တမ်း ကောက်ယူရေးနဲ့ သီးနှံကာကွယ်ရေးပညာပေးလုပ်ငန်းတွေ ကို ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်” ဟု တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ဦးခင်မောင်ညွန့်က ပြောသည်။

စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ ရေကြီး နစ်မြုပ်မှုကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် ကျေးရွာ များ၊ လယ်ယာမြေများ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စစ်ကိုင်း

တိုင်းဒေသကြီးမှ ထွန်စက် ၂၅ စီး၊ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးမှ ထွန်စက်ကြီး ၃၅ စီး၊ နေပြည်တော်မှ ထွန်စက်ကြီး အစီး ၂၀ စုစုပေါင်း ထွန်စက်ကြီး အစီး ၈၀ နှင့်အတူ ရေနစ်မြုပ်သွားသော လယ်ယာသုံး စက်ကိရိယာများအား ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးရန် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာစက်ရုံမှ ဝန်ထမ်း ၂၀၊ ထုတ်လုပ်ရေးစက်ရုံမှ ဝန်ထမ်း ၁၅ ဦး၊ ပြင်ဆင်ရေးစက်ရုံ(ပင်မ-၂) မှ ဝန်ထမ်း ၁၅ ဦး စုစုပေါင်းပြင်ဆင်ရေးဝန်ထမ်း ၅၀ ဖြင့် ပြင်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကလေးမြို့နယ်ရှိ လယ်ယာမြေများသည် လက်ရှိအချိန်တွင် နွံများဖုံးလွှမ်းလျက်ရှိပြီး ထွန်ယက်ရေး လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန်ခက်ခဲနေသည့် အတွက် တောင်သူများက စိုက်ပျိုးခြင်း၊ တိုက်ရိုက်အစေ့ချစိုက်ခြင်းစသည့် နည်းလမ်း များဖြင့် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ယခုအချိန်တွင် ရာဇဂြိုဟ်ကျေးရွာနှင့် ကြက်ဖန်ကျေးရွာတို့တွင်သာ ထွန်စက်ကြီး ၁၅ စီးဖြင့် ခန့်မှန်းစက် ၅၀၀ အား ထွန်ယက်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကျန် ထွန်စက်များမှာ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများရှိ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများနှင့် လမ်းများ ပေါ်တွင် ဖုံးလွှမ်းလျက်ရှိသော နွံများကို ဖယ်ရှားပေးခြင်းနှင့် နေထိုင်ရေး၊ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်စေရန် ဆောင် ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် ရေနစ်မြုပ်သွားသော တောင်သူပိုင်လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ ကို စက်ပြင်ဝန်ထမ်း ၅၀ ဖြင့် ကျေးရွာများ အရောက် လိုက်လံပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိရာ တမူးဒေသတွင် တောင်သူပိုင် လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာကိုးစီးနစ်မြုပ်ခဲ့ရာ ငါးစီးကို ပြန်လည်ပြုပြင်ပေးခဲ့ပြီး ကျန် စက်များကို ဆက်လက်ပြုပြင်ဆောင်ရွက်

ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သာဘာဝဘေးဒဏ်ခံခဲ့ရသော ကလေး နှင့် တမူးဒေသအတွင်းရှိ ဒေသခံတောင်သူ များ၏ မိုးစပါးပျက်ခဲ့သော ဧရိယာများတွင် စပါးသီးနှံနှင့် အခြားဆောင်းသီးနှံများ အစားထိုးစိုက်ပျိုးစေခြင်းဖြင့် တောင်သူတို့၏ ပုံမှန်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည် ထူထောင်ကောင်းမွန်လာစေရန်အတွက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခရိုင်၊ မြို့နယ် အဆင့်ဆင့်ရှိ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဝန်ထမ်း များက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကလေးဒေသနှင့် တမူးဒေသတို့တွင် ထွန်ယက်ရေးအကူဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ရွှေဘိုမြို့ အမှတ်(၃) စက်မှုလယ်ယာစခန်းမှ ထွန်စက် ၁၅ စီး၊ ရေဦးမြို့ အမှတ်(၂၁) စက်မှုလယ်ယာစခန်းမှ ထွန်စက်ငါးစီးနှင့် ဝက်လက်မြို့ အမှတ်(၆)စက်မှုလယ်ယာ စခန်းမှ ထွန်စက်ငါးစီး စုစုပေါင်း စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမှထွန်စက် ၂၅ စီး၊ ရမည်းသင်းမြို့ အမှတ်(၂၈)စက်မှုလယ်ယာ စခန်းမှ ထွန်စက်နှစ်စီး၊ မတ္တရာမြို့ အမှတ် (၄၃)စက်မှုလယ်ယာစခန်းမှ ထွန်စက် ၁၈ စီး၊ ဝမ်းတွင်းမြို့ အမှတ်(၆၀)စက်မှုလယ်ယာ စခန်းမှ ထွန်စက်ငါးစီး၊ အမရပူမြို့ အမှတ် (၆၃)စက်မှုလယ်ယာစခန်းမှ ထွန်စက် ၁၀ စီး စုစုပေါင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ ထွန်စက် ၃၅ စီးနှင့် လယ်ဝေးမြို့ အမှတ်(၄၇) စက်မှုလယ်ယာစခန်းမှ ထွန်စက် ၁၀ စီးနှင့် ပျဉ်းမနားမြို့ အမှတ်(၈၄) စက်မှုလယ်ယာ စခန်းမှ ထွန်စက် ၁၀ စီး၊ နေပြည်တော်မှ ထွန်စက် အစီး ၂၀ စုစုပေါင်းထွန်စက် အစီး ၈၀ ရောက်ရှိဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရ သည်။

**မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)**  
 □□



မင်္ဂလာမဂ္ဂဇင်း(ရန်ကုန်ရုံးခွဲ)မှ ရေဘေးသင့်ဒေသသို့ ပစ္စည်းများလှူဒါန်း

**ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၆**  
 နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဝရ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသအား အမျိုးထား၍ တရုတ်-မြန်မာနှစ်ဘာသာဖြင့် ထုတ်ဝေ လျက်ရှိသော မင်္ဂလာမဂ္ဂဇင်း(ရန်ကုန်ရုံးခွဲ)မှဦးစီး၍ တရုတ်နိုင်ငံသား မိသားစုများက ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်နှင့် ဆရာတော်များအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်ပွဲနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မိုးညို မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား အဝတ်အထည်၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ငွေကြေးများလှူဒါန်းပွဲကို ဩဂုတ် ၂၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်း မြို့နယ် ကမ္ဘာအေးကုန်းမြေလိုဏ်ဂူ မဟာဝိဇယဓမ္မဘင်္ဂခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်နှင့် ဆရာတော်များ၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်၊ အလှူရှင်မင်္ဂလာမဂ္ဂဇင်း(ရန်ကုန် ရုံးခွဲ)နှင့် တရုတ်နိုင်ငံသား မိသားစုများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များက ဆရာတော် များထံမှ ငါးပါးသီလံယူဆောက်တည်ကြသည်။

ထို့နောက် ဥက္ကဋ္ဌဆရာတော်၊ ဆရာတော်များနှင့် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား လှူဒါန်းခြင်း အကြောင်းကို မင်္ဂလာမဂ္ဂဇင်း(ရန်ကုန်ရုံးခွဲ)မှ MENG FEI(ခ) ဒေါ်ကြည်လင်းက ရှင်းလင်း လျှောက်ထားပြီး ဥက္ကဋ္ဌဆရာတော်နှင့် ဆရာတော်ကြီးများအား သံအမတ်ကြီးနှင့် အလှူရှင်များက လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

အလှူရှင်မင်္ဂလာမဂ္ဂဇင်း(ရန်ကုန်ရုံးခွဲ)နှင့် တရုတ်နိုင်ငံသားမိသားစုများသည် ဩဂုတ် ၂၇ ရက် နံနက်တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မိုးညိုမြို့သို့ ငွေကျပ်သိန်း ၆၀၀ တန်ဖိုးရှိ အဝတ်အထည်များ၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများကို သွားရောက်လှူဒါန်းကြမည်ဖြစ်သည်။

မင်္ဂလာမဂ္ဂဇင်းကို တရုတ်-မြန်မာနှစ်ဘာသာဖြင့် ယဉ်ကျေးမှုဖလှယ်ရေးအတွက် ၁၉၉၂ ခုနှစ်မှစတင်၍ လစဉ်ထုတ်ဝေခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ ပဲခူး၊ မော်လမြိုင်၊ ထားဝယ်၊ ပုသိမ်၊ မြစ်ကြီးနား၊ မြဝတီနှင့် ဘားအံမြို့များသို့ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ လေဆိပ်၊ စုပေါင်းကန်များနှင့် ကျေးရွာအချို့သို့လည်း ဖြန့်ဝေပေးနေသည်။ ထို့အပြင် မင်္ဂလာမဂ္ဂဇင်းတိုက်မှ မြန်မာပြည်အတွင်းရှိ မိမိအဖွဲ့များကို ဖိတ်ကြား၍ တရုတ်နိုင်ငံ အတွင်း လှည့်လည်လေ့လာနိုင်စေရန် စီစဉ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)

၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လ၊ ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လ ၂၆ ရက်နေ့အထိ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များအလိုက် ရေဘေးဖြစ်ပွားမှုအပေါ် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပေးပို့ထောက်ပံ့မှုအခြေအနေ

**နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆**  
 မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ဇွန် ၂၄ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ တိုင်း ဒေသကြီးသုံးခုနှင့် ပြည်နယ်နှစ်ခုတွင် လည်းကောင်း၊ ဇူလိုင် ၁၆ ရက်မှ ဩဂုတ် ၂၆ ရက်အထိ တိုင်းဒေသကြီး ခြောက်ခုနှင့် ပြည်နယ်ခြောက်ခုတွင် လည်းကောင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ် များကြောင့် အိမ်ထောင်စု ၄၁၉၂၆၆ စုမှ လူဦးရေ ၁၆၂၉၂၅၄ ဦး ရေဘေး သင့်ခဲ့ပြီး ၁၂၀ ဦး သေဆုံးခဲ့မှုအပေါ် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန မှ ဆန်ရိက္ခာတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၀၅၆၈၃၁၅၀၊ အရေးပေါ် အစား အစာ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅၂၄၄၂၃၀၊ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၂၂၁၁၉၀၀၀၊ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၃၃၁၀၇၂၉၀ နှင့် သေဆုံးမှုထောက်ပံ့ကြေး ငွေကျပ် ၁၀၆၀၀၀၀၀ စုစုပေါင်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၈၅၈၃၄၆၇၀ ကို ပေးပို့ထောက်ပံ့ ခဲ့သည်။

စဉ်	ဘေးဖြစ်ပွားသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	ဘေးသင့်အိမ်ထောင်စု		ဘေးသင့်လူဦးရေ	သေဆုံး	ထောက်ပံ့မှု (ကျပ်)					မှတ်ချက်	
		မျှော်ပါး/ပျက်စီး	ပြောင်းရွှေ့			ဆန်ရိက္ခာ	အရေးပေါ် အစားအစာ	အိမ်ဆောက် ပစ္စည်း	တဆရ ပစ္စည်း	သေဆုံး		စုစုပေါင်း
<b>ဇွန်လ (၂၄) ရက်နေ့မှ (၂၈) ရက်နေ့အထိ</b>												
၁	ရခိုင်ပြည်နယ်	၃၈၉	၁၈၆၇	၁၃၅၄၂	၆	၂၈၃၅၀၀၀	၂၈၃၅၈၄၀	၄၀၃၀၀၀၀	၁၃၆၆၉၆၁၄	၆၀၀၀၀၀	၆၀၂၄၄၅၄	
၂	တနင်္သာရီ	-	၅၆	၂၆၄	-	၁၇၄၆၀၀	-	-	၄၅၅၂၈၀	-	၆၂၉၈၀၀	
၃	ကရင်	-	၇၂	၃၈၉	-	-	၉၅၆၉၄၀	-	-	-	၉၅၆၉၄၀	
၄	ဧရာဝတီ	၄	၁၄၉	၇၁၆	၁	၅၃၇၇၅၀	-	-	၁၂၉၉၆၃၄	၁၀၀၀၀၀	၁၉၃၇၃၈၄	
၅	ပဲခူး	၁၂	၂	-	-	-	-	-	၂၈၁၀၅၂	-	၂၈၁၀၅၂	
	<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>၄၁၅</b>	<b>၂၁၄၆</b>	<b>၁၄၉၁၁</b>	<b>၇</b>	<b>၃၅၄၃၅၅၀</b>	<b>၃၉၉၂၇၈၀</b>	<b>၄၀၃၀၀၀၀၀</b>	<b>၁၅၇၁၅၅၈၀</b>	<b>၇၀၀၀၀၀</b>	<b>၆၄၀၄၅၇၀၀</b>	
<b>ဇူလိုင်လ (၁၆) ရက်နေ့မှ ဩဂုတ်လ (၂၆)ရက်နေ့အထိ</b>												
၁	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၂၁၀၆	၈၁၂၂	၃၉၉၅၂၆	၂၃	၅၁၆၉၈၆၅၀	-	၁၉၇၅၀၀၀	၆၀၅၂၅၈၀၀	၁၈၀၀၀၀၀	၁၃၃၇၄၄၅၀	
၂	ကချင်ပြည်နယ်	၆၈	၁၄၈၅	၇၄၅၄	၁	၁၂၉၅၀၃၀၀	-	၂၅၀၀၀၀၀	၂၉၁၀၅၄၀	၁၀၀၀၀၀	၁၈၄၆၀၈၄၀	
၃	ရမ်းပြည်နယ်	၁၂၇	၁၀၃၂	၅၃၂၉	၉	၈၉၁၀၀	-	၁၀၀၀၀၀၀	၅၀၉၉၂၂၂	၉၀၀၀၀၀	၇၀၈၈၂၂	
၄	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၂၅၅	၄၆၉၃	၁၈၉၇၇	၁၂	၉၄၃၆၅၀၀	-	၄၉၀၀၀၀၀	၃၀၅၂၅၆၁၀	၁၁၀၀၀၀၀	၄၅၉၆၂၁၀	
၅	ချင်းပြည်နယ်	၂၆၉၇	၄၀၁၀	၂၀၂၈၄	၅	-	-	၅၂၃၄၀၀၀၀	၄၁၇၉၆၆၈	၅၀၀၀၀၀	၅၇၁၁၉၆၆၈	
၆	ရခိုင်ပြည်နယ်	၁၀၄၈၅	၁၆၃၃၆	၉၆၁၆၅	၅၆	-	-	-	၇၂၃၀၁၃၇၀	၅၅၀၀၀၀၀	၇၇၈၀၁၃၇၀	
၇	ကရင်ပြည်နယ်	၁	၁၃၉၉	၇၃၅	-	၆၅၂၄၄၀၀	၇၂၉၄၄၅၀	-	-	-	၁၃၈၁၃၈၅၀	
၈	မွန်ပြည်နယ်	၄၄	၁၅၅၅	၆၆၃၂	-	-	-	-	၂၃၄၉၅၇၀	-	၆၅၇၅၅၇၀	
၉	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၂၁၅	၈၇၉၅၅	၁၇၇၃၁၅	၅	-	-	-	၃၀၄၁၂၃၂၀	-	၃၀၄၁၂၃၂၀	
၁၀	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၄၆၄	၆၃၂၃၄	၃၀၈၀၄၆	၂	၅၇၆၀၀၀၀	-	၁၀၀၀၀၀၀၀	၅၇၃၅၂၆၅၀	-	၁၆၃၁၁၂၆၅၀	
၁၁	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၃၆၈	၁၂၁၃၉၂	၅၀၄၂၈၈	-	၁၅၆၆၀၂၀၀	-	၄၀၀၀၀၀	၄၁၂၁၀၄၅၀	-	၅၇၂၆၁၆၂၀	
၁၂	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	-	၁၅၅၂၃	၆၃၈၂	၁	၁၆၆၅၀	-	-	၁၀၅၅၂၇၄၀	-	၁၀၅၅၂၇၄၀	
	<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>၁၆၈၃၀</b>	<b>၃၉၉၈၈၅</b>	<b>၁၆၀၄၄၄၃</b>	<b>၁၁၄</b>	<b>၁၀၂၁၃၅၈၀၀</b>	<b>၁၁၄၅၁၄၅၀</b>	<b>၁၈၀၈၉၀၀၀၀</b>	<b>၃၁၇၄၀၁၃၁၀</b>	<b>၉၉၀၀၀၀၀</b>	<b>၆၂၁၇၈၈၉၆၀</b>	
	<b>ဇွန်လ၊ဇူလိုင်လနှင့်ဩဂုတ်လ စုစုပေါင်း</b>	<b>၁၇၂၃၅</b>	<b>၄၀၂၈၃၁</b>	<b>၁၆၂၉၂၅၄</b>	<b>၁၂၀</b>	<b>၁၀၅၆၈၃၅၅၀</b>	<b>၁၅၂၄၄၂၃၀</b>	<b>၂၂၁၀၉၀၀၀၀</b>	<b>၃၃၃၁၀၇၂၉၀</b>	<b>၁၀၆၀၀၀၀၀</b>	<b>၆၈၅၈၃၄၆၇၀</b>	

ပြည်တွင်းရေးရာ

တောဆင်ရိုင်းမှ

အဆိုပါ တောဆင်ရိုင်းခြောက်ကောင်အား မူလကျက်စားရာ ပဲခူးရိုးမအတွင်းသို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ရာတွင် ဆင်ယဉ်များဖြင့် ထိန်းကျောင်းဝန်းရံပို့ဆောင်မည်ဖြစ်သော်လည်း ထိုသို့လုပ်ဆောင်၍မရပါက မေ့ဆေးသေနတ်များအသုံးပြုကာ ၁၀ ဘီးကားခုနစ်စီးဖြင့် ပို့ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန်းဌေးက ပြောကြားခဲ့သည်။

အခုနံနက်ပိုင်းကတော့ တူရင်းတောင်ဘက်မှာ ရောက်နေတယ်လို့ သိရတယ်။ တူရင်းတောင်ဘက်ကနေ ကျောက်ပန်းတောင်းဘက်အတိုင်း မူလကျက်စားရာနေရာကို ထိန်းကျောင်းပို့ဆောင်သွားဖို့ စီစဉ်နေပါတယ်။

တောဆင်ရိုင်းတွေ သွားတဲ့လမ်းတစ်လျှောက်မှာ ရှိတဲ့ ပြည်သူတွေကိုလည်း တောဆင်ရိုင်းတွေရဲ့ အန္တရာယ်မကျရောက်အောင် သတိပေးထားပါတယ်။

လက်ရှိတွင် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဆင်ဆရာဝန်တစ်ဦး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး နှစ်ဦး၊ သစ်တောဝန်ထမ်း ၂၀ အပါအဝင် အင်အား ၆၀ ခန့်နှင့် အတူတောဆင်ရိုင်းများအား မူလကျက်စားရာနေရာသို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိသော်လည်း တောဆင်ရိုင်းများ၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေ သိရှိမှသာ မေ့ဆေးပေးပြီး ပေးဆီးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန်းဌေးက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကျွမ်းကျင်ဆင်ထိန်းများ၏ ကြီးကြပ်မှုနှင့် အတူ တောဆင်ရိုင်းများအား လိုအပ်သလို ထိန်းကျောင်းနိုင်ရန် တောဆင်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးထားသည့် ဆင်ယဉ် ကွန်ဂျီဆင်ကြီးများကို အသုံးပြုကာ ပို့ဆောင်သွားရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

တောဆင်ရိုင်းအုပ်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တူရင်းတောင်ကြောဘက်ကို ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ၎င်းတို့လာရာ လမ်းတစ်လျှောက်တွင် မည်သည့် ဖျက်ဆီးမှုမျှ မရှိခဲ့ဘဲ ၎င်းတို့အား အန္တရာယ်ပြုမည်ကို စိုးရိမ်ခြင်းကြောင့်သာ အကာအကွယ်ပြုသည့် လုပ်ရပ်များကို လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်နိုင်သည်ဟု သိရသည်။

“အခုနံနက်ပိုင်းကတော့ တူရင်းတောင်ဘက်မှာ ရောက်နေတယ်လို့ သိရတယ်။ တူရင်းတောင်ဘက်ကနေ ကျောက်ပန်းတောင်းဘက်အတိုင်း မူလကျက်စားရာနေရာကို ထိန်းကျောင်းပို့ဆောင်သွားဖို့ စီစဉ်နေပါတယ်။ တောဆင်ရိုင်းတွေ သွားတဲ့လမ်းတစ်လျှောက်မှာရှိတဲ့ ပြည်သူတွေကိုလည်း တောဆင်ရိုင်းတွေရဲ့ အန္တရာယ်မကျရောက်အောင် သတိပေးထားပါတယ်။ တောဆင်ရိုင်းတွေက လူတွေနဲ့စိမ်းတော့ သူတို့သွားတဲ့လမ်းမှာ တားဆီးပိတ်ဆို့မှုတွေ၊ ပိုင်းဝန်းကြည့်ရှုမှုတွေ၊ ခြောက်လှန့်ခြင်းတွေနဲ့ အနှောင့်အယှက်ပေးမှုတွေမလုပ်ဖို့၊ ပညာပေး တာတွေ လုပ်ဆောင်နေပါတယ်”ဟု ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသန်းဌေးက ပြောသည်။



ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ငါးသိုင်းချောင်းမြို့နယ် ပန်းပုတွင်းကျေးရွာ နဂါးရစ်တောင် မေ့ပါလတောရကျောင်း၌ သီတင်းသုံးလျက်ရှိသော နဂါးရစ်တောင်ဆရာတော် ဦးဝိသုဒ္ဓိနှင့် တပည့်သားသမီးများက ဇီဝိတဒါနသံယာဇာနည်ကြီး (ရန်ကုန်)သို့ ထာဝရဆေးပဒေသာပင် အလှူငွေ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ လှူဒါန်းရာ ဆေးရုံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၃) ဦးတင်သောင်းက လက်ခံယူစဉ်။ (ကြေးမုံ)

ကမ္ဘာ့မိခင်နို့တိုက်ကျွေးရေးရက်သတ္တပတ်နှင့် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေးရက်သတ္တပတ်များလှုပ်ရှားမှု အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆  
မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်က ၂၀၁၅ ခုနှစ် “ကမ္ဘာ့မိခင်နို့တိုက်ကျွေးရေးရက်သတ္တပတ်နှင့် အာဟာရဖွံ့ဖြိုးရေးရက်သတ္တပတ်များ လှုပ်ရှားမှု အထိမ်းအမှတ်” အခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်ရုံး သီရိရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

နှစ်တိုင်းဦးတည်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းဆောင်ပုဒ်တစ်ခု ရွေးချယ်ပြီး ကျင်းပလေ့ရှိရာ ယခုနှစ်အတွက် လုပ်ငန်းဆောင်ပုဒ်သည် “လုပ်ခွင်မပျက် မိခင်နို့တိုက်ကျွေးနိုင်ဖို့ ကူညီဖို့” ဖြစ်ပြီး မိခင်နို့သည် ကလေးအတွက် ပထမဆုံးအစာအဟာရဖြစ်ပြီး မွေးစမှ ခြောက်လအထိ မိခင်နို့တစ်မျိုးတည်းသာ တိုက်ကျွေးဖို့လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။



ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ငါးသိုင်းချောင်းမြို့နယ် ပန်းပုတွင်းကျေးရွာ နဂါးရစ်တောင် မေ့ပါလတောရကျောင်း၌ သီတင်းသုံးလျက်ရှိသော နဂါးရစ်တောင်ဆရာတော် ဦးဝိသုဒ္ဓိနှင့် တပည့်သားသမီးများက ဇီဝိတဒါနသံယာဇာနည်ကြီး (ရန်ကုန်)သို့ ထာဝရဆေးပဒေသာပင် အလှူငွေ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ လှူဒါန်းရာ ဆေးရုံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး(၃) ဦးတင်သောင်းက လက်ခံယူစဉ်။ (ကြေးမုံ)

နောက်ဆုံးပေါ်နည်းပညာဖြင့် မျက်ကြည်လွှာအစားထိုး ခွဲစိတ်ကုသပေး

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၆

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဆုံးနှင့် နောက်ဆုံးပေါ် dmek နည်းပညာဖြင့်မျက်ကြည်လွှာအစားထိုးခွဲစိတ်ကုသမှုအား ဩဂုတ် ၂၄ ရက်က ရန်ကုန်မျက်စိဆေးရုံကြီးတွင် ပြုလုပ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ရန်ကုန်မျက်စိဆေးရုံအုပ်ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ တင်ဝင်းက ပြောသည်။

မျက်ကြည်လွှာအစားထိုးခွဲစိတ်ကုသပေးရန်အတွက် မျက်စိရောဂါများဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မျက်ကြည်လွှာရောဂါဝေဒနာရှင် ၃၀၀၀ ကျော်ရှိသည်။ သို့သော် တစ်နှစ်တွင် မျက်ကြည်လွှာရရှိမှုနှုန်း ၁၀၀ မှ ၁၅၀ ကြားသာရှိကြောင်း သိရသည်။

မျက်စိဆေးရုံကြီးတွင် အဖြစ်များဆုံးရောဂါမှာ အတွင်းတိမ်ရောဂါဖြစ်ပြီး ဒုတိယအဖြစ်များဆုံးရောဂါမှာ ရေတိမ်ဖြစ်သည်။ ကုသရန်အခက်ခဲဆုံးရောဂါများမှာ

သွားရောက် ပညာသင်ကြားစေတယ်။ ပြီးတော့ ဒီစက်ပစ္စည်းတွေကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ဖို့ အင်ဂျင်နီယာတွေ နိုင်ငံခြားကို စေလွှတ်ပညာသင်စေတယ်။ ဒါတွေဟာ နိုင်ငံတော်ကို ဆရာတို့က ကျေးဇူးပြန်ဆပ်တာပဲ။ အနီးစပ်ဆုံး စင်ကာပူ ဘန်ကောက်နိုင်ငံတွေမှာ မျက်ကြည်လွှာအစားထိုးကုသမယ်ဆိုရင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ သုံးသောင်းကျော်လောက် တုန်ကျတယ်။ ဒါပေမယ့် မြန်မာနိုင်ငံမှာတော့ မျက်ကြည်လွှာကို အခမဲ့အစားထိုးကုသပေးနေတာ ပြည်သူတွေကို သိစေချင်တယ်။ အခုဆိုရင် နောက်ဆုံးပေါ်မျက်ကြည်လွှာ အစားထိုးကုသနည်းကိုတောင် ဆရာတို့ကုသပေးနိုင်ပြီ။ အမေရိကန်ဦးရှင်းတို့လို ပုဂ္ဂလိကမျက်စိဆေးရုံတွေကလည်း အခုလို အမေရိကန်က တကယ်တော့တဲ့ မျက်စိဆရာဝန်တွေကို ဖိတ်ကြားပေးတဲ့ အတွက် ဆရာတို့ဆီက ကျောင်းသားတွေ နည်းပညာဆိုင်ရာ အသိပညာတွေအများကြီး ရရှိစေတယ်”ဟု ပါမောက္ခ ဒေါက်တာတင်ဝင်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

(ခင်ဇော်)

အနုပညာ



ဆယ်လီနာဂိုမက်စ်ဖွင့်ဟလာတဲ့သူရဲအချစ်ရေး

အမေရိကန်ပေါ့ပေါ့အဆိုတော် ဆယ်လီနာဂိုမက်စ်ဟာနာမည်ကျော်အဆိုတော် ဂျက်စတင်ဘီဘာနဲ့ ဆယ်ကျော်သက်ကာလကတည်းကတွဲခဲ့ကြတဲ့ ချစ်သူတွေပါ။ ဒါပေမယ့်လည်းလက်တွဲဖြုတ်ခဲ့ပြီး ချစ်သူသစ်လက်နဲ့တွဲခဲ့ပါတယ်။ အခုလတ်တလောမှာတော့ တွဲနေတဲ့ချစ်သူမရှိတော့ပါဘူး။

အသက် (၂၃)နှစ်အရွယ် ဆယ်လီနာဟာသူရဲ အချစ်ရေးရာကိစ္စရပ်များကြောင့် မီဒီယာတွေရဲ့ စောင့်ကြည့်ခြင်းခံရသူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ နောက်ဆုံးလက်တွဲခဲ့တဲ့ချစ်သူလက်နဲ့ လမ်းခွဲပြီးနောက်မှာငယ်ချစ်ဟောင်း ဂျက်စတင်ဘီဘာနဲ့ တစ်ခါတလေ ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ လမ်းတွေပေါ်မှာအတူတွေ့ရတတ်ပေမယ့်သူတို့နှစ်ဦး၏ ပြန်လည်ဆန်းသစ်လာတဲ့အချစ်နဲ့ ပတ်သက်လို့ မီဒီယာတွေကသို့လောသို့လောပြောကြပေမယ့် ဆယ်လီနာကတော့ အမြဲငြင်းခဲ့ပါတယ်။

သူကလတ်တလောမှာလက်တွဲနေတဲ့ ချစ်သူမရှိသလို သူ့ဘဝမှာ အချစ်ကိုလိုက်ပြီးရှာဖွေတာကိုလည်းရပ်တန့်လိုက်ပါပြီလို့ Yahooနဲ့ ပြုလုပ်တဲ့အင်တာဗျူးတစ်ခုမှာထည့်သွင်းပြောကြားသွားခဲ့ပါတယ်။ ဆယ်လီနာက 'နောင်လက်တွဲမယ့်ချစ်သူဟာ ကျွန်မကိုတကယ်ချစ်မြတ်နိုးတဲ့သူဖြစ်ရပါမယ်။ ချစ်သူရရင်လည်းဖုံးကွယ်မထားဘဲ ပရိသတ်ကိုသိစေမှာပါ'လို့ ဆိုခဲ့ပါတယ်။ ဂျက်စတင်ဘီဘာနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့လည်းသူက 'ကျွန်မရဲ့ အထင်မှာတော့ ကျွန်မသူနဲ့ ပတ်သက်ပြီးအချစ်မှာပြန်လည်ကျဆုံးခဲ့ရတာမျိုးမရှိခဲ့ဘူး' လို့လည်းဖြေခဲ့ပါတယ်။

ဆယ်လီနာဟာအခုအချိန်မှာချိန်းဆိုတွေ့ဆုံရတာတွေကို စိတ်ဝင်စားမှုမရှိကြောင်းနဲ့ အချစ်ကိုနောက်တစ်ဖန်ရှာဖွေတော့မှာမဟုတ်ဘဲသူ့ဘက်က အမှန်တကယ်ရပ်တည်ပေးနိုင်မယ့်သူကိုသာရွေးချယ်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း ဆိုခဲ့ပါတယ်။

အေးပြည့် - စုစည်းသည်။

လီဂျောင်ဆပ်၏ဖယောင်းရုပ်တုဟောင်ကောင်တွင်ထားရှိမည်

တောင်ကိုရီးယားမင်းသားချောလီဂျောင်ဆပ်၏ပုံတူထုလုပ်ထားသောဖယောင်းရုပ်တုများခင်းကျင်းပြသထားသည့် ဟောင်ကောင်ရိုဂလိုဘယ်ပြတိုက်တွင် ထားရှိပြသသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းသု၏ အေဂျင်စီဖြစ်သော Yedangကထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါဖယောင်းရုပ်တုကို ၂၀၁၆ခုနှစ် ပထမနှစ်ဝက်အတွင်း ထားရှိပြသသွားနိုင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သူ၏အေဂျင်စီက 'သိပ်မကြာသေးမီကပဲ ဟောင်ကောင်က တာဝန်ရှိတဲ့သူတွေနဲ့ လီဂျောင်ဆပ်ဆုံတယ်။ သူရဲ့ ကိုယ်ခန္ဓာအတိုင်းအတာတွေလည်းတိုင်းယူသွားကြတယ်' ဟုဆိုသည်။ အဆိုပါ ပြတိုက်တွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း နာမည်ကျော်ကြားထင်ရှားသူများ၏ ဖယောင်းရုပ်တုများကိုထုလုပ်ထားရှိပြီးယင်းရုပ်တုများတွင် အမေရိကန် သမ္မတအိုဘားမား၊ ဟောလိဝုဒ်ကြယ်ပွင့် အန်ဂျလီနာဂိုလီ၊ မင်းသမီးအော့ဒရေဟက်ဘ်ဘန်းနှင့် ဟောင်ကောင် မင်းသားကြီးဟန်ဒီလူတို့၏ ရုပ်တုများလည်း ပါဝင်သည်။

လီဂျောင်ဆပ်သည် အဆိုပါပြတိုက်တွင် ဖယောင်းရုပ်ထုလုပ်ပြသခြင်းခံရသောလေးယောက်မြောက် တောင်ကိုရီးယားအနုပညာရှင်ဖြစ်သည်။ အခြားသောအနုပညာရှင်များဖြစ်သည့် မင်းသားဘေရောင်ဂျွန်း၊ လီမင်ဟိုနှင့် ကင်မိဆိုးဟွန်တို့၏ ဖယောင်းရုပ်တုများကိုလည်းထားရှိပြသထားပြီးဖြစ်သည်။



Guardians of the Galaxy 2 တွင် မင်းသားပင်ဒီဇယ်ပါဝင်သရုပ်ဆောင်မည်

ဟောလိဝုဒ်မင်းသားကြီး ပင်ဒီဇယ်သည် ၂၀၁၄ခုနှစ်ကထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့သောအာကာသစွန့်စားမှု ဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင် Guardians of the Galaxy၏ ဒုတိယမြောက်ရုပ်ရှင်တွင် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်သည်။

မင်းသားပင်ဒီဇယ်သည် အဆိုပါရုပ်သံဖန်တီးမှု ရုပ်ရှင်တွင် အသံဖြင့် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒါရိုက်တာဂိုမိန်းဂန်ကသူ၏ဖေ့စ်

ဘွတ်စ်စာမျက်နှာတွင် အတည်ပြုဖော်ပြခဲ့သည်။

ယင်းရုပ်ရှင်တွင် ခရစ်ပရက်ထီ၊ ဇီးဗဲလ်ဒါနာနှင့် ဒွေဗ်ဗျူးတီစတာတို့က ပါဝင်သရုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကာ ပင်ဒီဇယ်အပါအဝင် အခြားသော အနုပညာရှင်များဖြစ်သည့် ဘရက်ဒလေးကူးပါ၊ ကာရန်ဂယ်လန်၊ မိုက်ကယ်ရော်ကာနှင့် စီရန်ဂန်းတို့က အသံဖြင့် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်

သည်။ Guardians of the Galaxy: Vol. 2 ရုပ်ရှင်ကိုမာဘယ်လ်ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးကထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိသွားမည်ဖြစ်ကာရုပ်ရှင်၏ ရိုက်ကူးရေးလုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၆ခုနှစ်စတင်တွင် စတင်ရိုက်ကူးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၇ခုနှစ် မတ်လ ၅ရက်မှ စတင်ကာရုံတင်ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။

ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များ ၂၇ - ၈ - ၂၀၁၅ (ဩဂုတ်လ ၂၇ ရက်နေ့)

မြတ်

Table with 2 columns: Time slots and Program names. Includes programs like 'တရားတော်', 'မေတ္တာပို့', 'ဓမ္မပူဇော်တော်', etc.

MRTV - 4

Table with 2 columns: Time slots and Program names for MRTV-4. Includes programs like 'ပဌာန်းပါဠိတော်+', 'MRTV-4 သတင်း', 'သည်းခံခြင်းသည် အကောင်းဆုံး', etc.

mitv

Table with 2 columns: Time slots and Program names for mitv. Includes programs like 'Caves of Myanmar', 'Kindhearted Pet Lovers', 'Alaungdaw Kathapa', etc.



# စက်လှေပေါ်မှ ကန်သတ်ကုန်ဘီယာများနှင့် အကောက်ခွန်မဲ့ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိ

မြတ်ဩဂုတ် ၂၆

မြတ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းနယ်မြေတွင် ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် လှေအချို့သည် ကော့သောင်း Mobile Team သို့ ဝင်ရောက်စစ်ဆေးမခံဘဲ တရားမဝင်ပစ္စည်းများတင်ဆောင်၍လည်းကောင်း၊ တရားဝင်ပစ္စည်းများနှင့် ရောနှော၍ တရားမဝင်ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်၍လည်းကောင်း မြတ်မြို့သို့ ဝင်ရောက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းအရ ဩဂုတ် ၁၂ ရက်က မြတ်မြို့မှ ၁၂ မိုင်ခန့်အကွာ ကျွန်းကျောက်ဖျာမြစ်အတွင်းရှိ ဖိုးလမ်းကုမ္ပဏီလီမိတက်ပိုင် ဆိပ်ခံတံတား၌ ဆိုက်ကပ်ထားသော အောင်စိန်မြတ်စက်လှေအား ဩဂုတ် ၁၃ ရက်တွင် ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့နှင့် မြတ်ခရိုင်ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့ ပါဝင်သည့်အဖွဲ့ဖြင့် ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးခဲ့သည်။

ယင်းသို့စစ်ဆေးခဲ့ရာ အောင်စိန်မြတ်စက်လှေပေါ်မှ တရားမဝင်အကောက်ခွန်မဲ့ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် မလေးရှား

နိုင်ငံထုတ် စားဆီ (Star Oil) (1x 18 L) (16.2 Kg) ၂၄၀၈ ပုံ၊ ကန်သတ်ကုန် Beer Chang (1x330 ml) (1x24) ၅၀၀ ပါကင်၊ Singha Beer (1x330 ml) (1x24) ၅၀၀ ပါကင်တို့အား လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ အကောက်ခွန်အမှုတွဲဖွင့်လှစ်သိမ်းဆည်းခဲ့ပြီး တရားမဝင်အကောက်ခွန်မဲ့ပစ္စည်းများနှင့် ကန်သတ်ကုန်ပစ္စည်းများတင်ဆောင်လာသော အောင်စိန်မြတ်စက်လှေအား အကောက်ခွန်အမှုတွဲဖွင့်လှစ်သိမ်းဆည်းခဲ့သည်။

အကောက်ခွန်မဲ့ပစ္စည်းများ၊ ကန်သတ်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် စက်လှေတို့အား အကောက်ခွန်အမှုတွဲလေးမူဖြင့် ဩဂုတ် ၂၁ ရက်တွင် အမှုဖွင့်လှစ်၍ မြတ်မြို့နယ် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းအပ်နှံခဲ့ပြီး အောင်စိန်မြတ်စက်လှေ၏ တာဝန်ရှိသူ ဦးအောင်ဟိန်း ထက်နှင့် ပဲခင်း ဦးဇော်ဇော်လတ်တို့အား မြတ်မြို့ မြို့မရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

(မြို့နယ်ပြန်/ဆက်)



## မူဆယ်တွင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၀၀၀ နှင့် ဘိန်းဖြူ သုည ဒသမ ၀၀၈၄ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ရမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)ဒေသ အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီး နှိမ်နင်းရေး ရွှေလီစစ်ဆင်ရေး (၂) စီမံချက်အား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၁၉ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့ ၈ (၂၂) မူဆယ်နှင့် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့ ၈ (၁၀၂) နေပြည်တော်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မူဆယ်မြို့ စွမ်းစော်ရပ်ကွက် ဘုန်းကြီးကျောင်းအနီးလမ်းမပေါ်တွင် စွမ်းစော်ရပ်ကွက်မှ ဆိုင်ကယ်စီးလာသူ ရင်နွဲ့အား ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၀၀၀ နှင့် ဘိန်းဖြူ သုည ဒသမ ၀၀၈၄ ကီလိုတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ (ယာဝုံ)

သုည ဒသမ ၀၃၂၉ ကီလို၊ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၀၀၊ ငွေကျပ်သုံးသိန်းနှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)



## အင်းစိန်မြို့နယ်တွင် လူသတ်မှုကျူးလွန်သူအား ပမ်းဆီးအရေးယူ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂၆

အင်းစိန်မြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဩဂုတ် ၁၄ ရက်က ကမ်းနားအလယ် ရပ်ကွက် ထန်းလမ်းမှ ကျောက်ချဉ်ကန်လမ်းသို့ ပြေးလာသည့် အမျိုးသားတစ်ဦးမှာ ယင်းနေရာအရောက် လဲကျသွားပြီး ဝဲရင်အုံနှင့် ဝဲခံစောင်း၊ ယာလက်မောင်းတို့တွင် ဒဏ်ရာများရရှိထားသည်ကို တွေ့ရှိ၍ အင်းစိန်ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ပေးကြောင်း၊ ဆက်လက်စစ်ဆေးရာ ၎င်းမှာ ညောင်တုန်းမြို့နယ်နေ သက်ဦးထွန်း (၃၄)နှစ် ဖြစ်ကြောင်း သိရပြီး သေဆုံးသွားသဖြင့် အင်းစိန်မြို့မရဲစခန်းက (၁)၉၆၇/၂၀၁၅၊ ပြစ်မှု ပုဒ်မ-၃၀၂ ဖြင့် အမှုဖွင့်ကာ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအား စုံစမ်းဖော်ထုတ် ခဲ့သည်။

လည်ပတ်စဉ် ဩဂုတ် ၁၃ ရက် ညပိုင်းတွင် သက်ဦးထွန်းက ၎င်းအား ခြိမ်းခြောက်ပြောဆိုခဲ့ပြီး ဩဂုတ် ၁၄ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ၎င်းတည်းခိုနေထိုင်သော ထန်းလမ်းရှိ နေအိမ်မှ ထွက်ခွာစဉ် ရန်စခြင်းကြောင့် ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခဲ့ရာမှ သက်ဦးထွန်းအား ကတ်ကြေးဖြင့် ထိုးခဲ့ပြီး တိမ်းရှောင်လာကာ ကတ်ကြေးအား အောင်လေးပျောက်တားပေါ်မှ ရေထဲသို့ လွှင့်ပစ်ခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ဇော်လေး(ခ)အောင်ဇော်လင်းအား ဆက်လက်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

## ထော်လာဂျီယာဥ်ပေါ်မှ မြွေမျိုးစုံသိမ်းဆည်းရမိ

နောင်ချို ဩဂုတ် ၂၆

နောင်ချိုမြို့အဝင် အေးရှားပေါ်လ်တိုးဂိတ်အနီး ယာယီအခြေပြု၍ တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုတားဆီး ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသော ဌာနစုံပါဝင်သည့် Mobile Team အဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၁ နာရီခန့်က စစ်ဆေးရေးဂိတ်အနီး မြောက်ဘက်ကွင်းလမ်း၌ ပူးပေါင်းစစ်ဆင်ရေး အဖွဲ့မှ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ ထော်လာဂျီယာဥ်တစ်စီးပေါ်တွင် တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင်ရောင်းချမည့် မြွေမျိုးစုံအိတ်များဖြင့် ထည့်ထားသော မြွေမျိုးစုံကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

မြွေပွေး၊ မြွေဟောက်၊ လင်းမြွေ စသည့်မြွေမျိုးအား တစ်ဖက်နိုင်ငံနယ်စပ်မြို့၌ အရောင်းအဝယ်ဖြစ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စိုးဝင်း(နောင်ချို)

## လှုပ်ရှား-၂ (ညောင်ခါးရှည်) Mobile Team မှ ဘီယာမျိုးစုံအား အကောက်ခွန်အမှုတွဲဖွင့်သိမ်းဆည်း

ညောင်ခါးရှည် ဩဂုတ် ၂၆

တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဗဟိုကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လှုပ်ရှား-၂(ညောင်ခါးရှည်) Mobile Team သည် မြဝတီ-ရန်ကုန် ကုန်သွယ်မှုလမ်းကြောင်းတစ်လျှောက်ရှိ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများအား စစ်ဆေးတားဆီးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အများပြည်သူစားသုံးရန်/သုံးစွဲရန်မသင့်သော စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများအား ဖျက်ဆီးခဲ့သည်။

ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဩဂုတ် ၉ ရက်မှ ၁၅ ရက်

အတွင်း သိမ်းဆည်းရမိထားသော ဘီယာမျိုးစုံအား အကောက်ခွန်အမှုတွဲ ဖွင့်လှစ်သိမ်းဆည်းခဲ့ပြီး ဘီယာမျိုးစုံ ၉၄၅ ဖာ (ဘူး ၂၂၆၈၀) အား လှုပ်ရှား-၂(ညောင်ခါးရှည်) Mobile Team အခြေပြုစစ်ဆေးသည့် နေရာအနီး၌ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ကုန်သည်များအသင်းနှင့် သတင်းမီဒီယာတို့ပါဝင်သော ဖွဲ့ပေါင်းအဖွဲ့ဖြင့် ဩဂုတ် ၁၁ရက်က ယန္တရားစက်ဖြင့် ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ဆန်းမြင့်(ပြန်/ဆက်)



## ကျောက်ပုံအားတိုက်မိ၍ ဆိုင်ကယ်မောင်းသူသေဆုံး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

ရမ်းပြည်နယ် မူဆယ်မြို့နယ် မူဆယ်-လားရှိုးကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၂၅၉/၆-၇)ကြားတွင် ဩဂုတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲခန့်က ဆိုင်ကယ်တိုက်မိမှုဖြစ်ပွားကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယင်းနေ့က လားရှိုးမှ မူဆယ်သို့ နှစ်အိမ်ကျေးရွာနေ ဝဏ္ဏ(၃၀) နှစ် မောင်းနှင်လာသော ရင်ဇင်း 110 ဆိုင်ကယ်သည် အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ လမ်း၏ယာဘက်ခြမ်းရှိ ကျောက်ပုံအား ဝင်တိုက်မိပြီး ဝဏ္ဏတွင် ဒဏ်ရာများ ရရှိကာ အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးသွားသဖြင့် ၎င်းအား မူဆယ်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)

## ပေ ၃၀၀ ခန့်ရှိချောက်ထဲသို့ထိုးကျတိမ်းပျောက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆

မင်းတပ်မြို့မှ မတူပီမြို့သို့ မင်းတပ်မြို့ ဘဝသစ်ရပ်ကွက်နေ ဦးမင်းဟာလိန်း (၃၅)နှစ်မောင်းနှင်ပြီး အနောက်ရပ်ကွက်နေ ဦးမဟာ(၄၀)နှစ်လိုက်ပါလာသော Ford ယာဉ်သည် ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က မင်းတပ်-မတူပီကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၆၃/၆-၇)ကြားတွင် အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ လမ်း၏ ဝဲဘက်ပေ ၃၀၀ အနက်ရှိ ချောက်ထဲသို့ ထိုးကျတိမ်းပျောက်မှုကြောင့် ယာဉ်ပေါ်တွင်လိုက်ပါလာသူ ဦးမဟာတွင် ဒဏ်ရာများရရှိ၍ အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)

**ဦးကျဖြင့်** အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကား သင်တန်းကျောင်း

၁၀၀၀နီးပိအောင်အောင်၊ ဆွဲမြဲရရ

Spoken English = Reading

Writing = Grammar = Translation

အင်္ဂလိပ်စာ ဆရာပြန်သင်တန်းလက်ခံပြီ

၁၅၁၊ ၃၀-ယမ်း(လယ်)၊ ကျောက်တံတား၊ ၂၄၅၆၊ ၂၅၊ ၀၉၄ ၂၄၀၇၆၅၉

ပြည်တွင်းရေးရာ



ဆားလင်းကြီးမြို့အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှု သက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းဖွင့်

**ဆားလင်းကြီး** ဩဂုတ် ၂၆

ဆားလင်းကြီးမြို့ အမျိုးသမီးအိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းကျောင်း၏ အဆင့်မြင့်စက်ချုပ်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂၆)နှင့် အခြေခံအိမ်တွင်းမှုသင်တန်းအမှတ်စဉ်(၃၀) သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါသင်တန်းကျောင်းရှိ ခန်းမဆောင်တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝိုင်းမျိုးကြီးကျော်သန်းနိုင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် သင်တန်းသူများ အနေဖြင့် သင်တန်းကျောင်းမှ သင်ကြားပို့ချပေးသော စာတွေ့၊ လက်တွေ့သင်ခန်းစာများကို ဂရုပြုလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်၊ သင်တန်းကသင်ကြားပို့ချပေးသော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များဖြင့် မိမိတို့ဒေသသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိသည့်အခါ ပြန်လည်အသုံးပြုသွားနိုင်ရန်၊ ကိုယ်ပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ကိုင်နိုင်ခြင်းဖြင့် စားဝတ်နေရေး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြင့်မားလာစေရန် အမျိုးဂုဏ်၊ ဇာတိဂုဏ် စောင့်ထိန်းပြီး မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်သည့် အမျိုးသမီးလေးများဖြစ်လာစေရန် ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းများတွင် အဆင့်မြင့်စက်ချုပ်သင်တန်းသူ ၄၉ ဦး၊ အခြေခံအိမ်တွင်းမှုသင်တန်းသူ ၅၅ ဦး စုစုပေါင်း ၁၀၄ ဦးတက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလမှာ ရက်သတ္တ ၁၄ ပတ်ကြာ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**ဥမ္မာခိုင် (Iprtl)**

မှော်ဘီမြို့နယ်ရှိ ရေပိုက်လိုင်းသွယ်တန်းခြင်း၉၀ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီး

**ရန်ကုန်** ဩဂုတ် ၂၆

မှော်ဘီမြို့နယ် ပညာဦးစဉ်ဦးစီးဌာနအဖွဲ့မှ ရန်ကုန်မြို့တော် ရေပေးဝေရေးစီမံကိန်း (ငမိုးရိပ်) ရေသန့်စင်စက်ရုံမှရေပိုက်လိုင်းများ၊ ရေစုကန်နှင့် ရေဘားများ သွယ်တန်းတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်၍ ရေသန့်သုံးစွဲလိုသူ ပြည်သူများအား ရေမိတာတပ်ဆင်ခြင်းကို မြို့နယ်စည်ပင်သာယာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်မှ စတင်လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

၂၀၁၅ - ၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ (ရေနှင့်သန့်ရှင်းမှု) အင်ဂျင်နီယာဌာနသည် ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရေပိုက်ပေါင်း ၁၂ ရပ်ကွက်မှ ပြည်သူများ သန့်ရှင်းသော ရေသန့်သောက်သုံးခွင့်ရရှိအောင် မှော်ဘီမြို့နယ် ပညာဦးစဉ်ဦးစီးဌာနအဖွဲ့မှ ရန်ကုန်မြို့တော်ရေပေးဝေရေးစီမံကိန်း (ငမိုးရိပ်) ရေသန့်စင်စက်ရုံမှရေပိုက်လိုင်းများ၊ ရေစုကန်နှင့် ရေဘားများ သွယ်တန်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို မေလ ပထမပတ်အတွင်းမှ စတင်တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

“အခုလောလောဆယ်မှာတော့ ကျွန်တော်တို့က ရေပိုက်လိုင်းများအားလုံး သွယ်

တန်းမှုအဆင့်ဆင့်ပြီးစီးသွားပါပြီ။ ရေပေးဝေမှုအဆင့်ဆင့်ဖြစ်နေတဲ့ အမှတ် ၂၊ ၅၊ ၆ ရပ်ကွက်က ပြည်သူတွေကို အိမ်ထောင်စုစာရင်း မိတ္တူ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ မြေဂရုန်မိတ္တူ နှင့်ရေမိတာဖိုး ကုန်ကျငွေကျပ် ၁၀၅၀၀၀ ကို စိစစ်လက်ခံပြီးရေပေးဝေသွားမှာပါ။

“ကျွန်ရဲ့ရပ်ကွက်များဖြစ်တဲ့ အမှတ် ၁၊ ၃၊ ၅၊ ၈၊ ၁၀၊ ၁၂၊ ၁၃၊ ၁၄၊ ၂၀ တွေကတော့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအပိုင်း အနည်းငယ် ကျန်ရှိနေသေးတဲ့အတွက် မကြာမီအချိန်အတွင်းမှာ ရရှိကြမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု မြို့နယ်စည်ပင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းနိုင်ကပြောသည်။

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်သည် ရေပိုက်ပေါင်း ၂၇ ရပ်ကွက်ရှိပြီး ပြည်သူအများစုမှာ အဝီစိရေကိုသာ သုံးစွဲခဲ့သည်မှာ အနှစ် ၂၀ ကျော်ကြာမြင့်ခဲ့ပြီး မြေအောက်အဝီစိရေရေများသည် သံဓာတ်များပါဝင်သောကြောင့် သောက်သုံးရာတွင်ရေထဲ၌ သံဆီတက်ဝေခြင်း၊ ရေချိုးရာတွင်လည်း အသားအရေ ညှိမည်းခြင်း၊ အဝတ်အထည် လျှော်ဖွတ်ရာတွင်လည်း တောက်ပြောင်ဖြူစင်မှုနည်းခြင်း၊ အပေါက်အပြဲ အဆွေးအမြေမြန်ခြင်းများ ကြုံတွေ့ရကြောင်း ယင်းရပ်ကွက်တွင် နေထိုင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ဒေသခံတွေ အများစုက အဝီစိရေထွက်လာသောရေကို ကြားဖူးမှာ ဝနည်းပညာများဖြစ်တဲ့ ဖွဲ့ပြု၊ သဲ၊ ကျောက်



စရစ်ခံ၊ မီးသွေးစတဲ့ ကြားခံများနဲ့ ရေစစ်ကန်လုပ်ကာ ရေသန့်အဖြစ်အသုံးပြုကြရပါတယ်”ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

ယခုအင်ဂျင်နီယာဌာန (ရေနှင့်သန့်ရှင်းမှု)က ဆောင်ရွက်ပေးသောရေသည် ဓာတ်ခွဲသန့်စင်ထားပြီးဖြစ်၍ အရည်အသွေးပြည့်မီသောရေကို အဆင့်သင့်သုံးနိုင်သဖြင့် ပြည်သူများအသုံးပြုရာတွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းသည့် ရေသန့်ကို ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး တစ်နေ့လျှင် ရေဂါလန် ၃ ဒသမ ၈၅ သန်းဖြန့်ဝေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**မြင့်သန်းကြည်(ရွှေပြည်သာ)**

ကိုယ့်မျိုးကိုယ်ပွား အသင့်ထားရှိနိုင်ရေးမျိုးစေ့ထုတ်နှင့် နည်းပညာများဖြန့်ဝေ

**မြိုင်** ဩဂုတ် ၂၆

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနအစီအစဉ်ဖြင့် တောင်သူများ စိုက်ပျိုးချိန်တွင် မျိုးဝယ်စရာမလိုဘဲ ကိုယ့်မျိုးကိုယ်ပွား အသင့်ထားရှိနိုင်ရန် ရေဆင်း(၃) အထူးအထွက်တိုးပုလဲသွယ်မျိုးစပါး ငါးဧကစာ မျိုးစေ့ထုတ်များကို မြိုင်မြို့နယ်အတွက် ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန

အစီအစဉ်နဲ့ ရေဆင်း(၃) ပုလဲသွယ်အထူးအထွက်တိုးစပါးမျိုး ငါးဧကစာမျိုးစေ့ထုတ်တွေ ကျွန်တော်တို့မြိုင်မြို့နယ်အတွက် ရရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီမျိုးစေ့တွေကို မြို့နယ်အတွင်း မြေသာသာခွင်းမတူတဲ့ တောမကျေးရွာ၊ ကြက်မောက်ကျေးရွာ၊ ဆူးဝင်းကျေးရွာ၊ သက်ကယ်ကန်ကျေးရွာ၊ သန္တာကျေးရွာစတဲ့ရွာငါးရွာမှာ တစ်ရွာတစ်ဧက စိုက်ပျိုးသွားမှာပါ။

“ပျိုးထောင်ချိန်ကစပြီး သိပ္ပံနည်းကျ

ပေါင်စနစ်နဲ့ ဌာနက ဝန်ထမ်းတွေက လက်တွေ့ပြသ ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ အခုလိုဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် ရေဆင်း(၃) ပုလဲသွယ်အထွက်တိုးစပါးမျိုးဟာ ကျွန်တော်တို့မြို့နယ်ရဲ့ ရေမြေ၊ သဘာဝနဲ့ ကိုက်ညီမှု ရှိမရှိ သိနိုင်သလိုအထွက်နှုန်းနဲ့ ဆန်စားသုံးမှုက အစ မှတ်တမ်းယူပြီး မျိုးကို ဆက်လက်ပြန့်ပွားထိန်းသိမ်းထားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အခုလို ကိုယ့်မျိုးကိုယ်ပွားတဲ့ အလေ့

အကျင့်တွေ တောင်သူတွေသိသွားရင် ကိုယ့်မျိုးကိုယ်ပွားထားခြင်းဖြင့် ၉၅ ရာခိုင်နှုန်း သန့်စင်ပြီး စိတ်ချရတဲ့မျိုးရရှိခြင်း၊ ကိုယ့်မှာ မျိုးအဆင့်သင့်ရုံနေတဲ့အတွက် စိတ်ပူစရာမလိုခြင်း၊ စေးကြီးပေးမဝယ်ခြင်း၊ မျိုးပြန်ရောင်းနိုင်ခြင်းစတဲ့ အကျိုးကျေးဇူးတွေ ရရှိလာမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု မြိုင်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးခင်ဦးက ရှင်းပြသည်။

**မေထွန်းစော်(ရေစကြို)**

မကွေးမြို့တွင် ရှေးဦးသူနာပြုစုနည်း အခြေခံသင်တန်းဆင်း

**မကွေး** ဩဂုတ် ၂၆

မကွေးမြို့ အမှတ် (၅) စက်မှုသင်တန်းကျောင်း (မကွေး)တွင် မြန်မာနိုင်ငံကြက်ခြေနီအသင်းကြီး၏ ဦးဆောင် လမ်းညွှန်မှုဖြင့် စက်မှုသင်တန်းကျောင်းမှ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများ ရှေးဦးသူနာပြုစုနည်း အခြေခံသင်တန်းဆင်းပွဲကို ဩဂုတ် ၂၂ ရက်က ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းအား စနေ၊ တနင်္ဂနွေသင်တန်းကျောင်းပိတ်ရက်များတွင် မကွေးမြို့နယ် ကြက်ခြေနီအသင်းမှ သင်တန်းမှူး တပ်ရင်းမှူး မြင့်သိန်းနှင့် နည်းပြတပ်ခွဲမှူးလှဝင်း၊ တပ်ခွဲမှူးခိုင်သန်းဦး၊ တပ်ခွဲမှူးဝေဖြိုးအောင်၊ ဒုတပ်ခွဲမှူးစုမြတ်ယဉ်၊ ဒုတပ်ခွဲမှူးခင်သန်းဦးတို့ ခြောက်ဦးမှ တာဝန်ယူသင်တန်းပို့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“သင်တန်းကာလငါး ရက်အတွင်းမှာ အရိုးကျိုးခြင်း၊ အပူလောင်ခြင်း၊ မြွေကိုက်လူနာပြုစုခြင်း၊ ရေနစ်မေ့မောသူ ပြုစုခြင်းစတဲ့ ရှေးဦးသူနာပြုစုခြင်း၊ အခြေခံနည်းတွေနဲ့ ကားနှင့်ပတ်သက်တဲ့ စက်ပြင်ယာဉ်မောင်းတွေ ထိခိုက် ရုနာမှုရှိခဲ့ရင် အခြေခံရှေးဦးသူနာပြုစုနည်းနှင့် ကုသနိုင်အောင် သင်တန်းပို့ချပေးခြင်းဖြစ်ပါတယ်”ဟု မြို့နယ် ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့မှူးမြင့်သိန်းက ပြောသည်။

မကွေးမြို့နယ် ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့မှ ယခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်းတွင် မကွေးမြို့ပေါ်ရှိ အထက (၁)၊ အ-ထ-က (၃)၊ အထက (၄) ကျောင်းများနှင့် ဗောင်းတော်ဦးကျေးရွာတို့တွင် အခြေခံရှေးဦးသူနာပြုသင်တန်းများကို ပို့ချပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ယခု စက်မှုသင်တန်းကျောင်း(၂)တွင် သင်တန်းငါးနေရာ သင်ကြားပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက် ပြောသည်။

“ကျွန်မတို့သင်တန်းကျောင်းက မြို့နဲ့အလှမ်းဝေးတော့ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူတွေကို ကျန်းမာရေးဗဟုသုတတွေ၊ ရှေးဦးသူနာပြုစုခြင်း ဗဟုသုတတွေကို သိစေချင်တဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခဲ့တာပါ။ သင်တန်းမှာ စစ်ရေးပြနည်းစနစ်တွေကိုလည်း သင်ကြားပို့ချပေးတော့ သင်တန်းတက်ရောက်သူအတွက် အဆင်ပြေပါတယ်” ဟု စက်မှုသင်တန်းကျောင်း(မကွေး)မှ ကျောင်းသားရေးရာဌာနမှူး ဒေါ်ချယ်ရီထွန်းက ပြောသည်။

ယခု သင်တန်းဆင်းပွဲကို စက်မှုသင်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး(မကွေး)နှင့် သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူ ၈၇ ဦးနှင့်နည်းပြအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကာ သင်တန်းကာလတွင် ထူးချွန်သော သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား ပထမဆု၊ ဒုတိယဆု၊ တတိယဆုနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု သုံးဆုနှင့်နည်းပြအဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်းသိရ သည်။

**ကိုကျော်(မင်းဘူး)**

လူကုန်ကူးမှုပျောက်ရေးအတွက်ဟောပြော

**တာချီလိတ်** ဩဂုတ် ၂၆

တတိယအကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အား ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် လူကုန်ကူးမှုပျောက်ရေးနှင့် မှုခင်းလျော့ပါးစေရေးအတွက် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက တာချီလိတ်အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့ တပ်ဖွဲ့စိတ်(၁)တာချီလိတ်မှ တပ်ဖွဲ့စိတ်မှူး ယာယီရဲမှူးရင်ရင်အေးက ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ဖြစ်ပွားဖော်ထုတ်ခဲ့သော လူကုန်ကူးမှု မှုခင်းဖြစ်စဉ်များ၊ လူပျောက်တိုင်တန်းမှုကိစ္စများမှ စိစစ်သိရှိခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်များနှင့် လူကုန်ကူး၊ လူမှောင်ခိုဆိုင်ရာများကို ဟောပြောခဲ့သည်။

မြို့မရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ဒုတိယရဲမှူးကျော်သန်းက ပြစ်မှုဆိုင်ရာများ၊ မှုခင်းဖြစ်ပွားပါက လူမှုရေးအသိစိတ်ဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ကူညီရေးနှင့် ဖြစ်ပွားဖော်ထုတ်ခဲ့သော မှုခင်းများတွင် ပြည်သူလူထုပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးမှုများ၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲအုပ်လှာဦးက လူကုန်ကူးမှုအင်္ဂါရပ်သုံးချက်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့်ဖြစ်စဉ်များ၊ လူမှောင်ခိုမှုနှင့် ပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ-၂၆ နှင့် စပ်လျဉ်း၍ သိကောင်းစရာများကို အသီးသီးအသိပညာပေးဟောပြောပြီး အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးသည်။

အဆိုပါ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲသို့ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီးဦးလှဝင်းနှင့် ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ စုစုပေါင်း ၂၃၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဩဂုတ် ၂၅ ရက်တွင် ဆန်ဆိုင်ခင်း အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းနှင့် အခြားကျောင်းများတွင် အသိပညာပေးဟောပြောသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**ဝေလင်း(မြန်/ဆက်)**



ကျေးသောင်း Mobile Team အဖွဲ့ စဉ်ဆက်မပြတ်ကွင်းဆင်းကြပ်မတ်

**ကျေးသောင်း** ဩဂုတ် ၂၆

မြန်မာ-ထိုင်း နယ်စပ်မြို့ဖြစ်သည့် ကျေးသောင်းမြို့ ပါချန်ပင်လယ်ရေပြင်နယ်စပ် Boder Line တစ်လျှောက် ရှောင်တခင် စစ်ဆေးခြင်းလုပ်ငန်းများအား ကုန်သွယ်ရေးစခန်း(ကျေးသောင်း) Mobile Team အဖွဲ့မှ ဩဂုတ် ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက စဉ်ဆက်မပြတ်ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းများအဖြစ် ကုန်သွယ်ရေးစခန်း(ကျေးသောင်း) Mobile Team အဖွဲ့သည် ပါချန်မြစ်အတွင်း ခုတ်မောင်းသွားလာလျက်ရှိသည့် ပင်လယ်ငါးဖမ်းလှေများ၊ တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာမည့်ငါးလှေများ၊ တစ်ဖက်နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့်ငါးဖမ်းလှေများ၊ သွင်းကုန်ပစ္စည်း

များတင်ဆောင်၍ ပြည်ပသို့ ထွက်ခွာမည့်ပြည်တွင်း ရေကြောင်းသွား ကုန်တင်သင်္ဘောကြီးများအား သတ်မှတ်စည်းကမ်းစည်းမျဉ်းများနှင့်အညီ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ရှိ မရှိ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ပင်လယ်ပြင် မြန်မာ့ရေပိုင်နက်အတွင်း စဉ်ဆက်မပြတ် ကွင်းဆင်းကြပ်မတ် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ကုန်သွယ်ရေးစခန်း(ကျေးသောင်း) Mobile Team အဖွဲ့မှ စားသုံးသူကာကွယ်ရေးနှင့် နယ်စပ်ဒေသများမှ တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများ မဖြစ်ပေါ်စေရေး ပို့ကုန်လုပ်ငန်းနှင့် သွင်းကုန်လုပ်ငန်းကဏ္ဍ နှစ်ရပ်လုံးနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော် ဝင်ငွေ အခွန်အခ တိုးတက်ရရှိလာရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

**ကျော်စိုး(ကျေးသောင်း မြန်/ဆက်)**

ပြည်တွင်းရေးရာ

# မြန်အောင်ရေကာတာအခြေအနေ စိုးရိမ်စရာ မရှိကြောင်း ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနပြောကြား

မြန်အောင် ဩဂုတ် ၂၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြန်အောင်မြို့နယ်ရှိ မြန်အောင်ရေကာတာအခြေအနေမှာ လက်ရှိအနေအထားအရ စိုးရိမ်စရာ မရှိတော့ကြောင်း ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က မြန်အောင်မြို့နယ် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးမျိုးဇော်ဇော်က ပြောသည်။

လွန်ခဲ့သည့် ဇူလိုင် ၂၄ ရက်မှ ဩဂုတ် ၆ ရက်အထိ ဧရာဝတီမြစ်ရေအမြင့်ဆုံးစံချိန်တင်မြင့်တက်ခဲ့ရာ မြန်အောင်ရေကာတာ၏ ရွေ့ကျင်ကျေးရွာအုပ်စု ငါးဘတ်ချောင်းကျေးရွာရှေ့ ရေကာတာမှာ ရေကျော်မည်အခြေအနေထိဖြစ်ခဲ့သဖြင့် တားဆီးကာကွယ်မှုများကို ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနနှင့် ဒေသခံများစုပေါင်း၍ ကာကွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ လာမည့်စက်တင်ဘာလတွင်လည်း မြစ်ရေတက်လာနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းထားသောကြောင့် ဩဂုတ်လ မြစ်ရေအမြင့်ဆုံးတက်ခဲ့စဉ်က တားဆီးကာကွယ်ခဲ့သော သဲအိတ်များကို စနစ်တကျဖြစ်အောင်ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း၊ နေပူဒဏ်မှီဒဏ်ခံနိုင်အောင် မြက် ၅ ပေ ဒု ၅ ပေအထိဖြစ်အောင် စီမံဆောင်ရွက်

ထားကြောင်း၊ လာမည့်ရွှေရာသီတွင်လည်း ရေကာတာအား လက်ရှိအမြင့်ထက် ငါးပေမြင့်ရန် နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန်က ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ခရီးစဉ်တွင် လမ်းညွှန်ထားသဖြင့် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ခန့်မှန်းထွက်ချက်မူများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဦးစီးအရာရှိ ဦးမျိုးဇော်ဇော်က ပြောသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ဩဂုတ်လ မြစ်ရေကြီးမှုတွင် ငါးဘတ်ချောင်းရှိ မြန်အောင်ရေကာတာကျိုးပေါက်သည်ဟု ကောလာဟလသတင်းများ ထွက်ပေါ်သဖြင့် ရွှေကျင်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ အချို့ကျေးရွာများမှာ ကုန်းမြင့်ရာနေရာဖြစ်သော ထူကျေးရွာအုပ်စုသို့ ခေတ္တပြောင်းရွှေ့ခဲ့ကြကြောင်း၊ ထူကျေးရွာရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင် ရေဘေးရှောင်စခန်းများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိခဲ့ကြောင်း၊ ဩဂုတ် ၇ ရက်တွင် မြစ်ရေပြန်ကျသွားသဖြင့် ဒေသခံများ ရေဘေးရှောင်စခန်းများမှ ယင်းတို့နေထိုင်ရာ ကျေးရွာများသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိပြီး လုပ်ငန်းများပုံမှန်ပြန်လည် လုပ်ကိုင်နေကြပြီဖြစ်ကြောင်း ဒေါင်းကျကျေးရွာမှ ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။

မြန်အောင်ရေကာတာမှာ ကြိုခင်းမြို့နယ် တိုက်ကြီးကျေးရွာမှ စတင်ကာ အင်္ဂပူမြို့နယ် လှတော်စုကျေးရွာတွင် ဆုံးပြီး အရှည်မိုင် ၄၈ မိုင် ၆ ဖာလုံရှိကြောင်း၊ ၎င်းရေကာတာပိုင်းအားလုံးကို မြစ်ရေကြီးစဉ်ကာလက ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများနှင့် ဒေသခံများစုပေါင်း၍ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခဲ့ကြကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် တစ်နှစ်လျှင် သုံးကြိမ်တက်လေ့ရှိကြောင်း၊ ပထမမြစ်ရေတက်သည့်လမှာ ဇူလိုင်ဒုတိယမြစ်ရေတက်သည့်လမှာ ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လဖြစ်ပြီး ယခုနှစ်တွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်ထက်ကျော်လွန်သွားခဲ့ကြောင်း၊ တတိယမြစ်ရေတက်သည့်လမှာ စက်တင်ဘာလတို့ဖြစ်ပြီး ဒုတိယမြစ်ရေတက်စဉ်ကာလက ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ဒေသခံများနှင့်စုပေါင်း ကာကွယ်ခဲ့ပြီး အောင်မြင်မှုများရရှိခဲ့ကြောင်း၊ လာမည့် စက်တင်ဘာလရေအားလည်း ကြိုတင်ကာကွယ်မှုများပြုလုပ်ထားပြီး ဖြစ်သဖြင့် ဒေသခံများအနေဖြင့် စိုးရိမ်စရာမရှိကြောင်း ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနမှ ဦးမျိုးဇော်ဇော်က ပြောကြားခဲ့သည်။

## ကျေးလက်တစ်ခွင်ဝယ်လိုအားကောင်း၍ စောင်ရောင်းသူများအဆင်ပြေ



ရေတာရှည် ဩဂုတ် ၂၆

ကျေးလက်ဒေသများမှ ဆောင်းရာသီကာလအတွက် စောင်မျိုးစုံနှင့်ခြင်ထောင်များ ဝယ်လိုအား ကောင်းနေသည့်အတွက် လူငယ်အများစုသည် ဆိုင်ကယ်များဖြင့်တင်၍ ဒေသအနှံ့အပြားကို လိုက်လံရောင်းချကာ ဝင်ငွေကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်တော်က အရင်တုန်းက ဆိုင်ကယ်ပြင်ဆိုင်မှာ လုပ်တာ ဝင်ငွေကသိပ်မကောင်းဘူး နောက်ပိုင်းကျတော့ သူငယ်ချင်းတွေက ပြောတယ်။ ကော်မရှင်စားနဲ့စောင်ရောင်းရင် တွက်ခြေကိုက်တယ်။ လုပ်ကြည့်ပါလားလို့ ပြောတော့ စမ်းပြီးလိုက်ရောင်းတာ မဆိုးဘူး။ တွက်ခြေကိုက်တာနဲ့ ခုထိ ဒီအလုပ်ကိုပဲလုပ်ဖြစ်တော့တယ်”ဟု တောင်ငူမြို့မှ စောင်ရောင်းသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ ကျေးရွာများတွင် လိုက်လံရောင်းချရာ၌ အရောင်အသွေးလှပခြင်း၊ ဈေးနှုန်းသက်သာခြင်းနှင့် ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်သူများက ပို၍ရောင်းချကြောင်း

အဆိုပါ စောင်ရောင်းသူကပင် ဆက်၍ပြောသည်။ “ကျွန်မတို့အရင်တစ်ခေါက်က ခြင်ထောင်တစ်လုံးရယ် စောင်ငါးထည်ရယ်အားလုံးပေါင်းမှ နှစ်သောင်းခွဲပဲကျတယ်။ ဝယ်ထားလိုက်တာ ငွေလိုရင်လည်းသူတို့တာရတယ်။ နောက်တစ်ခေါက်မှ လိုတာပေးလို့ပြောတယ်။ စောင်တွေကရှိပေမယ့် ဆောင်းတွင်ကျရင် ကိုယ့်အိမ်ကိုညှိသည်လားရင် မျက်နှာမငယ်ရအောင်လို့ပါ”ဟု စောင်ဝယ်ယူရခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကျေးလက်ဒေသတစ်ဦးကပြောသည်။ ဈေးကွက်တွင် လိုက်လံရောင်းချသည့် စောင်များမှာ တရုတ်နိုင်ငံထုတ်နှင့် ပြည်တွင်းစက်ရုံများမှ ထုတ်လုပ်သည့်ပစ္စည်းများဖြစ်ကာ ထုတ်လုပ်မှုက ပိုမိုများပြားလာသည့်အတွက် စောင်အရောင်းဆိုင်များကတစ်ဆင့် ရောင်းချသူများအား ကော်မရှင်စားဖြင့် ပြန်လည်ဖြန့်ဖြူးပေးပြီး ခေါက်ပြန်ပေးစနစ်ဖြင့်ရောင်းချခြင်းဖြစ်ရာ လူငယ်များအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ကောင်းမွန်နေခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုလင်း(ဆွ)

# တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ဆိတ်မွေးမြူသူများ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ကွေ့ကြောင့်အဆင်ပြေ



မလိုင် ဩဂုတ် ၂၆

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလိုင်မြို့နယ် သတ္တဝါကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ရွှေစုခင်ကျေးရွာမှ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ဆိတ်မွေးမြူသူများ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ကွေ့ကြောင့် အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ရွှေစုခင်ကျေးရွာမှ ဒေသခံပြည်သူအများစုမှာ မိန်းမလား တောင်သူလုပ်ငန်းကို အဓိကထား လုပ်ကိုင်ကြသော်လည်း မိသားစုအပိုင်ငွေရရှိရန် ဒေသခံ

အများစုမှာ ဆိတ်မွေးမြူရေးကိုလုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ “တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မွေးမြူရေး လုပ်တာခြင်းအတွက် ဆိတ်မွေးတာက ကိုယ့်အတွက် ပိုကျန်တယ်လေ။ ဆိတ်မတမ်းမတစ်ကောင်ကို လေးသောင်းခွဲကနေ ငါးသောင်းအထိ ရောင်းရပါတယ်။ တစ်နှစ်ကိုနှစ်သားအနည်းဆုံးကျပါတယ်။ မျိုးကောင်းတဲ့ ဆိတ်မျိုးဆို နှစ်သားနဲ့ တစ်ဦးကိုလို့တောင် ပြောလို့ရပါတယ်”ဟု ဒေသခံ ဆိတ်မွေးမြူသူတစ်ဦးက ပြောပြသည်။ အဆိုပါကျေးရွာအပါအဝင် သတ္တဝါကုန်းကျေးရွာ

အုပ်စုရှိ ခုနစ်ရွာအား မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန အစီအစဉ်ဖြင့်မြစ်ဝကျွန်းပေါ် (အသားကဏ္ဍ) မွေးမြူရေးကျေးရွာအဖြစ် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဆိတ်မွေးမြူရေး တိုးတက်မွေးမြူနိုင်ရန်နှင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မှသည် တစ်ရွာထုတ်ကုန်တစ်မျိုးအထိ ထုတ်လုပ်သွားနိုင်ရန်အတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ ထုတ်ချေးပေးပြီး မြစ်ဝကျွန်းပေါ် (အသားကဏ္ဍ) မွေးမြူရေးကျေးရွာများအဖြစ် ထူထောင်ပေးလျက်ရှိရာ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

အောင်ဌေး(မလိုင်)

# မိုးခေါင်ရေရှားဒေသများတွင် တောင်သူပညာပေး ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်လှစ်

ရေနံချောင်း ဩဂုတ် ၂၆

ရေနံချောင်းမြို့နယ်ရှိ မိုးခေါင်ရေရှားဒေသများတွင် တောင်သူပညာပေးသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဩဂုတ် ၂၂ ရက်က ချိုင်းကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဓမ္မာရုံတွင် ကျင်းပခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ သင်တန်းတွင် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက သီးနှံမျိုးစုံစိုက်ပျိုးရေးစနစ်နှင့်ပုံစံများ၊ နှမ်း၊ မြေပဲ၊ နေကြာစိုက်ပျိုးနည်းများ၊ ဆီထွက်သီးနှံများတွင်ကျရောက်သော ပိုးမွှားများနှင့် ကာကွယ်နည်းများ၊ ပဲမျိုးစုံစိုက်ပျိုးနည်းများ၊ ပဲမျိုးစုံတွင်ကျရောက်သော ပိုးမွှားများနှင့် ကာကွယ်နည်းများအကြောင်း၊ သီးနှံများတွင်ကျရောက်တတ်သော ရောဂါများအကြောင်းနှင့် နှစ်ရှည်သီးနှံပင်များအကြောင်းတို့ကို စုံလင်စွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သင်တန်းတွင် ချိုင်းဒေသခံတောင်သူတစ်ဦးက “အရင်ကတော့ မိဘအစဉ်အဆက်စိုက်ခဲ့တဲ့မျိုးပဲစိုက်တာပေါ့ ပိုးသတ်ဆေးဆီလည်း ကုမ္ပဏီတွေကလာရောင်းတာကို ဝယ်ပြီးအပင်တွေကိုဖျန်းလိုက်တာပဲ။ အခုလို ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းလို့ဖြစ်လာတဲ့အန္တရာယ်တွေ မသိဘူးလေ။ ဒီနေ့သင်တန်းမှာ သင်လိုက်တာစုံလို့ပါဗျာ။ အထွက်ကောင်းဖို့ မျိုးပြောင်း၊ မြေပြင်ရတာတွေ ပိုးသတ်ဆေးဖိုးတစ်သိန်းကျော်ကုန်ဖို့မလိုဘဲ သဘာဝနည်းတွေနဲ့ ပိုးမွှားရောဂါတွေကို ကာကွယ်တတ်ပြီး ပိုးသတ်ဆေးဆီလည်း ကောင်းကောင်းရွေးဝယ် တတ်လာတယ်။ တကယ်ကောင်းတဲ့ သင်တန်းတစ်ခုပါ” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါသင်တန်းတွင် တောင်သူ ၅၀ တက်ရောက် ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနကလည်း လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေခဲ့ကြသည်။ ရေနံချောင်းမြို့နယ်တွင် တောင်သူပညာပေးသင်တန်းများကို ချိုင်းကျေးရွာအပြင် ပင်းဝ၊ ထိန်ချောင်း၊ ဘဲဆိပ်၊ ကန်ကြီး၊ ကုန်းအိုင်၊ ရုံးကုန်း၊ နတ်ကန်ဦး၊ ကုက္ကိုဒွေနှင့် လေးတိုင်စင်ကျေးရွာတို့တွင်လည်း ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

မြို့နယ်မြန်/ဆက်

# တိုက်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်လှည့်သေးကုသရေးအဖွဲ့ မိုင်းတွမ်းတောင်ပေါ်ကျေးရွာဒေသများ၌ အာမဲကျန်းမာရေးစစ်သေးကုသခြင်းများဆောင်ရွက်

ပုနားကို ဩဂုတ် ၂၆

တိုက်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့်သေးကုသရေးအဖွဲ့သည် မိုင်းဆတ်မြို့နယ် မိုင်းတွမ်းတောင်ပေါ် ကျေးရွာဒေသအုပ်စု ပုနားကိုကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအား အာမဲကျန်းမာရေးစစ်သေးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း

ကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားသို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့လားဟူတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးရွာမွေ လရှိန်၊ မိုင်းဆတ်မြို့ အမှတ်(၁၄)စစ်ဆင်ရေးကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ် စစ်ဆင်ရေးကွပ်ကဲရေးမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်သူရလှမင်းနှင့် တပ်မတော်အရာရှိ

များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားတွင် စစ်ဗျူဟာ (အခြေချ) တာ ဒိုလိတ်မှ ဗျူဟာမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး ဇော်မင်းထွန်းက တိုက်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့်သေးကုသရေးအဖွဲ့၏ ဆောင်ရွက်နေသော

လုပ်ငန်းများအကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တာဝန်ရှိသူများက ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး သိကောင်းစရာများကို ပညာပေးဟောပြောခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် တိုက်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်လှည့်သေးကုသရေးအဖွဲ့မှ ဆရာဝန်များက မိုင်းတွမ်းတောင်ပေါ် ကျေးရွာဒေသ

အုပ်စုမှ အထွေထွေရောဂါဝေဒနာရှင် အမျိုးသား ၁၀ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၄၀ နှင့် ကလေး ၂၆ ဦးတို့အား စစ်ဆေးကုသပေးပြီး လိုအပ်သော ဆေးဝါးများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မော်ကြီး(ကြိတ်နယ်မြေ)



အသုံးဆိုင်ရာ



တက္ကသိုလ်ဘုန်းနိုင်

# တက္ကသိုလ်ဘုန်းနိုင် ကျယ်သရွေ့ဝယ်

ရသစာပေသည် စာဖတ်ပရိသတ်များအား ညှို့ယူဖမ်းစားနိုင်၏။ ထိုစာပေကို ရသမြောက်အောင် ရေးဖွဲ့နိုင်ရန်မှာ စာရေးသူ၏ စာဖတ်ပရိသတ်အပေါ်ထားရှိသော စေတနာမှာ အရေးပါ၏။ ဆရာတက္ကသိုလ်ဘုန်းနိုင် မှာ စာဖတ်သူများအပေါ် အကျိုးအမြတ်မပါ။ ဆန္ဒစွဲမရှိ။ ရိုးသားစွာဖြင့်ဘဝနှင့် ခံစားမှုတစ်ထပ်တည်းကျအောင် ရေးသားနိုင်သော စေတနာရှိ၏။ ထို့ကြောင့် ဆရာ၏ ရသစာပေများမှာ စာဖတ်ပရိသတ်များကြားဝယ် ယနေ့ထက်တိုင် တောက်ပနေဆဲဖြစ်၏။ ဆရာ၏ စာပေတွင် လူတို့၏ စရိုက်၊ လူတို့၏ ဘဝအမှန်တို့ကို သူတို့ဖြစ်သန်းရာခေတ်ကာလ အခြေအနေများနှင့် ထင်ဟပ်ဖော်ပြရာတွင် အရောင်အသွေးမရှိဘဲ ပကတိ အခြေအနေပေါ်လွင်အောင်ရေးဖွဲ့ထား၏။ ထို့ကြောင့်ခံစားမှုများနှင့်အတူ ဘဝအတွေးအခေါ်များလည်းရ၏။ အသိအမြင်များလည်း တိုး၏။ ခေတ်သမိုင်းကိုလည်း ထင်ဟပ်ရှုမြင်နိုင်၏။ ဤသည်ကား စာရေးသူ၏ စေတနာ အရင်းခံဖြစ်၏။ ယခု 'တက္ကသိုလ်ဘုန်းနိုင်' တွင်လည်း စာဖတ်ပရိသတ်များ ဤသို့ ရှုမြင်ခံစားနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ (စာတည်း)

ယမန်နေ့မှအဆက်

“တယော ဘယ်က ရသလဲ”  
 “ဘယ်က ရရမလဲ၊ တယောတစ္ဆေလေးဆီကပေါ့”  
 ကိုမြင့်သောင်း၏ အဖြေကို ပြည်ကျောင်းဆောင် သားများမှအပ မည်သူမျှ နားလည်နိုင်မည် မဟုတ်။ ပြည်ကျောင်းဆောင်၌ တယောတီးကောင်းလှသော ကျောင်းသားသုံးဦးရှိကြသည်။ သူတကာ စာကျက်ကောင်းသော ညဉ့်နက်ပြီဆိုလျှင် သူတို့၏ တယောသံများ ပေါ်လာတတ်သည်။ မည်သူမျှလည်းသူတို့ တယောသံကို မလွန်ဆန်ရဲ။ မကန့်ကွက်ရဲ။ ငြင်းလည်း မငြင်းပယ်နိုင်။ စာအုပ်တွင် ပစ်ချိန်းထောင်မိကြသည်ချည်းဖြစ်၏။ တစ်နည်းအားဖြင့် တယောတစ္ဆေ အခြောက်ခံကြရသည်။ နောက်ဆုံးတွင်မူ အဆောင်သားအားလုံး တညီတညွတ်တည်း ဆုံးဖြတ်၍ သူတို့အားတောင်းပန်ကာ တယောတီးချိန် ကန့်သတ်ပေးရ၏။

ကိုသာတည်လေ့ရှိသည်။



## ကိုစောလွင်၏အထူးခြားဆုံး လက္ခဏာမှာမြဲမြံခိုင်မာသော မေးရိုးဖြစ်၏။ ဒုတိယထူးခြားချက်မှာ ကြည်လင်အေးမြသော်လည်း ရဲရင့်စူးရှသောမျက်လုံးများဖြစ်၏။ တတိယထူးခြားချက်ကား ကိုယ်အမူအရာ၊ နှုတ်အမူအရာ အေးချမ်းငြိမ်သက်၍ ယဉ်ကျေးခြင်း ဖြစ်သည် . . .

သောက်လက်စ ဆေးလိပ်ကို ဆက်သောက်ရမည်ကို သက်ခိုင်က ရွံသည်။ သို့ရာတွင် ကိုလေးမောင်၏ စေတနာနှင့် စရိုက်ကို သိသောကြောင့် ဆေးပေါ့လိပ်တို့ကို လှမ်းယူပြီး တစ်ဖွာ၊ နှစ်ဖွာ ဖွာ၏။ ကိုလေးမောင်က ကျောက်သင်ပုန်းထက်တွင် ကျောက်တံနှင့် ဆက်ခြစ်နေ၏။ ဆက်ခြစ်ရင်းလည်း တစ်စုံတစ်ရာကို ရေတွက်ဟန် လက်ချောင်းများကို ချိုးနေ၏။ ပါးစပ်မှလည်း မတိုးမကျယ် ရွတ်သည်။  
 သက်ခိုင်က ကိုလေးမောင်၏ ကျောက်သင်ပုန်းကို လှမ်းကြည့်သည်။ ကျောက်သင်ပုန်းပေါ်၌ ဇာတာများ ပေါ်တွင် တွေ့ရတတ်သော ဆယ့်နှစ်ရာသီပြိုင်ခွင့်နှင့် နက္ခတ်၊ ပါး၊ ဝိဇနာ သုဒ္ဓါဒိန်ပြသော တိုင်အမှတ် သင်္ကေတများကို တွေ့ရ၏။  
 ကိုလေးမောင်သည် ပြုလုပ်ခွင့်ကို ကျောက်တံနှင့် ထောက်ကာ ထောက်ကာရွက်နေ၏။  
 “စ-သာ-ရွှေ-ကူ-အင်း-ဝ-သူ-ဆံ-ဖြူ-တ-တင်း-ပေး” တစ်ခါတည်းရွက်သည်။ ထောက်သည် မဟုတ်။ အထပ်ထပ်ရွက်သည်။ ထောက်သည်။ ကျေနပ်လေမှ တစ်စုံ

တစ်ခု ရေးချ၏။ ထိုနောက် ဆက်လက်ထောက်ပြန် ရွတ်ပြန်၏။  
 “ကောင်း . . . အောင် . . . သာ . . . ဘယ် . . . ညာ . . . လက် . . . နှင့် . . . ရွှေ”  
 ကျောက်သင်ပုန်းကို ကြည့်နေရာမှ သက်ခိုင်၏ မျက်လုံး တို့သည် အခန်းပတ်လည်သို့ ရောက်သွား၏။  
 ကိုလေးမောင်၏ တစ်ဖက်ဘေး မွေ့ရာပေါ်တွင် သံဒိဋ္ဌ ပြက္ခဒိန်၊ ဗေဒဝိဇ္ဇာကိုးဆောင်တွဲကျမ်းစသော ဗေဒင်ကျမ်း သုံးလေးအုပ်ရှိနေသည်။ ခုတင်ခေါင်းရင်း နံရံ၌ သံတစ်ချောင်း ရိုက်ထားပြီး ထိုသံ၌ အနက်ရောင် စိပ်ပုတီး တစ်ကုံး ချိတ်ဆွဲထား၏။  
 အခန်းတွင်းရှိ ကျန်သောပစ္စည်းများကား ဗေဒင်ကျမ်း၊ စိပ်ပုတီးတို့နှင့် မဆိုင်လှသော ပစ္စည်းများ ဖြစ်ကြ၏။  
 စားပွဲတစ်ခုပေါ်၌ ရေဒီယိုပျက်များ၊ ဝိုင်ယာလက် စက်ပျက်များ၊ တယ်လီဖုန်းဟောင်းများရှိနေ၏။ ထိုစားပွဲ၏ အထက်နံရံ၌ လက်သီးဆုပ်ခန့် မီးလုံးကြီးမှစ၍ လက်နှိပ်ဓာတ်မီး မီးသီးအဆုံး တပ်ဆင်ထားသော လျှပ်စစ်မီးသီး တပ် ပျဉ်ပြားဘုတ်တစ်ခု ရှိသည်။ ခလုတ်အမျိုးမျိုးကလည်း စုံလှ၏။ ဝါယာကြိုးများကလည်း ရှုပ်ပွဲ နေသည်။ အင်မီတာ၊ ဗိုတိုမီတာ၊ ထရပ်စဖော်မာစသော လျှပ်စစ်ပညာသုံး ကိရိယာများကိုလည်း မြင်နိုင်၏။ အခန်းနံရံတစ်ဖက်၌မူ ကြိမ်လုံးစည်းများ၊ သစ်သားစားရည်များ၊ သစ်သားစားမြှောင်များကို ထောင်ထား၏။ ကြက်လျှောက်တန်း တစ်ခု ထက်၌ မြန်မာဆေး၊ အင်္ဂလိပ်ဆေး၊ ဆေးပုလင်းများက တန်းစီနေ၏။  
 မယ်ဒလင်တစ်လုံးကလည်း ခုတင်တိုင်၌ ချိတ်ဆွဲလျက် ထူးထူးခြားခြား ရှိနေ၏။  
 သက်ခိုင်က ဤသို့ ငြိမ်ကြည့်နေခိုက် သက်ခိုင်ဝင်လာစက ဧည့်ဝတ်ကျေစွာ ဆီးကြိုနှုတ်ဆက်သော ကိုစောလွင်ကမူ သတင်းစာ၌ ပြန်ခေါင်းမြှုပ်နေပြန်၏။  
 “သတင်းထူးပါလား ကိုစော”  
 ကိုစောလွင်က ရုတ်တရက် အဖြေမပေးသေးဘဲ သတင်းစာကို အဆုံးသတ် ဖတ်လိုက်ပြီးနောက်မှ သက်ခိုင်ကို လှမ်းကြည့်သည်။  
 “ထူးတယ်လေ၊ ဒါပေမဲ့ စိတ်ချမ်းသာစရာတော့ မဟုတ်ဘူး ကိုသက်ခိုင်ဇေ . . .”  
 ကိုစောလွင်သည် သက်ခိုင်ထက် သုံးနှစ်မျှကြီးသည်။ အတန်းလည်းကြီးသည်။ သို့ရာတွင်အပြောအဆို အခေါ်အဝေါ်၌ ယဉ်ကျေး၏။ သက်ခိုင်ကို ‘ကို’ တပ်၍ စကားပြောမြဲ ဖြစ်သည်။ ကိုလေးမောင်ကလည်း ထိုနည်းအတူ ပင်တည်း။  
 ကိုစောလွင်က သတင်းစာကို သက်ခိုင်အား လှမ်းပေး၏။ သက်ခိုင်က အဆင့်သင့် လှန်ထားသော စာမျက်နှာမှ သတင်းကို ဖတ်ကြည့်သည်။

သက်ခိုင်သည် ကိုစောလွင်အား လှမ်းကြည့်သည်။  
 ကိုစောလွင်၏ အထူးခြားဆုံး လက္ခဏာမှာ မြဲမြံခိုင်မာသော မေးရိုးဖြစ်၏။ ဒုတိယထူးခြားချက်မှာ ကြည်လင်အေးမြသော်လည်း ရဲရင့်စူးရှသောမျက်လုံးများ ဖြစ်၏။ တတိယ ထူးခြားချက်ကား ကိုယ်အမူအရာ၊ နှုတ်အမူအရာ အေးချမ်းငြိမ်သက်၍ ယဉ်ကျေးခြင်း ဖြစ်သည်။  
 သက်ခိုင်က မေးသည်။  
 “ကိုစော ဘယ်လိုထင်သလဲ”  
 “ခင်ဗျားကော . . . ဘယ်လိုထင်သလဲ ကိုသက်ခိုင်”  
 “ကျွန်တော် ထင်တာတော့ လက် ရှိတစ် မီးမှာ နောက်တစ်မီးပွားပြီး နောက်ထပ်မီးတွေ ဆက်ပွားဦးမယ် ထင်တာပဲ။ နိုင်ငံအတွက်တော့ ဝမ်းသာစရာ တစ်ကွက်မှ မရှိဘူး”  
 “ဟုတ်တယ် . . . ကျွန်တော်လည်း ဒီလိုပဲ ထင်တာပဲ”  
 သက်ခိုင်နှင့် ကိုစောလွင်တို့သည် အတန်ကြာ ဝိုင်နေကြ၏။ ပြီးမှ . . .  
 “ဒါထက် ကိုလေး ဘာလုပ်နေတာလဲ ကိုစော”  
 ကိုစောလွင်က ရယ်သည်။ သူ့ရယ်သောအခါ သူ့မျက်နှာက ရှိရင်းစွဲထက် ပိုမိုနုပျိုလာသည်။  
 “ကိုလေးက ဗေဒင်တွက်နေတာဗျီး . . . ကိုသက်ခိုင်”  
 “ဗျာ . . . ဗေဒင်တွက်နေတာ”  
 “ဟုတ်တယ် . . . ဗမာပြည်ရဲ့ ဇာတာကို စစ်နေသတဲ့၊ ကိုလေး အကြောင်းလည်း ခင်ဗျားသိသားပဲ၊ သွားတော့ မရှုပ်နဲ့နော်”  
 သက်ခိုင် မပြေရမီ ကိုလေးမောင်ထံမှ အဖြေပေါ်လာ၏။  
 “ရှုပ်ရှုပ် မရှုပ်ရှုပ်ကွာ . . . ပြီးပါပြီ ဟေ့ ညီလေးတို့ဇေ . . . အဲဒီနည်းနဲ့ အောရိုက်၊ ဆိုဖား . . . ဆိုးအောရိုက်”  
 ကိုလေးမောင်သည် ကိုစောထက်ပင် အသက်ကြီးသည်။ ကိုစောထက်လည်း မျက်လုံးက စူးရှပြောင်လက်၏။ ကိုစောလောက်တော့ မေးရိုးမခိုင်။ ကိုစောထက်လည်း နှုတ်ပိုသွယ်၏။ ကိုမြင့်သောင်းထက်လည်း ပိုအသားမည်း၏။ သို့ရာတွင် ကိုမြင့်သောင်းကို ရှမ်းနက်ဘွဲ့ သူကပင် ပေးသည်။  
 ကိုလေးမောင်က သူ့ကျောက်သင်ပုန်းကို သူကြည့်ကာ ဟောကိန်းထုတ်၏။  
 “နမော တဿ ဘဂဝတော အရဟတော . . . သမ္မာသမ္ဗုဒ္ဓဿ၊ အဟမ်း . . . မြတ်ခေါင်ရတနာ၊ မြတ်ထွဋ်ချာကို၊ မြတ်ဒွါရကံ၊ မြတ်အားသန်ရာ၊ မြတ်ကြံစေတနာ၊ ဒီလှိုင်းလာသို့၊ စေတနာထိပ်ထားပြီး တက္ကသိုလ်ဗေဒဝိဇ္ဇာ . . . ငါဆရာ ဟောကြားတော့အံ့”  
 ကိုလေးမောင်ကို ကိုစောလွင်နှင့် ကိုသက်ခိုင်က ပြုံးကြည့်နေကြ၏။ ကိုလေးမောင်က မူမဲ့ဘဲရွတ်တည်တည်နှင့် ဆက်ရွတ်၏။  
 “ကြာသပတေး၊ ရန်ဝေးသောကြာ၊ ပြုတ်နှစ်ဖြာတို့၊ တိမ်ပြာလှစ်ထွင်း၊ လက် နင်းသော်၊ မင်းနှင့်မိဖုရား၊ နှစ်ပါးစုရုံး၊ နှလုံးကြည်နူး၊ မယွင်းမြူးလိမ့်၊ ဗုဒ္ဓဟူးကျော်ဟိုး၊ ချင်းနင်းညှိုးမူ၊ ဆည်ရိုးကန်မြောင်း၊ တိမ်းစောင်းပေါက်ကြေ၊ စနေကြယ်လွန်၊ ချဉ်းလေလွန်ကြောင့်၊ ပစ္စန္ဒရာ စစ်ကြီးလာအံ့၊ စစ်ကြီးလာအံ့၊ ဟေ့ကောင်တွေ . . . ပြုံးမနေနဲ့ ဒါ မုံရွေး ဇေတဝန်ဆရာတော်ရဲ့ အာကာသသျှတ္တရကျမ်း အလိုအရ ငါဟောနေတာ”  
 သက်ခိုင်က ဆက်ပြီးနေသော်လည်း ကိုစောလွင်က မျက်နှာကိုတည်ပစ်လိုက်ပြီး တိုက်တွန်း၏။  
 “ဆက်ဟောစမ်းပါဦး ကိုလေးရ”  
 ကိုလေးမောင်က ဆက်ဟောသည်။  
 “ဒွါဒသီဝယ်၊ မိုသည့် ဗြိတ္တာ ဂရုဗုဒ္ဓာ၊ ဆဒ္ဒန်မြတ်မှ ပူးနတ်ဓန၊ ရာဟုစန္ဒာ၊ သိဟိသီဟာနှင့် ဇီဝါကန်ဓန၊ နဂါးမြေလည်း၊ မေထုန်ပျော်လျက်၊ မိဿလင်တွင်၊ နက္ခတ်စင်ရုံး၊ ဆယ်လုံးတစ်ပါး . . .”  
 အဲဒါ . . . စသဖြင့် သီပေါမင်းပါသွားပြီး မြန်မာပြည် ကျွန်ဖြစ်ရတဲ့ အချိန်က ပြုတ်စီးပြုတ်စားပြီးကိုလည်းမမြင်ရဘူး၊ အင်္ဂါပြုတ်နဲ့သောကြာပြုတ်ဗုဒ္ဓဝရိယကျင့်မှု မင်းအမတ်ပုန်ကန်အံ့၊ သောကြာပြုတ်ဗုဒ္ဓဝရိယ ကျင့်မှု ပြည်ထဲရေးခြောက်ခြားအံ့။  
 ဒီလောက်ပါပဲ၊ ဒီထက်မပိုဘူး၊ ဇီဝမြန်မာ၊ သောကြာသက်ပေ၊ စနေကလား၊ တိုင်းကားစိုးအုပ်၊ တရုတ်ရာဟု . . . စသဖြင့် လောကီပညာရကျမ်းမှာ မင်းကြီးမဟာစည်သူ ဆိုထားချက်အရ ဇီဝမြန်မာ၊ ကြာသပတေးပြုတ် အားကောင်းနေတယ်၊ ဂေါဗာမှာ ဥစ်၊ ကသစ်ရပြီး၊ နိစ်ကြီးမရှိ ပြကလေးသာ ရှိတော့ တို့မြန်မာပြည်ကြီးမပျက်နိုင်ဘူးကွ”

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။

(၁၉၆၆ ခုနှစ်က ထုတ်ဝေခဲ့သော ဆရာတက္ကသိုလ်ဘုန်းနိုင်၏ စာအုပ်မှ အခေါ်အဝေါ်နှင့် အသုံးအနှုန်းများ၊ စာလုံးပေါင်းသတ်ပုံနှင့် သဒ္ဒါအထားအသိုများကို မူရင်းအတိုင်း ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။)

ပြည်တွင်းရေးရာ



# လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတွင် ဓာတုဆေးဝါးသုံးစွဲမှုပိုမိုများပြားလာ

ရေတာရှည် ဩဂုတ် ၂၆

လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍများတွင် ရှေးယခင်က စပါးထွက်နှုန်းကောင်းမွန်စေရန် မြေဆွေး၊ နွားချေးတို့ကိုသာ သုံးစွဲခဲ့ကြသော်လည်း တိုးတက်ပြောင်းလဲလာသော စိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်များနှင့်အညီ ပေါင်းသတ်ဆေး၊ အပင်အားဆေး၊ အသီးအားဆေး၊ အပင်သန့်ဆေး၊ ပိုးသတ်ဆေးအမျိုးမျိုးအစရှိသည့် ဓာတုဆေးဝါးများကို တောင်သူများ ပိုမိုသုံးစွဲလာကြသည်။



မားစေသော ဓာတုဆေးဝါးများကို အလွန်အကျွံသုံးစွဲခြင်းဖြင့် မြေဆီလွှာများ ပျက်စီးခြင်းနှင့် ဆန့်ကျင်ဘက်ဆိုးကျိုးများကို ရရှိနိုင်ကြောင်း တွက်ဆမှုများလည်း ရှိနေသည်။ “ကျွန်တော်မနှစ်က ဝမ်းစာအတွက် စပါးကို ဓာတုဆေးလုံးဝမသုံးဘူး။ မြေဆွေးနုနွားချေးပဲချပြီး

စိုက်ကြည့်တယ်။ ထွက်နှုန်းလည်းအတူတူပါပဲ။ သန့်သန့်ရှင်းရှင်းဖြစ်တာပေါ့။ အခုလူတွေရောဂါမျိုးစုံအောင်ဖြစ်နေကြတာ ဓာတုဆေးဝါးတွေကြောင့်များလားလို့တောင် ထင်မိတယ်” ဟု ကုန်းကြီးကျေးရွာအုပ်စု ကရင်ရွာနေတောင်သူတစ်ဦးကပြောသည်။

## ဟင်္သာတမြို့နယ်တွင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းများအောင်မြင်လျက်ရှိ

ဟင်္သာတ ဩဂုတ် ၂၆

မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဟင်္သာတမြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနသည် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်လျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၂၂ ရက်က အင်းဝဝယ်အုပ်စု၊ သံကြီးတန်း ကျေးရွာသို့သွားရောက်ပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။

ဟင်္သာတမြို့နယ်ရှိ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် စီမံကိန်းဝင်ကျေးရွာ(၁၀)ရွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့၍ လုပ်ငန်းများအောင်မြင်မှုရရှိခဲ့ပြီး ယခုနှစ် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် စီမံကိန်းကျေးရွာ (၃၃)ယူနစ်ထိရရှိခဲ့ပြီး ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ခံဝန်ထမ်းများက စီမံကိန်းရည်ရွယ်ချက်၊ ရည်မှန်းချက်နှင့် ချမှတ်ထားသောစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့် ဆက်ဆံရေးအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ပြီး မြို့နယ် မြစ်မီးရောင် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကျေးရွာသူ ကျေးရွာသားများက ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာစွာပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

(ဟင်္သာတ)ခရိုင်မြန်/ဆက်

## ချောက်မြို့နယ်တွင် မိုးစပါးစိုက်ဧကပြည့်မီရေး တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ချောက် ဩဂုတ် ၂၆

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ချောက်မြို့နယ် စလေ-ပခန်းငယ် လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင် လုပ်ငန်း ရေအရင်းအမြစ်အသုံးချဦးစီးဌာနရုံးတွင် ဩဂုတ် ၂၃ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မိုးစပါးစိုက်ဧကပြည့်မီရေး တောင်သူများနှင့်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးညှိနှိုင်းအဖွဲ့တို့ တက်ရောက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက စပါးစိုက်ဧကနည်းပါးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် ဦးသက်နိုင်ထွန်း

နှင့် ဒေါ်ဥမ္မာအောင်တို့ကလည်း မိုးစပါးစိုက်ဧကပြည့်မီရေး တောင်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကိုသိရှိရေး အပြန်အလှန် မေးမြန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါအဖွဲ့သည် စလေ-ပခန်းငယ်နှင့် ဥမင်တိုးပေါက် လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင် ရေပေးဝေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ရာ စလေ-ပခန်းငယ် လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်စီမံကိန်းမှ AE ဦးညီညီထိုက်က ကျေးရွာအုပ်စု (၂) အုပ်စုမှ ကွင်းပေါင်း (၁၄)ကွင်း အားလည်းကောင်း၊ ဥမင်တိုးပေါက် လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်စီမံကိန်းမှ AE ဦးထွန်းကျော်က ကျေးရွာ (၄)အုပ်စုမှ ကွင်းပေါင်း (၉) ကွင်းအတွက် ရေကော်မတီများ ဖွဲ့စည်း၍ ရေလှည့်စနစ်ဖြင့် ရေပေးဝေလျက်ရှိကြောင်း တာဝန်ရှိသူနှစ်ဦးတို့က ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ရာ လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးမှားကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မချို(ချောက်)

ငါးသိုင်းချောင်း ဩဂုတ် ၂၆

ပုသိမ်ခရိုင် ရေကြည်မြို့နယ် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့ ဝန်မြစ်ရေကြီးမှုကြောင့် ပုသိမ်-မုံရွာ ကားလမ်းမတစ်လျှောက် လမ်းဘေးဝဲယာတွင် ရေဘေးသင့်ခဲ့ရသော ဒေါ်ကြီးဘက်၊ သရက်ချောင်း၊ သောင်ကြီးနှင့် ရေနံ့သာကျေးရွာအုပ်စုများမှ လယ်ယာလုပ်ငန်းသုံး ကွဲ၊ နွားအကောင်ရေ ၃၀၀ နှင့် ဝက်အကောင်ရေ ၃၀ တို့အား မြို့နယ်တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ရောဂါကာကွယ်ဆေး၊ အားဆေးများထိုးခြင်း၊ လိုအပ်သော ရောဂါကာကွယ်ကုသခြင်းများကို ဩဂုတ်လဆန်းပိုင်းမှ လယ်ယာအထိ လေးကြိမ်ဆက်တိုက် ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

အလားတူ ငါးသိုင်းချောင်းမြို့ပေါ် ရွှေဘိုရပ်ကွက်တွင် မွေးမြူထားသော နို့စားနွားများကိုလည်း ကာကွယ်ဆေးအားဆေးထိုးခြင်းနှင့် ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ခြင်းများပါ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ကျန်ရှိသောကျေးရွာများသို့လည်း ဆက်လက်ကွင်းဆင်း ကုသမှုဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စိုးမင်းဦး(ပြန်/ဆက်)

## ရောင်ရောက်၍ပိတ်ထားရသောဝက်လက်မြို့နယ်အတွင်းရှိစာသင်ကျောင်းများပြန်လည်ဖွင့်လှစ်

ဝက်လက် ဩဂုတ် ၂၆

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ဝက်လက်မြို့နယ်အတွင်း ဇူလိုင် ၂၀ ရက်က မူးမြစ်ရေလျှံမှုကြောင့် စာသင်ခန်းများ အတွင်းရေဝင်သဖြင့် အခြေခံပညာကျောင်း ၁၄ ကျောင်း ပိတ်ထားခဲ့ရသည်။ အဆိုပါ ပိတ်ထားသောစာသင်ကျောင်းများကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဝင်များ၊ ပညာရေးဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ကျောင်းသားမိဘများ၊ ပြည်သူများက ရေကျသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် စာသင်ကျောင်းအတွင်း တင်ကျန်နေသည့် နန်းမြေများ၊ ရွှံ့များ၊ စာသင်ကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်တို့ကို သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သဖြင့် ဩဂုတ် ၂၀ ရက်အထိ စာသင်ကျောင်း ၁၂ ကျောင်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။

ကျန်စာသင်ကျောင်းနှစ်ကျောင်းကိုလည်း ရေကျကျချင်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာန မြို့နယ်ပညာရေးရုံးမှ ရေဘေးသင့်ကျောင်း ၁၄ ကျောင်းအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ သန့်စင်ခန်းပြုပြင်ရန်၊ ရွှံ့ညွှန်များဆေးကြောရန်၊ ရေတိုက်များ သန့်စင်ရန်၊ အာဟာရကျွေးရန်၊ ခဲများပြုပြင်ရန်အတွက် အလယ်တန်းကျောင်းတစ်ကျောင်းလျှင် ငွေကျပ်ကိုးသိန်းနှုန်း၊ ယင်းအောက်အဆင့် ကျောင်းတစ်ကျောင်းလျှင် ငွေကျပ်ခုနစ်သိန်းနှုန်းဖြင့် ထောက်ပံ့သော စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၁၀၂ သိန်းကိုလည်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့သည်။

နန်းမြင့်(ဝက်လက်)

## ရေဘေးကြောင့်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကလေးတက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လုပ်အားပေးဆောင်ရွက်



ကလေး ဩဂုတ် ၂၆

ကလေးတက္ကသိုလ်တွင် တက်ရောက်ပညာသင်ကြားနေသော ပိဋကထာအထူးပြုဘာသာရပ်များမှ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ၅၄ ဦးနှင့် ကြီးကြပ်ရေးဆရာ၊ ဆရာမ ငါးဦးတို့သည် ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ရွှံ့ညွှန်များတင်ကျန်သော အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ဩဂုတ် ၂၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အလားတူ သိပ္ပံအထူးပြုဘာသာရပ်များမှ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ၅၇ ဦးနှင့် ကြီးကြပ်သူဆရာ၊ ဆရာမငါးဦးတို့သည် အဆိုပါ အ. ထ. က (၁) စာသင်ခန်းများနှင့် စာသင်ခန်းများ သန့်ရှင်းရေးကို တက်တက်ကြွကြွ လုပ်အားပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရှင်ထွန်းသား(ပြန်/ဆက်)

## ရွေးကောက်ပွဲသတင်းယူနည်းကို သတင်းထောက်များအားသင်ကြားပို့ချ

မန္တလေး ဩဂုတ် ၂၆

၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးတွင် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ သတင်းမီဒီယာ ဥပဒေနှင့်အညီ သတင်းယူရေးသားကြမည့် သတင်းထောက်များအား ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများ၌ သတင်းထောက်များပို့ချလျက်ရှိရာ

မန္တလေးမြို့ ၈၁ လမ်းပိုင်ပေါ်ရှိ ဟိုတယ်၌ ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရွေးကောက်ပွဲသတင်းယူနည်း သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် တိုင်းပြန်/ဆက်ဦးစီးမှူးက အဖွင့် အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး

ကျော်ကျော်(မလိုင်)

## စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးကျွန်းလှမြို့၌ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၁၅၁ သန်းဖြင့်ကျောက်ချောလမ်းခင်းမည်

ကျွန်းလှ ဩဂုတ် ၂၆

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျွန်းလှမြို့နယ်၌ ကျွန်းလှ-ထန်းပင်ကုန်း-ကြာတကန် ကျေးရွာချင်းဆက်မြေသားလမ်းခင်းခြင်းကို ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ်သန်း ၇၉ ဒသမ ၇၅၀ ဖြင့် အရှည် ၆ မိုင်ကို စတင်

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကျောက်ချောလမ်းသုံးမိုင်ကိုလည်း ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၁၅၁ သန်းဖြင့် AFC ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူခင်းမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ကျေးရွာအုပ်စုမှာ ရွာနှစ်ရွာရှိပြီး ကျွန်းလှမြို့ရဲ့ အရှေ့ဘက်မှာရှိပါတယ်။ ယခင်က ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းနဲ့ ကျွန်းလှမြို့အထိ မြေသားလမ်းကိုပဲ အသုံးပြုရတာပါ။ မိုးရာသီမှာ သွားလာရေးခက်ခဲပါတယ်။ အခုလို ကျန်ရှိနေတဲ့လမ်းကို မြေသားလမ်းခင်းပေးပြီး ကျောက်ချောလမ်းသုံးမိုင်ပါခင်းမယ်ဆိုတော့ သွားလာရေးလွယ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ကျေးရွာနေပြည်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။

မျိုးဝင်းညို(ကျွန်းလှ)

## ပြည်တွင်းရေးရာ

### လမ်းဖောက်ရာ၌ပါဝင်သည့်လယ်ယာမြေအတွက်လျော်ကြေးပေး

မြို့သစ် ဩဂုတ် ၂၆

မကွေးခရိုင် မြို့သစ်မြို့နယ် ပုလင်းကြီးကျေးရွာ အုပ်စု သီးပင်ကျေးရွာတွင်ရှိသော လယ်ယာမြေသည် နေပြည်တော်-မြို့သစ်-ကံပြားလမ်းဖောက်လုပ်ရာတွင်ပါဝင်သည့်အတွက် လမ်းဦးစီးဌာနက လယ်ယာမြေလျော်ကြေးပေးအပ်ပွဲကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ

၌ ဩဂုတ် ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးဗိုလ်အောင်မောင်မောင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ်လမ်းဦးစီးဌာနအင်ဂျင်နီယာ ဒေါ်ပြုံးကြည်က လယ်ယာမြေလျော်ကြေးပေးအပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများကိုရှင်း

လင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ လျော်ကြေးငွေများကို သီးပင်ကျေးရွာနေ ဒေါ်ငွေငွေမြင့်နှင့် ရှစ်ဦးပါတောင်သူများကို ပါဝင်သွားသည့်ဧကအလိုက် တစ်ဧကလျှင်ကျပ် သိန်း ၆၀ ဖြင့်ဧကပေါင်း ၁ ဒသမ ၅၂ ဧကအတွက်ကျပ်သိန်း ၉ ဒသမ ၁၂ သန်းထုတ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စောစော(မြို့သစ်)

### မိုးစပါးအချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် မင်းဘူး(စက)တွင် ရေဘေးသင့်တောင်သူများအား မျိုးစပါးထောက်ပံ့

မင်းဘူး ဩဂုတ် ၂၆

မင်းဘူး(စက)မြို့နယ်တွင် ရေကြီးနှစ်မြုပ် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သော သီးနှံစိုက်ခင်းများအနက်မှ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ် မိုးစပါးများအချိန်မီ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် မင်းဘူး(စက)မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဘိုကလေးမြို့နယ်အခြေစိုက် ရတနာဧရာကျေးလက်ဒေသလူမှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအသင်း၊ ၁၉၉၄-၁၉၉၅ ခုနှစ် စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်ဘွဲ့ရများအသင်းနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအခြေစိုက် ချမ်းမြေ့ကြည်ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များထံမှ အကူအညီရယူ၍ မျိုးစပါးထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းများကို ဩဂုတ် ၂၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးရုံးတွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

မင်းဘူး(စက)မြို့နယ်တွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအတွင်း မိုးအဆက်အပြတ် ရွာသွန်းခဲ့ခြင်းကြောင့် မန်းချောင်းနှင့် ဧရာဝတီမြစ်ရေကြီးပြီး သီးနှံစိုက်ခင်းများ ရေကြီးနှစ်မြုပ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မင်းဘူး(စက) မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျောက်စဲ၊ ကံသစ်၊ ကံကုလား၊ ပေါင်းရွာ၊ လက်ခွပင်၊ အလံပါယ်၊ မယ်ဘေကုန်း၊ သနပင်စုနှင့် ပေါက်ငူကျေးရွာအုပ်စု စသည့်ကျေးရွာအုပ်စု ကိုးအုပ်စုမှ တောင်သူဦးရေ ၃၂၂ ဦးအား မျိုးစပါးတင်း ၃၆၀ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။ မျိုးစပါးထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲသို့ မင်းဘူးခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး၊ မင်းဘူး(စက) မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

သန်းနိုင်ဦး(ခေ)

### ကျေးလက်လူငယ်အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအတွက် ဆိုင်ကယ်ပြုပြင်သင်တန်းဖွင့်

စင်ဦး ဩဂုတ် ၂၆

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ခင်ဦးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကျေးလက်လူငယ်များအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ဆိုင်ကယ်ပြုပြင်သင်တန်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန

အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင်မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရာဇာအေးက အမှာစကားပြောကြားကြပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးမှူး ဒေါ်ချိုချိုနွယ်က အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များ၊ ကျေးလက်လူငယ်များ အလုပ်အကိုင်အခွင့်

အလမ်းရရှိစေရေးနှင့် ကျေးလက်လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးတို့ကို ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို မြို့နယ်ခန်းမတွင် ၁၅ ရက်ကြာ သင်ကြားပို့ချသွားမှာဖြစ်ပြီး သင်တန်းသို့ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်လူငယ် စုစုပေါင်း ၂၀ တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။

စင်ဦးစိုးဝေ

### ပဲခူးမြို့တွင် ပထမအကြိမ် မွန်ရိုးရာအခြေခံတူရိယာသင်တန်းဖွင့်

ပဲခူး ဩဂုတ် ၂၆

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့ ပထမအကြိမ် မွန်ရိုးရာ အခြေခံတူရိယာသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဩဂုတ် နောက်ဆုံး ပတ်ကမဟာစေတီဘုရားလမ်းရှိ သုခကာရီမွန်ပရိယတ္တိ ကျောင်းတွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၎င်းသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ပဲခူးမြို့နယ် မွန်စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးသိန်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး ပဲခူးမြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ဦးတင်ငွေက လူငယ်များကို အားပေးစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မွန်စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းသိမ်းက မွန်ရိုးရာတူရိယာသင်တန်းဖြစ်မြောက်

ရေးနှင့် အနာဂတ်အတွက် ပြန့်ပွားရေးအစီအစဉ်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ မွန်ရိုးရာတူရိယာသင်တန်းဖြစ် မြောက်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက သင်တန်းတည်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

မွန်ရိုးရာတူရိယာဆရာ ဦးတော့ပိုင်က မွန်ရိုးရာတူရိယာနှင့် ယခုခေတ်မွန်လူငယ်များအခြေအနေအကြောင်း အရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး ပဲခူးမြို့နယ်မှ မွန်စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဥက္ကဋ္ဌက သင်တန်းကာလမှာ ၄၅ ရက် ဖြစ်ကြောင်း၊ နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၁ နာရီခွဲထိ မွန်လွှဲ ၁ နာရီမှ ၃ နာရီအထိ ပိတ်ရက်မှအပ နေ့စဉ်သင်ကြားပို့ချပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သုလင်း(ဟံသာရေ)



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်မြို့နယ် ရေပေါကျွန်းကျေးရွာ၌ ဧရာဝတီမြစ်ရေကြီးမြင့်လာပြီး ရေများမြင့်တက်လာမှုကြောင့် ရေလွတ်ကင်းရာသို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ကြသည့် ကျေးရွာနေပြည်သူများ ရေများကျဆင်းသွားပြီဖြစ်၍ မိမိကျေးရွာအတွင်း ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ကြပြီ ဖြစ်သည်။

ယင်းသို့ နေထိုင်ရာတွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါဖြစ်ပေါ်ရေး ကြိုတင်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် ညနေ ၃ နာရီက သရက်မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံးဝန်ထမ်းများက ရေပေါကျွန်းကျေးရွာသို့ ကျင်းဆင်းပြီး ကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ ကျေးရွာစာသင်ကျောင်းနှင့် ကျေးရွာအတွင်း သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ ကြိုတင်ကာကွယ်မိစေရန် ခြင်ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းများအား ကျင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းနှင့် စာတိပုံ - ဇော်ထက်(သရက်)

**SR SMART RESOURCES WORLDWIDE EDUCATION**  
The World is in Your Hands

President Scholarship ဆုရရှိထားသူများ IGCSE နှင့် ဆယ်တန်းအောင်ပြီးသောကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ အတွက် UK, USA, Australia, Singapore, Canada, Thailand, Malaysia, New Zealand, Japan နိုင်ငံရှိ College and University များတွင် ပညာသင်ယူရန် ပညာရေးလမ်းကြောင်းအခွင့်အလမ်းများ အကြံပြုဆွေးနွေးပွဲ

နေ့ရက် ၃၀.၁၂.၂၀၁၅ (အင်္ဂါနေ့) အချိန် ၂ နာရီ မနက် ၄ နာရီ မှ ၃ နာရီ အထိ နေရာ SR Worldwide Education Function Hall, 3rd Floor

Level 4, MMC City Campus 47 / 48 Bahod Building, Lanmataw Township, 11131, Yangon, Myanmar.  
Tel: + 951 210765 Mobile: +959 26508 1112/3/4/5, 5428848, 5438848, 5148848 Email: info@sr-education.com  
web: www.sr-education.com fb.com/sr.worldwide.education

**SEM**

“စိုး”လျှပ်စစ်မှ ကုသိုလ်ယူ

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြုံတွေ့ခဲ့ရသော ရေဘေးသင့် ဒေသများ တွင်ရှိသည့် ရေစိုပျက်စီးသွားသော မည့်သည့်ထရန်စဖော်မာ အမျိုးအစား မဆို ကျွန်တော်များ “စိုး”လျှပ်စစ်နှင့်စက်ကိရိယာကုမ္ပဏီလီမိတက် မှ အခမဲ့ ပြုပြင် ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်းနံပါတ်များ

☎ - ၀၁ ၅၄၆၁၀၀ ၊ ၀၁ ၅၅၆၇၅၄ ၊ ၀၁ ၅၅၆၅၇၆၊ ၀၁-၈၆၀၃၅၀၂ ၊  
၀၁ ၈၆၀၃၅၀၃၊ ၀၁ ၅၉၀၂၅၅၊ ၀၁ ၅၉၁၁၀၁၊ ၀၁ ၅၉၅၁၂၆

ပြည်တွင်းရေးရာ

# ကျေးသောင်းမြို့တွင် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံး OSS (One Stop Shops) လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

**ကျေးသောင်း၊ ဩဂုတ် ၂၆**  
မြို့နေပြည်သူများ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းကိစ္စများ လွယ်ကူမြန်ဆန်အဆင်ပြေ ချောမွေ့စေရေး ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ အဆောင်အယောင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်နေသည့် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံး OSS (One Stop Shops) လုပ်ငန်းများ ကျေးသောင်းမြို့တွင် ဩဂုတ် ၂၅ ရက်က OSS (One Stop Shops) ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း

သိရသည်။  
အဆိုပါ OSS ရုံးအား ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှကြီးကြပ်ကာ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးဌာန စသည့်ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်း ၁၀

ဖွဲ့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။  
မြို့နေပြည်သူများ သက်ဆိုင်ရာဌာနအလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည့်ကိစ္စများအား ဌာနစုံတစ်နေရာတည်းတွင် လွယ်ကူမြန်ဆန် အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ရေး ဩဂုတ် ၁၂ ရက်က စတင်ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြို့နေပြည်သူများ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသည့် ကိစ္စရပ်များ ယခင်ကာလထက် လွယ်ကူမြန်ဆန် အဆင်ပြေလာမည်ဖြစ်သည်။ **ကျော်စိုး (ကျေးသောင်း-မြန်/ဆက်)**

## ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ပညာပေးသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

**ပလောင်၊ ဩဂုတ် ၂၆**  
မြိုင်ခရိုင် ပလောင်မြို့ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်၌ ပလောင်မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲမှ ရပ်ကွက်ကျေးရွာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များအား ပလောင်မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ပညာပေးသင်တန်းကို ဩဂုတ် ၂၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီထိ ပလောင်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။  
အဆိုပါသင်တန်းကို ပလောင်မြို့နယ် တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှ ကော်မတီဝင်များ စုစုပေါင်း ၆၀ တက်ရောက်ကြပြီး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအတွင်းရေးမှူး ဦးမောင်မောင်သန်းက ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာနှင့် ကြိုတင်မဲပေးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ပညာပေးပို့ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**ပလောင်(မြန်/ဆက်)**

## ရောင်နစ်မြုပ်အိမ်ခြေများရှိ မိသားစုဝင်များသို့လှူဒါန်း



**ငါးဆိုင်၊ ဩဂုတ် ၂၆**  
ပုသိမ်ခရိုင် ငါးဆိုင်မြို့ မြို့သစ်ရပ်ကွက် ဇေယျဝတီကျောင်းတိုက်သို့ ဩဂုတ် ၂၅ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ်ရုံးရာမီးပုံးပုံအဖွဲ့နှင့် (တီကျစ်)နဂါးဘီလပ်မြေစက်ရုံတို့မှ မြို့သစ်ရပ်ကွက်အနိမ့်ပိုင်း ရောင်နစ်မြုပ်အိမ်ခြေများရှိ မိသားစုဝင်များသို့ ဆန်၊ ရေသန့်၊ အဝတ်အထည်၊ အိမ်သုံးဆေးဝါးနှင့် အစားအစာပစ္စည်းအရေအတွက် ၁၅ မျိုးပါဝင်သော မိသားစုသုံးအစုံအိတ် ၁၀၀ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြရာ ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် ဦးဥတ္တမက ရေဘေးသင့်မိသားစုများသို့ လက်ရောက်ပေးဝေလှူဒါန်းပေးခဲ့သည်။  
အဆိုပါလှူဒါန်းမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရုံးရာမီးပုံးပုံအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက “ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရေဘေးသင့်နေရာတော်တော်များများ လှူဒါန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ အဖွဲ့ဝင်အင်အား ၇၅ ဦးနဲ့ ကားအကြီး၊ အသေး ၁၀ စီး၊ အင်းသားအဖွဲ့က စက်လှေနှစ်စီးလည်း ပါလာပါတယ်။ ငဝန်မြစ်ရေကျသွားပေမယ့် အတွင်းရေရှိနေတဲ့နေရာတွေကို အခလုပ်အရောက်သွားပြီး အလှူပစ္စည်းတွေ ဆက်လက်လှူဒါန်းပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။ **စိုးမင်းဦး(မြန်/ဆက်)**

## စပါးသီးနှံ အထွက်နှုန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး နည်းပညာပေးဟောပြောဆွေးနွေး

**မြိုင်၊ ဩဂုတ် ၂၆**  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင် မြိုင်မြို့နယ်၌ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရာသီတွင် စပါးအထွက်နှုန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် နည်းပညာပေး ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲကို ဩဂုတ် ၂၄ ရက် နံနက်က မြိုင်မြို့နယ် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ရုံးတွင် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဆက်လက်၍ အုပ်စုတစ်ဝန်ခံ လက်ထောက်ဦးစီး

မှူး ဦးမောင်မောင်ဦးက စပါးသီးနှံအထွက်နှုန်းတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွင်း မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များကို ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးရေး၊ စပါးစိုက်ပျိုးချိန်မှစ၍ ရိတ်သိမ်းခြေလှေ့ချိန်အထိ သိပ္ပံနည်းကျ စိုက်ပျိုးရေး (GAP) စနစ် ၁၄ ချက်နှင့်အညီ တိတိကျကျလိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး၊ သဘာဝမြေဩဇာကို အချိုးကျရောစပ်၍ သတ်မှတ်ချိန်တွင် သတ်မှတ်နှုန်းထားအတိုင်း အပြည့်အဝထည့်သွင်းကျွေးမွေးရေး၊

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် မပျက်စီးစေရန်နှင့် မြေဆီလွှာမပျက်စီးရန် ထိန်းသိမ်းရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးကိုစနစ်တကျ အကျိုးရှိစွာအသုံးပြုရန်နှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ် ရှင်းလင်းဟောပြောသည်။  
ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသော တောင်သူများက သိလိုသည်များကိုမေးမြန်းရာ ဦးစီးအရာရှိ ဦးခင်ဦးက ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။  
**ဓေတုထီး(ရေစကြို)**

## ကွန်ကရစ်တံတားဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းပြီးစီး

**ကရသူရီ၊ ဩဂုတ် ၂၆**  
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျေးသောင်းခရိုင် ကရသူရီမြို့နယ်ခွဲ အမှတ်(၁) ရပ်ကွက် ရေဆိပ်ဆက်သွယ်ကွန်ကရစ်တံတား ဆောက်လုပ်မှုပြီးစီးသဖြင့် ဩဂုတ်လတတိယပတ်မှစတင်၍ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများ သွားလာမှုလွယ်ကူ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါရေဆိပ်ကွန်ကရစ်တံတား ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများအား ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေကျပ် ၄၅ သိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး တံတားအရှည် ၁၇ ပေ၊ အကျယ် ၁၂ ပေ ဖြစ်ပြီး သံကွန်ကရစ်အမျိုးအစားဖြင့် ကော်မတီဖွဲ့ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ရာ ရပ်ကွက်ပြည်သူများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ အဆင်ပြေလွယ်ကူစွာ အသုံးပြုနိုင်ကြပြီဖြစ်သည်။  
**ကရသူရီ(မြန်/ဆက်)**

## ကြောင်းမြို့နယ်တွင် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း လုပ်ငန်းကော်မတီများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးဆောင်ရွက်

**ကြီးမင်း၊ ဩဂုတ် ၂၆**  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကြောင်းမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အကောင်အထည်ဖော်မည့် မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းဝင် ကျေးရွာခုနစ်ရွာမှ ကော်မတီဝင် ၄၉ ဦးကို ဩဂုတ် ၂၃ ရက်က မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ရုံးတွင် မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများတွေ့ဆုံ၍ မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာအချက်အလက်များအား ရှင်းလင်းခြင်း၊ ငွေစာရင်းထိန်းသိမ်းမှုပုံစံများ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ကော်မတီဝင်များ၏ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။  
မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းဝင် ကျေးရွာခုနစ်ရွာမှ ကော်မတီဝင်များကလည်း ကျေးရွာတွင် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများနှင့် တွေ့ကြုံရသည့်အခြေအနေများကိုတင်ပြကြရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
**ဝင်းမိုး(မြန်/ဆက်)**

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် မပျက်စီးစေရန်နှင့် မြေဆီလွှာမပျက်စီးရန် ထိန်းသိမ်းရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးကိုစနစ်တကျ အကျိုးရှိစွာအသုံးပြုရန်နှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ် ရှင်းလင်းဟောပြောသည်။  
ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသော တောင်သူများက သိလိုသည်များကိုမေးမြန်းရာ ဦးစီးအရာရှိ ဦးခင်ဦးက ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။  
**ဓေတုထီး(ရေစကြို)**

**Mingalar Cinemas**

သမ္မတ ၀၁-၂၄၆၆၂ ၀၁-၂၄၆၆၃	သွင် ၀၁-၃၇၂၅၄ ၀၃၃၃၂၅၄၆	မင်္ဂလာ(၁) ၀၁-၂၄၃၅၅ ၀၁-၂၄၃၅၆	မင်္ဂလာ(၂) ၀၃၃၃၂၅၄၆ ၀၃၃၃၂၅၄၆	ရေဆောင် ၀၁-၂၅၃၀၃ ၀၁-၃၈၀၃၄ ၀၁-၃၃၀၃၅	မန္တလေး ဝင်းလှိုင် ၀၂-၃၃၀၃၅ ၀၂-၃၃၀၃၅
မင်္ဂလာစံပြ ၀၃၂၀၀၃၀၃၅ ၀၃၂၀၀၃၀၃၅ ၀၁-၂၃၀၃၀၃၅	Top Royal (မိမိအိမ်) ၀၃၄၂၀၃၀၃၅ ၀၃၄၂၀၃၀၃၅	နေပြည်တော် ၀၁-၂၅၃၅၅ ၀၁-၂၅၃၅၅	မင်္ဂလာဝင်္ဂဇာ (လှိုင်သာယာ) ၀၃၂၀၀၃၀၃၅ ၀၃၂၀၀၃၀၃၅	မင်္ဂလာထွန်းသီရိ (မြိုင်) ၀၃၃၃၃၃၃၃၅ ၀၃၃၃၃၃၃၃၅	မင်္ဂလာခိုင်မွန်း ၀၃၄၀၂၅၃၅၄ ၀၃၄၀၂၅၃၅၄

**ကျူးပစ်ရဲကျေးကျွန်များ**  
ရန်ကုန် - သမ္မတ၊ သွင်၊  
မင်္ဂလာ(ခရိုင်မြေပုံ)၊ မင်္ဂလာစံပြ  
**TOP ROYAL** (မိမိအိမ်)  
မန္တလေး- ဝင်းလှိုင်၊ မြို့မ  
မြိုင် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ

**အောင်ဘာလေ**  
မင်္ဂလာဝင်္ဂဇာ (လှိုင်သာယာ)

**INSIDE OUT (3D)**  
ရန်ကုန်  
ရေဆောင်(၂)၊ မင်္ဂလာစံပြ(၂)

**ANT-MAN(3D)**  
ရန်ကုန်-နေပြည်တော်(၃)  
မန္တလေး - မြို့မ (၁၀၁၀၀)နာရီ

**MISSION IMPOSSIBLE  
Rouge Nation  
M.I - 5**  
ရန်ကုန်-နေပြည်တော်(၂)  
မန္တလေး- မင်္ဂလာခိုင်မွန်း

**FANTASTIC - 4**  
ရန်ကုန်  
နေပြည်တော်(၁)  
မင်္ဂလာစံပြ  
မန္တလေး  
မင်္ဂလာခိုင်မွန်း  
မြိုင် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ

**HITMAN-Agent 47**  
ရန်ကုန်  
ရေဆောင်(၁)  
မင်္ဂလာစံပြ  
မန္တလေး  
မင်္ဂလာခိုင်မွန်း

**၂၀ . ၈ . ၂၀၁၅ ရက်မှ စတင်ပြသမည့်ဇာတ်ကားသစ်များ**  
ပွဲချိန်သတိပြု - ၁၀:၀၀နာရီ၊ ၁၂:၃၀နာရီ၊ ၃:၃၀နာရီ၊ ၆:၃၀နာရီ၊ ၉:၃၀နာရီ

www.hiphop.com.mm & t ody;Ehaqmfusuf

၁။ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် အစိုးရဌာနများနှင့်လည်းကောင်း၊ ပုဂ္ဂလိက အချင်းချင်း အကြားတွင်လည်းကောင်း တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ထုတ်သည့် စာချုပ်စာတမ်းများကို ချုပ်ဆိုရာတွင် စာချုပ်မချုပ်ဆိုမီဖြစ်စေ၊ ချုပ်ဆိုသည့်အခါ၌ ဖြစ်စေ တံဆိပ်ခေါင်းခွန်ထမ်းဆောင်ရမည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံတံဆိပ်ခေါင်း အက်ဥပဒေတွင် ပြဌာန်းပါရှိပါသည်။

vprndi hi 66hay;aqmi M&ef t ody;Ehaqmfuf

ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေတွင် “လစာ၊ လုပ်ခ၊ နှစ်စဉ်ကြေး၊ ပင်စင်၊ ဂရုဏာ ကြေးနှင့် လစာ/လုပ်ခအစား သို့မဟုတ် ယင်းတို့အပြင် ထပ်ဆောင်းရရှိသည့် အခကြေးငွေ၊ ကော်မရှင်၊ အကျိုးခံစားခွင့်” တို့အတွက် လစာခေါင်းစဉ်ဖြင့် အခွန်ထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သတ်မှတ်ပြဌာန်းထားပါသည်။

playg f/ M qmuf v k&ef t w&E wif g c, j c i f

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အရှေ့ပိုင်းခရိုင်၊ တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ ၄/၆၊ ပြည်လမ်းနှင့် သီလလမ်းထောင့်ရှိ မြေဧရိယာ (၁. ၆၈၉) ဧကပေါ်တွင် အာရ်(၆)ထပ် စုပေါင်းရုံးတစ်ရုံးကို တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

aqmuf v k&ef Oe R u D X ne t a q m u f O D p h X ne t a q m u f O D x l t z 3) t a q m u f O D x l t z 3) \ t o h j y k w n b n U \* H ' g ( 5 ) v k m a p s N h a v v h k n i f c & e h i M u r n j c i f

မဟာကျော် ရာထူးဝင်ခွင့်များ နေ့စားလေး မူလတန်းပြ ဆရာ/ဆရာမဝင်ခွင့် အဝေးသင်တက္ကသိုလ်အနီးကပ်(ဝိဇ္ဇာ) Ph:09-250359833

GRACE EDUCATION Learning Center No. 82 St. Made St. Yangon Learn English with Native Speakers

apply h M m i f v r f y p h j c i f ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တံခါးမြို့နယ်၊ ဦးစံကျော်လမ်း၊ ဈေးပိုင်းရပ်ကွက်နေ ဦးကျင်စိုး-ဒေါ်ခင်မေစန်းတို့၏ သား ဗိုလ်ကြီးဝေဖြိုးအောင်

MIC Myanmar Imperial College မြန်မာလူငယ်များ၏ အနာဂတ်အခွင့်အလမ်းများကို ဆွေးနွေးပေးမည့် MIC Education Seminar 2015

အမြန်အလျင်ရှိသည်။ HR Officer (မ) / IT Asst; (ကျား) ဝန်ထမ်းများ - ၂၅ နှစ် အထက်၊ ဘွဲ့ရ၊ ကွန်ပျူတာရ ရမည်။ အတွေ့ကြုံရှိ။

ကြေး

ASIA KING 09-43114301, 09-420221257

ကျောက်စိမ်းဝေတီ၊ မန္တလေးမဟာမြတ်မုနိ၊ (နေပြည်တော်) နေချင်းမြန် (ဘဝတ်ဝဠ-သောကြာ၊ ဝေနေ) Package-40000 (၆၃)ကြိမ်မြောက် ဘာသာရေးပေးပို့ ထွက်ရပ်ပုဂံသို့ Sep 28/29 ထွက်ခွာ

ဆက်သွယ်ရေးနှင့် သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း

“တယ်လီဖုန်းသုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးနိုးဆော်ချက်”

ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးတို့တွင် တပ်ဆင်အသုံးပြုလျက် ရှိသော တယ်လီဖုန်းများအားလုံး၏ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ သုံးစွဲကာလ အတွက် တယ်လီဖုန်းခေါ်ဆိုခများအား အောက်ပါသတ်မှတ်ရက်များတွင် နောက်ဆုံးထားပေးဆောင်ပါရန်နှင့် သတ်မှတ်ရက်ကာလအတွင်း ပေးဆောင်ခြင်းမရှိသည့် တယ်လီဖုန်းများအား ဆက်သွယ်မှုယာယီဖြတ်တောက်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း မိဘပြည်သူများသို့ ကြိုတင်အသိပေးနိုးဆော်အပ်ပါသည်။

စဉ် ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး တယ်လီဖုန်း နောက်ဆုံးအခွန်ငွေ အမျိုးအစား ပေးသွင်းရမည့်ရက်

၁။ နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်း၊ မကွေး၊ ကချင်၊ ဧရာဝတီ၊ မွန်၊ ပဲခူး(အရှေ့/အနောက်) Autoနှင့် Mobile ဖုန်းများ (၂၈-၈-၂၀၁၅) E-mail, ADSL MPT Satellite

၂။ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ရခိုင်၊ တရုတ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) Autoနှင့် Mobile ဖုန်းများ (၁၁-၉-၂၀၁၅) E-mail, ADSL MPT Satellite

မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း

ဝေတနာအထူးပြန်ငွာန်ဆောင် ခင်နာနှင့် သွားရိုဏ်

၁၂ ရက် ရန်ကုန် - ဝယာ - ရန်ကုန် (လေးဌာနအဓိက) ၂ သိန်း + USD 700
၁၅ ရက် ရန်ကုန် - ဝယာ - ရန်ကုန် (နေရာစုံ) ၂ သိန်း + USD 750
ရန်ကုန် - ဝယာ - ကိုလ်ကတ္တား - ရန်ကုန် ၂ သိန်း + USD 800 (အမှန်အကန် ဝရိတ်ငြိမ်း)

နိုင်ငံတူးလက်မှတ် (၆)လသက်တမ်းကျန်လျှင် (၃)သောင်းကျပ် လျော့ပေးသည်။ ဝန်ဆောင်မှုနှင့် ဈေးနှုန်းမျှတမှု ရှိ/မရှိ ဝရိတ်သည်ဟောင်းများအား မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ နယ်မှ ဝရိတ်သည်များ ရန်ကုန်မြို့ရှိ လုံးချင်းအိမ်များတွင် အမဲခွဲတည်းခိုနိုင်ပါသည် (ရုံး/လေဆိပ် ပို့/ကြို အပါအဝင်)။ (၅)ဦးနှင့်အထက် သတ်မှတ်လျော့နှုန်းများရှိပါသည်။ (၂)လကြိုတင် စာရင်းပေးခြင်းဖြင့် ဝရိတ်စဉ်သေချာစိတ်ချစေနိုင်ပါသည်။ ကွန်မီ(E)၊ မြေညီထပ်၊ ကမ္ဘာအေးဗီလာအိမ်ရာ၊ ကမ္ဘာအေးဝေတီလမ်း၊ (၈)မိုင်၊ မရမ်းကုန်း၊ ရန်ကုန်။ ၀၁-၆၅၅၅၂၀၊ ၆၅၅၅၈၅၊ ၀၉-၅၆၀၀၀၂၃၊ ၀၉-၅၆၀၀၄၄၄ (သုံးသို့ လိုက်ရန်မလို) စရံငွေချေ/ဦးရာလူစနစ် ရုံးခွဲ - အမှတ်(၂၉)၊ မြေညီထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(ရုံးကျော်တံတားအနီး)၊ ကျောက်တံတား၊ ရန်ကုန်။ ၀၁-၃၇၇၆၁၅၊ ၀၉-၅၃၂၀၀၂ Email: khinnandartravels@gmail.com (Air Bus A 320) Website: www.khinnandartravel.com

KMD LCCI Level 1, II, III (စာရင်းကိုင်သင်တန်းများ)
• Level 1 & 2 Book Keeping and accounts Course ကိုသင်ကြားပေးပါမည်။
• မေးခွန်းဟောင်းများကို အမဲခွဲပြန်လုပ်သင်ကြားပေးပြီး Exam အောင်မြင်သည်အထိ တန်းခွဲသစ်များသို့ ပြန်လည် တက်ရောက်သင်ကြားခွင့်ပေးပါမည်။
• Level 3 သင်တန်းပြီးဆုံးပါက KMD တွင် On Job Training ဆင်းနိုင်ပြီး အလုပ်သင် စာရင်းကိုင်အဖြစ် အရည်အချင်းပြည့်မီပါက လုပ်ငန်းခွင်ဝင်နိုင်အောင် လုပ်ဆောင်ပေးပါမည်။
Agri Educom System 10 - Sept - 2015 (3pm - 5pm) (Thu & Fri)
သင်တန်းကြိုညှိရေးအဖွဲ့က MTCB နှင့် Exam in Business Application သင်တန်းများအတွက် Discussion မိနစ်ပွဲရှိ ပျော်ရွှင်စေမည်။
၃၃၁၊ ပြည်လမ်း၊ မဟာမြိုင်ကားမှတ်တိုင်အနီး။ ☎ ၅၂၇၄၃၆၊ ၅၃၄၁၇၀

မူးယစ်ကိုပစ် ပန်းတိုင်သစ် စိတ်သစ် လူသစ် ဘဝသစ်

လပွတ္တာမြို့အမှတ်(၁)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း “(၆)ဆယ်ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်ရန်”

လပွတ္တာမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)က တာဝန်ယူကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်



လပွတ္တာမြို့ သမဝါယမဘဏ် (CB Bank) လပွတ္တာ ဘဏ်ခွဲ A/C No.0026600100016667

ရန်ကုန်မြို့ ကမ္ဘောဇဘဏ် (KBZ Bank) လမ်းမတော်(၄)လမ်း၊ ဘဏ်ခွဲ A/C No.139-302-13900033101

အလှူငွေများကို လပွတ္တာမြို့ပေါ်ရှိ အ.ထ.က(၁) ကျောင်းသူ/ကျောင်းသားဟောင်းများနှင့် မြို့ခံအလှူရှင်များအနေဖြင့် လပွတ္တာဘဏ်ခွဲသို့လည်းကောင်း၊ အဝေးရောက်ကျောင်းသူ/ကျောင်းသားဟောင်းများနှင့်မြို့သူမြို့သားအလှူရှင်များအနေဖြင့်ရန်ကုန်ဘဏ်ခွဲသို့လည်းကောင်း၊ တိုက်ရိုက်ပေးသွင်းလှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်းအသိပေးနိုးဆော်အပ်ပါသည်။ မှတ်ချက်။ အလှူရှင်များအနေဖြင့် မိမိတို့၏အမည်ကို သက်ဆိုင်ရာဘဏ်များတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားပေးပါရန်။









# ဝိဇာတမေးနေမင်္ဂလာ

## မင်္ဂလာဖိတ်ကြားလွှာ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်ခြမ်း) ပြည်ခရိုင်၊ ရွှေတောင်မြို့နယ်၊ ဖိုးသိန်းတန်ကျေးရွာအနီးရှိ ရွှေတောင်ဒေသခိုင်ပိုင်ရဟန္တာ (စဝ)သိမ်တော်ကြီးကျောင်းတိုက်၏ ဦးစီးပေးအမှာယူကနယ်လှည့်သာသနာပြုဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တမောဟာရ(ပွဲရှင်ဆရာတော်ကြီး)၏ (စာ)နှစ်မြောက် ဝိဇာတမေးနေမင်္ဂလာပွဲအား နှစ်စဉ်ကြီးကျယ်ခမ်းနားစည်ကားစွာပွဲဖော်ကျင်းပခဲ့သည့် အတိုင်း ယခု(စာ)ကြိမ်မြောက် ဝိဇာတမေးနေမင်္ဂလာပွဲဖော်အား တစ်ဖက်ပါအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်ပွဲဖော်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ကြွရောက်ပွဲဖော်သမုတုပြုနိုင်ပါရန် နိဗ္ဗာန်အကျိုးပျော်၍ မေတ္တာရွှေထားဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဝိဇာတမေးနေပွဲကျင်းပပေးအဖွဲ့  
**“ဝိဇာတမင်္ဂလာအစီအစဉ်”**

- မင်္ဂလာနေ့ရက် - (၁၃၇၇ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၁၄ ရက်) ၂၉-၈-၂၀၁၅ရက် (စနေနေ့)
- မင်္ဂလာအချိန် - ညနေ ၇ နာရီမှ ည ၁၂ နာရီအထိ
- မင်္ဂလာအစီအစဉ် - နည်းလှည့်သာသနာပြုပွဲရှင်ဆရာတော်ကြီးအား ပွဲဖော်သည့်အနေဖြင့် နိုင်ငံကျော်အဆိုတော် ဦးစန္ဒာထွန်း၊ ရုပ်ရှင်ဗီဒီယိုသရုပ်ဆောင် နိုင်ငံပြည်ထောင်စု အနုပညာရှင်များပွဲဦးစီးကာ မေ့နှင့်တေးသံစုံများ ဟာသသရုပ်ဆောင်များဖြင့် စည်ခမ်းဖျော်ဖြေပြီး ရေဘေးသင့်ပြည်သူများသို့ ရရှိသော အလှူငွေများကို ဝိဇာတမေးနေမင်္ဂလာအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ပေးလှူမည်ဖြစ်ပါသည်။
- မင်္ဂလာနေ့ရက် - (၁၃၇၇ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်နေ့) ၃၀-၈-၂၀၁၅ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)
- မင်္ဂလာအချိန် - နံနက် ၈ နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ
- မင်္ဂလာနေရာ - နယ်လှည့်သာသနာပြု ပွဲရှင်ဆရာတော်ကြီးမှ နိဗ္ဗာန်ရောက်ကြောင်းတရားတော်များကို နှိုးမြှင့်မည်ဖြစ်ပါသည်။
- မင်္ဂလာနေရာ - ရွှေတောင်ဒေသခိုင်ပိုင်ရဟန္တာ(စဝ)သိမ်တော်ကြီးကျောင်းတိုက်၊ ရွှေတောင်မြို့

**ကိုသန်ဇင် CAR RENTAL**  
ကားများကို ခရီးစဉ် လအလှ် အချိန်ပိုင်း ငှားသည်။ ယာဉ်ပိုင်ရှင်များလည်း ဆက်သွယ်ပါ။  
ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၁၇၆၈၀ ၀၉-၅၀၅၉၂၁

**အာရှ ဒရဂျင်**  
Asia Dragon ကျိတ်ထိမ်း  
ချောင်းသာ / ရွှေတောင်  
Ph: 703790, 09-861-9008  
707062, 09-861-7770

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ကျွန်တော် ဦးရဲသူရ (၁၂/ ရကန(နိုင်) ၀၀၀၆၈၀၂၁) PP No(မမှတ်မီ)သည် ခရီးသွားရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိကာ အကြောင်းကြားပေးပါရန်။  
ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၅၁၃၉၃၃

**စာပေလောက ထွက်ရှိခြင်း**

“ဆရာတော် **ဘဒ္ဒန္တမောဟာရ** ဖြစ်တော်မူသည့် မွေအမေးအဖြေများ - ၃ နှင့် ၄ တို့ထွက်ရှိပြီးနောက် ဤ **ပုဒ်မင်္ဂလာပွဲအစီအစဉ်များ** စာအုပ်သစ်ကို အာသာပြန်စဉ် ခရီးသွားထုတ်ဝေလေ့ရှိခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

“ဤပုတ်တမ်းဖိတ်ပြုရက် အစွဲအရ ဝေထုဝါဒီများ အဖို့ မိမိတို့၏ နားလည်လက်ခံထားမှု အဖို့ကို ပြန်လှန်သုံးသပ်ရန် သတိရစေ၏။ ဥပမာ ဝေထုဝါဒ မှတ်တမ်းတို့၌ ဝေထုဝါဒမင်း နန်းကို ဝှန်ပြောရလျှင် ထီးနန်း၌ ကျန်ခဲ့သူ မလ္လိကာ တို့၏ အပြစ်အဒဏ်ကို မခတ်ပြီပေသော်လည်း ဤ၌ ယင်းတို့က မင်းကြီးအား လိုက်ရှာပုံကို ခတ်ပြခြင်း၊ ဤပုတ်တမ်းအရ အရင်အာနန္ဒာသည် ရှင်တော်ဗုဒ္ဓထက် သက်တော်များစွာဝယ်ခြင်းကြောင့် ဝေထုဝါဒ အဋ္ဌကထာကျမ်းအစွဲ၌ အရှင်အာနန္ဒာအား ဖွားဖက်တော် ရန်ပေးယောက်တွင် မထည့်သွင်းခြင်း၏ အကြောင်း စသည်တို့ကို စဉ်းစားလာနိုင်မည်ဖြစ်၏” အစရှိသည့် စိတ်ဝင်စားဖွယ် မှတ်တမ်းများကို ဘာသာပြန်စဉ် ခရီးသွားထားပါသည်။

စာပေလောက စာအုပ်ဆိုင် (ရန်ကင်း) စာပေလောက စာအုပ်ဆိုင်များနှင့် သမားတို့ကို စာအုပ်ဆိုင်၊ ဝေထုဝါဒအဖွဲ့အစည်းတစ်စုတစ်ဖွဲ့တို့တွင် ဝယ်ယူ ရရှိနိုင်ပါသည်။  
ဆက်သွယ်ရန် နံပါတ် - ၀၉ ၄၄၀၀၀၃၂၆၊ ၀၉ ၉၇၂၂၀၀၄၇၆၄

**မီးသတိပြု**

**INVITATION FOR OPEN TENDER (6/2015) (TENDER NO.MPPE/HSD/T/1(2015-2016)**

- Open Tender is invited for the Myanmar Petroleum Products Enterprise, Ministry of Energy for the supply of High Speed Diesel (752,000±10% Barrels)
- Tender Closing Date & Time - 9-9-2015, 12:00 Hrs
- Tender Opening Date & Time - 9-9-2015, 13:00 Hrs
- Delivery Time - October 2015 to January 2016
- Tender documents and details information are available at the Department of finance, Myanmar Petroleum Products Enterprise, Nay Pyi Taw, during our office hours commencing 26-8-2015 on payment of Myanmar Kyat One Hundred Thousand (Kyat 100,000).per set.
- Only bid from tenderer who has purchased tender document officially from Myanmar Petroleum Products Enterprise will be accepted for evaluation.

**Managing Director**  
**Myanmar Petroleum Products Enterprise**  
Ministry of Energy, N0(6) Complex, Nay Pyi Taw  
Contact Phone No.  
067-411487, 411486, 411280

**အင်္ဂလိပ်စာအောင်မြင်ပြီးသူများ လေ့လာအားပေးရာ အကျိုးရှိစေရန် အင်္ဂလိပ်စာအောင်မြင်သူများအတွက်**

**အမှတ်(၁၁၉) W.W.C.A**  
ဘိကလေးဈေးလမ်း  
Ph: 202046, 392048, 256954

**PRE-INTERMEDIATE IN ENGLISH**  
10-11:30 (Mon - Thurs) 7 Sep  
1 - 2:30 (Mon - Thurs) 14 Sep  
7:30 - 9 (Mon - Thurs) 23 Sep  
1 - 4:00 (Sat + Sun) 27 Sep

**BASIC ENGLISH SPEAKING**  
1 - 2:30 (Mon - Thurs) 31 Aug  
1 - 4:00 (Sat + Sun) 5 Sep  
6 - 7:30 (Mon - Thurs) 7 Sep  
9 - 12:00 (Sat + Sun) 12 Sep

**BASIC FOUR SKILLS ENGLISH**  
10-11:30 (Mon - Thurs) 24 Aug  
7:30-10:30 (Sat + Sun) 29 Aug  
1 - 4:00 (Sat + Sun) 29 Aug  
3:30 - 5 (Mon - Thurs) 31 Aug  
7:30 - 9 (Mon - Thurs) 7 Sep  
1 - 2:30 (Mon - Thurs) 7 Sep

**BASIC GRAMMAR**  
10-11:30 (Mon - Thurs) 31 Aug  
1 - 4:00 (Sat + Sun) 12 Sep  
3:30 - 5 (Mon - Thurs) 28 Sep

**INTERMEDIATE IN ENGLISH**  
1 - 4:00 (Sat + Sun) 5 Sep  
10-11:30 (Mon - Thurs) 7 Sep  
3:30 - 5 (Mon - Thurs) 21 Sep

**VOCA B ENRICHMENT**  
1 - 2:30 (Mon - Thurs) 14 Sep  
1 - 4:00 (Sat + Sun) 19 Sep

**INTERMEDIATE GRAMMAR**  
7:30 - 9 (Mon - Thurs) 24 Aug

**BASIC WRITING**  
10-11:30 (Mon - Thurs) 7 Sep  
12 - 3:00 (Sat + Sun) 19 Sep

**IELTS (Preparation)**  
7:30-9:30 (Mon - Thurs) 14 Sep  
1 - 3:30 (Mon - Thurs) 21 Sep

**IELTS (Speaking)**  
7:30 - 9 (Mon - Thurs) 14 Sep

**IELTS (Reading)**  
1 - 3:00 (Mon - Thurs) 7 Sep

**IELTS (Writing)**  
7:30 - 9 (Mon - Thurs) 19 Oct

**IELTS (Grammar)**  
10-11:30 (Mon - Thurs) 14 Sep

**Basic English Speaking**  
3:30 - 5 (Mon - Thurs) 14 Sep  
12 - 3:00 (Sat + Sun) 20 Sep

**Basic Four Skills English**  
7:30 - 9 (Mon - Thurs) 1,14 Sep  
12 - 3:00 (Sat + Sun) 6 Sep  
3:30 - 5 (Mon - Thurs) 7 Sep  
6 - 7:30 (Mon - Thurs) 7,21 Sep  
1 - 2:30 (Mon - Thurs) 14 Sep

**Basic Grammar**  
12 - 3:00 (Sat + Sun) 12 Sep

**Success Language Academy**  
လှည့်တန်းကျောင်းခွဲ  
ဦးထွန်းလင်ခြံလမ်း၊ အမှတ် ၅ (B-3) ဒုတိယထမ်း (လှဆန်းယင်တိုက်)  
0973001453, 0930775232, 503472

**ရွှေခဲအိမ်အဆင့်မြင့်တည်းခိုခန်း**

မုန်းဆိုးတန်းလမ်းအောက်ဘလောက်မှ ရွှေခဲအိမ်အဆင့်မြင့်တည်းခိုခန်း၊ ခလဘက်ကမ်းခရောက်လျှင် ခရီးခရီးဆိုင် ကာယံစား၊ ကျယ်ဝန်းသည်၊ သန့်ရှင်းသည်၊ အခန်းတိုင်းခွဲခန်း ရှိသည်။ မီးပျက်လျှင်မီးစက်မောင်းသည်။ (၁၃၉၉) ခိုလှုံချုပ်(၁)လမ်း၊ ဧညားခလရပ်ကွက်၊ ခလမြို့နယ်။

၀၁ ၂၆၉၁၅၅  
၀၉ ၂၅၀၆၆၇၀၂၈  
၀၉ ၄၉၂၆၇၅၉  
၀၉ ၂၅၂၀၈၂၅၃၃

**၈၀၀၀ ကျပ်**  
**၁၂၀၀၀ ကျပ်**

**ဟိန်း**  
01-293159  
01-9000293  
09-5160048

ခရီးစဉ်အမျိုးမျိုးနှင့် လေ့လာ/နှစ်ရက်အားဖြင့် နားထောင်နိုင်သည်။ ယာဉ်ပိုင်ရှင်များလည်းဆက်သွယ်ပါ။  
[www.heincarrental.com](http://www.heincarrental.com)

**RUBY** ကားစီးလုံးငှားသည်  
519100  
09-51-77212, 535100

ခရီးစဉ်မျိုးစုံအတွက် (၄၅၊ ၃၃၊ ၂၄၊ ၁၈၊ ၁၄၊ ၁၀၊ ၇) သင်္ဘောစီးနှင့် Saloon, Van ကားမျိုးစုံ ငှားနိုင်ပါသည်။ လေ့လာကားမျိုးစုံငှားရန်ရှိ သည့် (ယာဉ်ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်ပါ)

**ကွန်ပျူတာ စနစ်ဖြင့်ထိန်းသော MECHANICAL CAR PARKING**

Side View, Front View, Plan View, Front View

**TRW**  
Mechanical Car Parking  
Tel: 09.25.981.36.36

No. (31), Room (5), 7 Miles, Pyay Road, Yangon  
T: 09.259.81.36.36  
F: 09.259.81.37.37  
M: 09.259.81.48.48

အမှတ်(၃၁)၊ အခန်း (၅)၊ ဘုမိတံ၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်း

တောရိုဟ်းက အပြန် မန္တလေး မှာ ဝေးဝယ်ပြီးမှ... ဘာမှာပဲ အဘ.....

အေး... မှာပီးမယ် မှာမယ်... အဘ... အတွက် မင်း... အဖေ အတွက် မင်း... ဦးလေး အတွက် မင်း... အကျကြီးအတွက်

ဆေးပိုင်ခွင့်ပြု၊ အခွဲကြီးကျယ် ပျော် ကောင်းကောင်း ဝယ်ခဲ လေး... အ... ဆိုင်မင်း ပျော် ဆိုင်ကစေ

အမှတ်(၁၅၅)၊ လမ်း(၃၀)၊ ၈၂\*စတုရန်းကြား၊ ချမ်းအေးအောင်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့  
02-34101, 24286, 09-5184426, 09-5182946

### ဒေါက်တာစန္ဒသူရိယ အောင်စကြာဆရာတော် ဝါတွင်း (၇) ရက် ၂ နာရီတရားခန်းပွဲ ဩဂုတ်လ (၃၁) ရက်မှ စက်တင်ဘာလ (၆) ရက်နေ့ထိ

ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ် သရက်တောကျောင်းတိုက် အောင်စကြာဓမ္မရိပ်သာ၌ မဟာဓမ္မကထိကဗဟုဇနဟိတဓရ ဒေါက်တာစန္ဒသူရိယ အောင်စကြာဆရာတော်သည် ပဋိစ္စသမုပ္ပါဒ်နှင့်သစ္စာလေးပါးတရားတော်များကို အခြေခံမှစ၍ ကျေးဇူးတော်ရှင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ မိုးကုတ်ဆရာတော်ကြီး၏ဥပနိဿယအတိုင်း ၂၀၁၅ ခု ဩဂုတ်လ (၃၁) ရက်နေ့မှ (၆)ရက်နေ့အထိ (၇)ရက် ညနေ (၄ : ၃၀)နာရီမှ ည (၇) နာရီအတွင်း (၁) နာရီတရားဟော တရားပြု၍ လက်တွေ့(၁)နာရီ အားထုတ်ကြရမည်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆို ကြွရောက်နိုင်ကြပါသည်။ ဆက်သွယ်ရန်- ဖုန်း ၀၁ ၂၂၄၆၈၁



## YANGON LIFESTYLE FURNITURE FAIR '2015

ဩဂုတ်လ(၂၇)မှ (၃၁) ရက်နေ့အထိ (၅)ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပသွားပါမည်



# သီတင်းကျွတ်အကြိုပြုရိအောင်ကြွပွဲကြီး

Platinum Sponsored by



## တပ်မတော်ခန်းမ

Gold Sponsored by



ဗုဒ္ဓဝေါင်းထွပ်(၁၀) ထိန်းဖိုဝယ်တူတိုင်းထမ်းမဲတစ်ဝေစင်ရနိုင်မည့်တစ်ခုတည်း

Organized by Thousand Islands Business Group



**Slaves of Cupid**  
ကျူးပစ်ရဲကျေးကျွန်များ

၂၀၁၅ ခု (သောကြာနေ့) နေ့လည် ၁၂:၀၀ နာရီ အချိန်တွင် ရိုင်းရိုင်းခမ်းလှိုင် .....  
၃၀.၈.၂၀၁၅ (တနင်္ဂနွေနေ့) နေ့လည် ၁၂:၀၀ နာရီ အချိန်တွင် နေတီနှင့်ရွေးရွေးတီမှ သမ္မတရပ်ရှင်ရီတွင် ဝါရီသတ်များနှင့်တွေ့ဆုံ၍ တမုတ်တရုတ်မုတ်ရေးထိုး ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၅ ခု ဩဂုတ်လ ၁၅ ရက်နေ့ သုတေသန သွင်းမင်္ဂလာ (သိမ်ကြီးရွေး)၊ မင်္ဂလာ (မိပြ)၊ Junction (မော်တင်)၊ Junction Square, Top Royal (ခါရပ်)၊ ဓမ္မလေး - ဝင်းလှိုင်၊ ငြိမ်း၊ လာရီ၊ - သီတာအေး၊ အောင်သီရိ၊ မြင်းဦးလွင် - Movie Planet၊ တောင်ကြီး - မြသုစ၊ မြည် - မင်္ဂလာထွန်းသီရိ၊ ပုသိမ် - ရွှေပြည်တော်၊ ထားဝယ် - အောင်မင်္ဂလာ၊ ဗြိတ် - မင်္ဂလာတိုတွင် တပြိုင်တည်း ပြုပြီ

အဝေးသင်တက္ကသိုလ်သင်တန်းသားများအတွက်

**အဝေးသင်**

ပထမနှစ်၊ ဒုတိယနှစ်၊ တတိယနှစ်၊ စတုတ္ထနှစ်

**ဝိဇ္ဇာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ ဥပဒေ၊ စီးပွားရေး**

Nyein Center ■ ၁၆၇/၁၇၃ အနား B-2၊ ဆိပ်ကမ်းသာပိန်၊ ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဝန်း ၂၇၆၂၁  
Nyein ဝယ်တန်း ■ ငြိမ်းအလောင်းသင်တန်း အမှတ် ၂၃ အနား B-4၊ လှိုင်အနားလမ်း၊ ကလေးတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ဝန်း ၇၀၀၀၆၅

**FAME** **Uritec®** ISO 9001 : 2008  
ISO 14001 : 2004  
OHSAS 18001 : 2007  
GMP Certified  
Organic Certified

TMR 012033 (0510)  
၂/၂၀၁၂ တဆထလ/ဝိုး(၀၆၅၇)

For urinary tract infection  
ကရမ်ဘယ်ရီ

---

**FAME** **Urocrush®** ISO 9001 : 2008  
ISO 14001 : 2004  
OHSAS 18001 : 2007  
GMP Certified  
Organic Certified

TMR 006245 (0714)  
၂/၂၀၁၂ တဆထလ/ဝိုး(၀၆၅၇)

For renal stones  
ဆီးကျောက်ပြိုက်ဆေး

အောင်နိုင်သူ ပဟာမိန် ကုမ္ပဏီလီမိတက် Winner Super Diamond Pile Co., Ltd.  
W.S.D GROUP

# W.S.D Pile

လျှို့ဝှက်ပေးရန်အဆောက်အအုံများနှင့် စက်ရုံများတွင် ပိုင်ရှိကံခြင်း၊ Bored Pile, လှုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရုံပါက ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

Add: အမှတ်(၅၆)၊ မြေညီထပ်၊ ၄၄လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း။  
Ph: 09-73131288, 09-73150482, 09-73196888, 09-5026793,  
Off: Ph- 09-250 288811, FAX: 01-381964, Email: wsd - pile @ myanmar.com.mm



# STRATEGY FIRST INSTITUTE

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်ပြီးသူများအတွက်



## Level 4 Diploma in BUSINESS

Equivalent to UK Universities' First Year

UKမှ စီးပွားရေးဘွဲ့ရယူရန် ဒီပလိုမာများ



### လူငယ်တို့၏ အနာဂတ်အတွက် အကောင်းဆုံးဖြစ်ဆင်ပေးခြင်း

L4DB သည် ဗြိတိသျှ စီးပွားရေးပညာဘွဲ့ ပထမနှစ်နှင့် ညီမျှသော ၆-လ Semester နှစ်ခုပါဝင်သော တစ်နှစ်သင်တန်းဖြစ်ပါသည်။ L4DB အောင်မြင်ပါက UKတက္ကသိုလ် များတွင် စီးပွားရေးဘွဲ့ ဒုတိယနှစ် (သို့) မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆက်လက်တက်ရောက်လိုပါက ဒုတိယနှစ်နှင့် ညီမျှသော NCC L5DB တစ်နှစ် သင်တန်းကို ထပ်မံ တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ L5DB ပြီးလျှင် UK (သို့) ဩစတေးလျတွင် နောက်ဆုံးနှစ်သို့ တိုက်ရိုက်တက်နိုင်သလို မြန်မာနိုင်ငံမှလည်း UK စီးပွားရေးဘွဲ့ရယူနိုင်ရန် အခွင့်အလမ်းများရှိပါသည်။ NCC စီးပွားရေး ဒီပလိုမာများကို စီးပွားရေးပညာများနှင့် လိုအပ်သော အင်္ဂလိပ်စာ၊ ကွန်ပျူတာ ကျွမ်းကျင်မှု၊ ပေါင်းသင်းဆက်ဆံရေး၊ ဦးဆောင်မှုစသည့် အခြေခံ ကောင်းများရရှိစေရန် သင်ကြားပေးပါသည်။ စာတွေ့အပြင် လက်တွေ့စဉ်းစား ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် Field Trip များ၊ Project များဖြင့် ပြည်တွင်းပြည်ပ ဆရာ/မများက သင်ကြားပါသည်။ NCC စီးပွားရေး ဒီပလိုမာ ရရှိထား သူများသည် တစ်ချို့ မိသားစုလုပ်ငန်း၊ ဦးဆောင်နိုင်ရန်၊ ကိုယ်ပိုင်လုပ်ငန်း စတင်နိုင်ရန် ပြင်ဆင်ပေးသလို၊ နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ဘောင်တန်းနိုင်သော စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း ကောင်းများ လည်း ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ အဝေးသင် နှင့်တွဲတက်ရန်အဆင်ပြေပါသည်။

### L4DB First Semester ဘာသာရပ်များ

- 1. Business Mathematics - Mondays: 9:00 AM to 12:00 PM
- 2. Fundamental of Economics - Tuesdays: 9:00 AM to 12:00 PM
- 3. Introduction to Finance - Wednesdays: 9:00 AM to 12:00 PM
- 4. Communication for Business - Thursdays: 9:00 AM to 12:00 PM
- 5. Introduction to Entrepreneurship - Fridays: 1:00 PM to 4 PM

### L4DB Second Semester ဘာသာရပ်များ

- 6. Essentials of Management | 7. Principles of Marketing | 8. e-Business
- 9. Understanding Business Organisations | 10. ICT Skills

**ဝင်ခွင့်သတ်မှတ်ချက်**  
 တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။ အင်္ဂလိပ်စာ အမှတ် (၆၀) မပြည့်ပါက IELTS 5.5 ရရှိရန် ဖြေဆိုရမည်။ IELTS အတွက်လည်း သင်တန်းမှ ပြင်ဆင်ပေးပါသည်။ အင်္ဂလိပ်စာ အဆင့်သတ်မှတ်နိုင်ရန် သင်တန်းဝင်ခွင့်ဖြေဆိုရမည်။

**သင်တန်းကြေးနှင့် Scholarships**  
 ဘာသာရပ်အားလုံးအတွက် တစ်နှစ်စာ  
 L4DB Tuition Fees: 2,980,000 Ks  
 L4DB NCC Assessment Fees - 320 GBP  
 သင်တန်းကြေးကို အရင်ကျလည်း ပေးသွင်းနိုင်ပါသည်။

အင်္ဂလိပ်စာ အမှတ် ၆၀ နှင့် အထက် - ၁၀% Scholarship  
 တစ်ဘာသာဂုဏ်ထူး - ၁၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၂၀%)  
 Eco ဂုဏ်ထူး - ၂၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၃၀%)  
 ဂုဏ်ထူး ၂ ဘာသာ - ၂၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၃၀%)  
 ဂုဏ်ထူး ၃ ဘာသာ - ၃၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၄၀%)  
 ဂုဏ်ထူး ၄ ဘာသာ - ၄၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၅၀%)  
 ဂုဏ်ထူး ၅ ဘာသာ - ၅၀% Scholarship (အင်္ဂလိပ်စာ ၆၀+ ၆၀%)  
 ဂုဏ်ထူး ၆ ဘာသာ - ၇၅% Scholarship

**ဖက်တင်ဘာလ (၇) ရက်အတွင်းအသွင်းရမည်။**



### L4DB နှင့် L5DB အပြီးတွင် စီးပွားရေးဘွဲ့အတွက် ဆက်လက်တက်ရောက်နိုင်သော တက္ကသိုလ်များ

- UK: Birmingham City University | De Montfort University | Kingston University, London | London Metropolitan University | Nottingham Trent University | Oxford Brookes University | Plymouth University | University of Northampton | University of Central Lancashire | University of Wolverhampton | University of Worcester | Westminster Business School | Glasgow Caledonian University | Bangor University | Australia: Southern Cross University



ကြေးမြို့

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးလှတင်(သံတွဲ)**  
**အသက် (၉၃)နှစ်**  
**နာယကကြီး**  
**ရခိုင်ပြည်နယ်ဓမ္မာရုံဂေါပကအဖွဲ့**  
 ၂၁-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည်အတွက် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ထပ်မျှ ဝမ်းနည်းရပါကြောင်း။  
**ရခိုင်ပြည်နယ်ဓမ္မာရုံဂေါပကအဖွဲ့**

**ဒေါ်တင်တင်အုံး**  
**အသက်(၈၃)နှစ်**  
**အထက်တန်းပြ(ဦးစိုး) အထက(၆) ဗိုလ်တထောင်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မိုးကောင်းဘုရားလမ်း၊ အမှတ်(၂/၄၆)နေ (ဒေါက်တာ ရန်ရှင်-ဒေါ်ခင်သိန်း)တို့၏သမီးကြီး၊ (ဦးအလီ-ဒေါ်မိန်းကလေး)တို့၏ သမီးအငယ်၊ (ဦးမြ) သစ်လုပ်ငန်း၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ (ဒေါ်ခင်သူဇာ) ဦးဝေမြို့-ဒေါ်ခင်သိတာ၊ ဒေါ်ခင်သန္တာတို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မောင်မင်းပြည့်ဖြိုး၊ မောင်အောင်သူတို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘွား၊ ဒေါ်တင်တင်အုံးသည် ၂၃-၈-၂၀၁၅ ရက် ဖွန်းလွှဲ ၁၂ နာရီတွင် အာရုံစောက်ဝင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၂၇-၈-၂၀၁၅(ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေး အေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ဝိဆောင်မီးသဏ္ဍိတ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွမ်းမိတ်သင်ဟ များအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**ဦးဘကျော် (၇၂)နှစ်**  
**ကျန်သူယ် (ဆောက်/လျှပ်) (ငြိမ်း)**  
**သာကေတမြို့နယ် မလွန်ဆန်လှူအသင်းထောက်အဖွဲ့**  
**အတွင်းရေးမှူး၊ တိန်အကျိုးတော်ဆောင်**  
 ကျွတ်လတ်မြို့၊ ထားဝယ်ခိုင်းကျေးရွာနေ (ဦးလှမောင်-ဒေါ်ကျင်စိန်)တို့၏သား၊ ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ် အမှတ်(၇၀၀) နိဂြောဓလမ်း (၈)ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်လှအေး၏အဖေ၊ ဦးနိုင်ဝင်း-ဒေါ်ဝါဝါသိန်း၊ ဦးစော်မိုး၊ ဦးစော်မိုး-ဒေါ်စန္ဒာ၊ ဦးစော်မင်းထွန်း(ခ)ဦးထွန်း-ဒေါ်စန္ဒာ အောင်တို့၏အဖေ၊ မြေးလေးယောက်တို့၏အဘိုး ဦးဘကျော်သည် ၂၂-၈-၂၀၁၅(စနေနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၂၄-၈-၂၀၁၅ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေး သုသာန်၌ မီးသဏ္ဍိတ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ၂၈-၈-၂၀၁၅(သောကြာနေ့)တွင် သာကေတမြို့နယ် အမှတ် (၇၀၀)နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတော်မူရာကျောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ် ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးအောင်စိုး (Michael Aung Soe)**  
**အသက်(၈၀)**  
**T.T.C (ကျောင်းသားဟောင်း)**  
**(ISY),(I.S.M) အငြိမ်းစား**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၇) ချမ်းသာလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်တင် တင်စိန်၏ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်စိုးသည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည်ကို သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရ ပါသည်။  
**ဦးစော်ဝင်း၊ ဒေါ်ခင်လေးဥဗ္ဗာ အင်းယားလမ်း**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဗိုလ်မှူးခင်မောင်ဌေး (တပ်မတော်လေ-ငြိမ်း)**  
**ဗုဒ္ဓန်မှူး(ငြိမ်း)၊ သတ္တကင်းဝန်ကြီးဌာန**  
**အသက်(၇၉)နှစ်**  
 လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆွေလင်း- ဒေါ်မေဌေးဦးတို့၏အဖေ၊ ဗိုလ်မှူးခင်မောင်ဌေး (တပ်မတော်လေ-ငြိမ်း) (ဗုဒ္ဓန်မှူး-ငြိမ်း၊ သတ္တကင်းဝန်ကြီးဌာန) အသက်(၇၉)နှစ်သည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းနှင့် မိသားစုများ**  
**လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန**

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်းဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်ဝင်းဝင်း**  
**အသက်(၆၅)နှစ်**  
**(ဝင်းသရဖူ-အိလက်ထရစ်နစ်၊ ဝင်းကမ္ဘာထီရောင်းဝယ်ရေး)**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၁၆၉) (၄၇) လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်နေ (ဦးအုတ်-ဒေါ်အေးကြည်) တို့၏ သမီးကြီး၊ သန်လျင်မြို့နေ ဦးစောညွန့်-ဒေါ်သိန်းတို့၏သမီးအငယ်၊ ဦးကြည်တင်-ဒေါ်အေးသန်း၊ ဦးကြည်ခင်-ဒေါ်ယဉ်နွဲ့ဟန် (USA)၊ ဦးခင်ရွှေ-ဒေါ်သန်းဝင်း)တို့၏ ညီမ၊ ဦးဝင်းဟန်(C.E-LIZTER)၏ဇနီး၊ ဦးတင်မြင့်-ဒေါ်ရီရီစန်း(ရွှေပဒေသာ-အိလက်ထရစ်နစ်)၊ ဦးခိုင်ထူး-ဒေါ်သန်းသန်းဌေး(ဂျပန်)၊ ဦးသက်နိုင်အေး-ဒေါ်ခင်ခင်ဆွေ၊ ဦးသန်းထွန်း(ဝင်း-အိ လက်ထရစ်နစ်)တို့၏အစ်မ၊ မောင်ဝေလ်အောင်(AIT-THAILAND) မခင်ရတနာဝင်း (Final Year BBM,NMC) တို့၏မိခင်ကြီးသည် ၂၃-၈-၂၀၁၅ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင် ငယ်စဉ်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၂၇-၈-၂၀၁၅ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ဝိဆောင်ရသွင်းသဏ္ဍိတ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီထွက်ပါသည်။) ကွယ်လွန်သွားရသည့်နေ့ ၂၉-၈-၂၀၁၅ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်မူရာကျောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးအောင်စိုး (Michael Aung Soe)**  
**အသက်(၈၀)**  
**T.T.C (ကျောင်းသားဟောင်း)**  
**(ISY),(I.S.M) အငြိမ်းစား**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၇) ချမ်းသာလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်တင် တင်စိန်၏ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်စိုးသည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည်ကို သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။  
**ဦးဝင်းထွန်း၊ ဒေါ်သူဇာလွင်မိသားစု ထားဝယ်မြို့**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးအောင်စိုး (Michael Aung Soe)**  
**အသက်(၈၀)**  
**T.T.C (ကျောင်းသားဟောင်း)**  
**(ISY),(I.S.M) အငြိမ်းစား**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၇) ချမ်းသာလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်တင် တင်စိန်၏ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်စိုးသည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည်ကို သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။  
**ဦးစော်ခိုင်၊ ဒေါ်ခိုင်ခင်ခင်၊ မိသားစု**

**(၁)နှစ်ပြည့်အောက်မေ့ဖွယ်**  
 Power English Language Class မှ မိခင်ကြီး Daw Violet နီနီ ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားသည်မှာ ၂၇-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် တစ်နှစ်ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်သော်လည်း အောက်မေ့ဖွယ်အစဉ်များကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် အမည်တင်ရသတိရလျက်။  
**ခင်ပွန်း-ဦးရစ်ချက်ထွန်းလှ**  
**(Power English Speaking Class)**  
**သမီး-အိုစီရစ်ချက်ထွန်းလှ**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ ပစ္စည်းလေးပါး ဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်ကျင်မြိုင် (ခွက်ခွင်းရွာ၊ မြင်းမူမြို့နယ်)**  
**အသက် (၈၁)နှစ်**  
 ရွှေရတတီပိဋကဓရ ဓမ္မသင်္ဃာဂါရိကဆရာတော် သန္တန္တီ ဝံသပါလာ လက်ရ၏ ဖယ်တော်ကြီး ဒေါ်ကျင်မြိုင်သည် ၂၃-၈-၂၀၁၅ ရက် နံနက် ၉နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဦးသန်းဌေးမိသားစုနှင့် ဒေါ်နှင်းမိုး (Helen)မိသားစု**  
**AURORA, COLORADO STATE(USA)**

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဟာဂျီမကြီး ဒေါ်ရီရီရွာ(ခ)ဒေါ်တင်တင်**  
**အသက် (၈၇)နှစ်**  
**(မဟာဆွေ) မိလ္လာ**  
 သူငယ်ချင်း ဒေါ်ယဉ်ယဉ်နု (၄-စက်ရုံမှူး၊ တပ်မတော်ချည်မျှင်နှင့် အထည်စက်ရုံ မိလ္လာ)၏မိခင်ကြီးသည် ၁၇-၈-၂၀၁၅ရက်တွင် အလွှာဟိုသွင် မြတ် အမိန့်တော်ခံယူသွားပါသဖြင့် သူငယ်ချင်းမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါကြောင်း။  
**၁၉၈၀-၈၃ခုနှစ်များအတွင်း**  
**ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်တွင် အတူပညာသင်ကြားခဲ့ကြသော**  
**စက်မှုအင်ဂျင်နီယာသူငယ်ချင်းများ**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**Dr.ဌေးအောင်**  
**ဝိမောက္ခချုပ်(မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်)**  
**အသက် (၆၀)နှစ်**  
 အမှတ်(၆၂)ဝဲတန်းလမ်း (၅)လွှာနေ၊ ဒေါ်လှလှ (ကတိက(ငြိမ်း)ဘုရားဝေဌာနမော်လမြိုင် တက္ကသိုလ်)၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါက်တာခိုင်ညွန့်(လက်ထောက်ဆရာဝန်၊မော်လမြိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး) ၏ဖခင်၊မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်ဝိမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာဌေးအောင်သည် (၂၄-၈-၂၀၁၅)ရက်နေ့၊ နံနက် (၁၀:၀၀)နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။  
**ဂူပဒေမီသားစု (မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်)**

**သစ်ပင်စိုက်ပါ ဒို့ကမ္ဘာ သာယာလှပစိမ်းမြမြ**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဦးအောင်စိုး (Michael Aung Soe)**  
**အသက်(၈၀)**  
**T.T.C (ကျောင်းသားဟောင်း)**  
**(ISY), (I.S.M) အငြိမ်းစား**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၇) ချမ်းသာလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်တင်တင်စိန်၏ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်စိုးသည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည်ကို သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဦးပြေသိန်း-ဒေါ်မြင့်မြင့်ဌေး(ရွှေအုန်းလက်အထည်စက်)**  
**သမီး မပြည့်စုံသီရိ(ခ) မဖူးသက်ငုံ၊ မမေသင်းခိုင်၊ မရွှန်းပပအောင်**

**ဟင်္သာတအသင်း**  
**ဆရာမကြီးဒေါ်တင်နောင်**  
**အသက်(၈၅)နှစ်**  
**ဟင်္သာတအသင်းကန်တော့ခရိုင်၊**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ပြည်ထောင်စုစည်ပင်သာယာအိမ်ရာဝင်း၊ လိုင်(၈) အခန်း(၆)နေ (ဦးရွှေထွန်း-ဒေါ်စံ လှဦး)တို့၏ သမီးထွေး၊ ဦးစိန်ဝင်း၏ဇနီး ဆရာမကြီး ဒေါ်တင်နောင်သည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၉နာရီ ၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ညနေ ၉:၃၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသဏ္ဍိတ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသင်းသားများ အား သိစေအပ်ပါသည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

**ကျေးဇူးတင်လွှာ**  
 ၂၂-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသော အမကမူလွန်(ရိုးဝ)မော်ဘီ မြို့နယ်မှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်မြင့်မြင့်ခင်၏ရာပန်တွင် အဘက်ဘက်မှ ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးခဲ့ပါသော အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်မှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တကွ အမက (ရိုးဝ)မော်ဘီမှ ဆရာ/ဆရာမ ဝန်ထမ်းများနှင့် အလက(၈)လှိုင်မှ ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် ဆရာ/မများ၊ လှိုင်မြို့နယ်ပညာရေးမိသားစုများ၊ လှိုင်မြို့နယ် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် သာသနာ့ဥပဒေအသင်း၊ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် နာရေးကူညီမှု အသင်း၊ ပတ်အဖွဲ့ဝင်တို့အား အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။  
**ခင်ပွန်း - ဦးအေးလွင်**  
**သမီး - မသို့နှင်းဆီ၊ မစိမ့်မုတ်မုတ်**

**အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**  
**ဒေါ်ခင်တင့် (ဂဠုန်သင်္ကန်းတိုက်)**  
**အသက် (၇၅)နှစ်**  
 ၂၀-၈-၂၀၁၅ (ကြာသပတေးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားသော ဒေါ်ခင်တင့် အား ရုတ်တရက် နေမကောင်းဖြစ်စဉ် မေတ္တာ၊စေတနာ၊ဂရုဏာအပြည့်ဖြင့် ကုသပေးသော အာရုံစောက်ဝင်ဆေးရုံမှ ပါမောက္ခဆရာဝန်ကြီးများ၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ကျ ဆရာဝန် နှင့် သူနာပြုဆရာမများ၊ ကွယ်လွန်သွားစဉ် မေတ္တာ၊စေတနာ၊ဂရုဏာအပြည့်ဖြင့် လာရောက် မေးမြန်းအားပေးစကားပြောကြား ပေးခဲ့ကြပါသော မိတ်ဆွေများ၊ အဘက်ဘက်မှ ဝိုင်းဝန်းကူညီ ပံ့ပိုးပေးခဲ့သော ဆွေမျိုး၊ မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများ၊ တူ၊ တူမ၊ မြေး၊ မြစ် များနှင့် ကြည့်မြင်တိုင် အိုးဘိုရပ်ကွက် နာရေးကူညီမှုအသင်းအားလည်းကောင်း၊ အထူးကျေးဇူးဥပကာရတင်ရှိပါသည်။  
**အစ်မဒေါ်ခင်မြင့် (ဂဠုန်သင်္ကန်းတိုက်)**

**(၅)နှစ်ပြည့်အလွမ်း**  
**ဗိုလ်ကြည်ဇော်ညွန့် B.E (Mechanical)**  
**D.S.T.A အမှတ်စဉ် (၁၁)**  
**(၂၇.၈.၂၀၁၀) - - (၂၇.၈.၂၀၁၅)**  
 တစ်ဦးတည်းသော၊ အချစ်ဆုံးသားလေး၊ ဗိုလ်ကြည်ဇော်ညွန့်၊ ဖေဖေ - မေမေ တို့ရဲ့ ရင်ခွင်က အပြီးအပိုင်ထွက်ခွာပြီး၊ သံသရာခရီးရှေ့ကြီးကို လျှောက်လှမ်းသွားတာ (၅)နှစ်တိတိ ပြည့်ခဲ့ပါပြီ။ သက်ရှိ၊ သက်မဲ့အရာအားလုံး၊ မတည်မြဲတဲ့၊ တရားသဘောကို သိပေမဲ့၊ ဖေဖေ နဲ့ မေမေ တို့ရဲ့ ရင်ထဲမှာ၊ ဖွံ့ဖိုးလို တငွေ့ငွေ့လောင်ကျွမ်း၊ ပူဆွေးပြီး သားလေးကို တမ်းတ၊ သတိရနေဆဲ ပါ။ နေ့စဉ်နေ့တိုင်း ဆွမ်း၊ ရေချမ်း၊ ပန်း၊ ဆီမီး ဆက်ကပ်လျှောက်ပြီးတိုင်း ဖေဖေ နဲ့ မေမေ သားလေးကို အမျှဝေလျက်ပါ။ သားလေး - ဘယ်ဘုံ၊ ဘယ်ဘဝကို ရောက်ရှိနေသည် ဖြစ်စေ၊ လစဉ်၊ နှစ်စဉ် (၂၇)ရက်နေ့ရောက်တိုင်း၊ ကောင်းမှု ကုသိုလ်လေးတစ်ခုပြုလုပ်ပြီး သားလေးရဲ့ သံသရာခရီးလမ်း ဖြောင့်ဖြူးစေဘို့ သားလေးကို အမျှဝေလျက်ပါ သားလေးရယ်။  
**ဖေဖေ - ဦးသိန်းညွန့် (တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ)**  
**မေမေ - ဒေါ်အေးမြင့်ရီ (ဌာနခွဲမှူး၊ ငြိမ်း)**  
**ဘတ်ဂျက်နှင့် ငွေစာရင်းဌာန**  
**ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**



ကြေး

**OrfenfaMufif**  
**OrfenfaMufif**  
**t ouf (93)Epf**  
**နာယကကြီး**  
**ရခိုင်ပြည်နယ်ဓမ္မာရုံဂေါပကအဖွဲ့**  
 ၂၁-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည့်အတွက် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ ထပ်မျှ ဝမ်းနည်းရပါကြောင်း။  
**ရခိုင်ပြည်နယ်ဓမ္မာရုံဂေါပကအဖွဲ့**

**a'.wifwif H**  
**အသက်(၈၃)နှစ်**  
**အထက်တန်းပြ(ဦးစိုး) အထက(၆) ဗိုလ်တထောင်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မိုးကောင်းဘုရားလမ်း၊ အမှတ်(၂/၄၆)နေ (ဒေါက်တာ ရန်ရှင်-ဒေါ်ခင်သိန်း)တို့၏သမီးကြီး၊ (ဦးအလီ-ဒေါ်မိန်းကလေး)တို့၏ သမီးအဖွဲ့မ၊ (ဦးမြ) သစ်လုပ်ငန်း၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ (ဒေါ်ခင်သုဇာ) ဦးဝေမြို့-ဒေါ်ခင်သီတာ၊ ဒေါ်ခင်သန္တာတို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မောင်မင်းပြည့်မြို့၊ မောင်အောင်သုတတို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘွား ဒေါ်တင်တင်အိုးသည် ၂၁-၈-၂၀၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီတွင် အာရုံတော်ဝင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၈-၂၀၁၅(ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေး အအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးမိတ်သင်္ဂဟ များအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**Obhausn (72)Epf**  
**ကျန်သူ (ဆောင်/လျှပ်) (ဦးစိုး)**  
**သာကေတမြို့နယ် မလွန်ဆန်လှူအသင်းထောက်အဖွဲ့**  
**အတွင်းရေးမှူး၊ တိန်အကျိုးတော်ဆောင်**  
 ကျိုက်လတ်မြို့၊ ထားဝယ်မင်းကျေးရွာနေ (ဦးလှမောင်-ဒေါ်ကျင်စိန်)တို့၏သား၊ ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ အမှတ်(၇၄၀) နံဂြောလမ်း(၈)ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်လှဌေး၏ခင်ပွန်း၊ ဦးနိုင်ဝင်း-ဒေါ်ဝါဝါသိန်း၊ ဦးစော်မိုး၊ ဦးစော်မိုး-ဒေါ်စန္ဒာစိုး၊ ဦးစော်မင်းထွန်း(ခ)ဦးထွန်း-ဒေါ်စန္ဒာ အောင်တို့၏ဖခင်၊ မြေးလေးယောက်တို့၏အဘိုး ဦးဘကျော်သည် ၂၂-၈-၂၀၁၅(စနေနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၈-၂၀၁၅ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေး သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၈-၈-၂၀၁၅(သောကြာနေ့)တွင် သာကေတမြို့နယ်၊ အမှတ်(၇၄၀)နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ် ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**t x|OrfenfaMufif**  
**Obat mi pf (Michael Aung Soe)**  
**အသက်(၈၀)**  
**T.T.C (ကျောင်းသားဟောင်း)**  
**(ISY),(L.S.M) အငြိမ်းစား**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၇)၊ ချမ်းသာလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်တင် တင်စိန်၏ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်စိုးသည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည်ကို သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရ ပါသည်။  
**ဦးစော်ဝင်း၊ ဒေါ်ခင်လေးဥမ္မာ အင်းယားလမ်း**

**OrfenfaMufif**  
**Abfci firmix; (wyfawn v-nt)**  
**ဒုညွှန်မှူး(ဦးစိုး)၊ သတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာန**  
**အသက်(၇၉)နှစ်**  
 လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဆွေလင်း- ဒေါ်မေဌေးဦးတို့၏ဖခင်ကြီး ဗိုလ်မှူးခင်မောင်ဌေး (တပ်မတော်လေ-ဦးစိုး)၊ (ဒုညွှန်မှူး-ဦးစိုး)၊ သတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာန) အသက်(၇၉)နှစ်သည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းနှင့်မိသားစုများ**  
**လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန**

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်းဒါယကာမကြီး**  
**a'.0if0if**  
**t ouf(65)Epf**  
**(ဝင်းသရဖူ-အိလတ်ထရွန်နစ်၊ ဝင်းကမ္ဘာထီရောင်းဝယ်ရေး)**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၁၆၉) (၄၇) လမ်း၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်နေ (ဦးချစ်-ဒေါ်အေးကြည်) တို့၏ သမီးကြီး၊ သန်လျင်မြို့နေ ဦးစောညွန့်-ဒေါ်သိန်းတို့၏သမီးအဖွဲ့မ၊ ဦးကြည်တင်-ဒေါ်အေးသန်း၊ ဦးကြည်ခင်-ဒေါ်ယုဦးစွာ (USA)၊ ဦးခင်ရွှေ-ဒေါ်သန်းဝင်း)တို့၏ ညီမ၊ ဦးဝင်းဟန်(C.E-LIZTER)၏ဇနီး၊ ဦးတင်မြင့်-ဒေါ်ရီရီစန်း(ရွှေပဒေသာ-အိလတ်ထရွန်နစ်)၊ ဦးခိုင်ထူး-ဒေါ်သန်းသန်းဌေး(ဂျပန်)၊ ဦးသက်နိုင်အေး-ဒေါ်ခင်ခင်ဆွေ၊ ဦးသန်းထွန်း(ဝင်း-အိ လတ်ထရွန်နစ်)တို့၏အစ်မ၊ မောင်ဝေလ်အောင်(AIT-THAILAND) မခင်ရတနာဝင်း (Final Year BBM,NMC) တို့၏မိခင်ကြီးသည် ၂၁-၈-၂၀၁၅ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင် ဗဟိုစည်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၈-၂၀၁၅ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ရသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင်ပါမည်)၊ ကွယ်လွန်သွားရသည့်အခါ ၂၉-၈-၂၀၁၅ (စနေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။  
**ကျန်ရစ်သူမိသားစု**

**t x|OrfenfaMufif**  
**Obat mi pf (Michael Aung Soe)**  
**အသက်(၈၀)**  
**T.T.C (ကျောင်းသားဟောင်း)**  
**(ISY),(L.S.M) အငြိမ်းစား**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၇)၊ ချမ်းသာလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်တင် တင်စိန်၏ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်စိုးသည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည်ကို သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။  
**ဦးဝင်းထွန်း၊ ဒေါ်သူဇာလွင်မိသားစု**  
**ထားဝယ်မြို့**

**t x|OrfenfaMufif**  
**Obat mi pf (Michael Aung Soe)**  
**အသက်(၈၀)**  
**T.T.C (ကျောင်းသားဟောင်း)**  
**(ISY),(L.S.M) အငြိမ်းစား**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၇)၊ ချမ်းသာလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်တင် တင်စိန်၏ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်စိုးသည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည်ကို သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။  
**ဦးစော်နိုင်၊ ဒေါ်ခင်ခင်စိုင်း၊ မိသားစု**

**(1)Epfynht mufifG f**  
 Power English Language Class မှ မိခင်ကြီး Daw Violet နီနီ ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားသည်မှာ ၂၇-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် တစ်နှစ်ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်သော်လည်း အောက်မေ့ဖွယ်အစဉ်များကို ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် အစဉ်ထာဝရသတိရလျက်။  
**ခင်ပွန်း-ဦးရစ်ချက်ထွန်းလှ**  
**(Power English Speaking Class)**  
**သမီး-သို့မိရစ်ချက်ထွန်းလှ**

**OrfenfaMufif**  
**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ ပစ္စည်းလေးပါး ဒါယကာမကြီး**  
**a'.usif(cufcufjifn, f)**  
**အသက် (၈၁)နှစ်**  
 ရွှေရတတိပိဋကဓရ၊ ဓမ္မဘဏ္ဍာဝါရိကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဝံသပါလာ လက်ရ၏ ဖယ်တော်ကြီး ဒေါ်ကျင်မြင့်သည် ၂၁-၈-၂၀၁၅ ရက် နံနက် ၉နာရီတွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဦးသန်းဌေးမိသားစုနှင့် ဒေါ်နှင်းမိုး (Helen)မိသားစု**  
**AURORA, COLORADO STATE(U.S.A)**

**OrfenfaMufif**  
**[ m'fuf a'.wifwif**  
**အသက် (၈၇)နှစ်**  
**(မဟာဆွေ) မိတ္ထီလာ**  
 သူငယ်ချင်း ဒေါ်ယုဦးမိုး (၄-၈-၈၇)၊ တပ်မတော်ချည်မျှင်နှင့် အထည်စက်ရုံ၊ မိတ္ထီလာ)၏မိခင်ကြီးသည် ၁၇-၈-၂၀၁၅ရက်တွင် အလွတ်သျှင် မြတ် အမိန့်တော်ခံယူသွားပါသဖြင့် သူငယ်ချင်းမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါကြောင်း။  
**၁၉၈၀-၈၃ခုနှစ်များအတွင်း**  
**ရန်ကုန်စက်မှုတက္ကသိုလ်တွင် အတူပညာသင်ကြားခဲ့ကြသော**  
**စက်မှုအင်ဂျင်နီယာသူငယ်ချင်းများ**

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**Dr.ဌေးအောင်**  
**ပိမောက္ခချုပ်(မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်)**  
**အသက် (၆၀)နှစ်**  
 အမှတ်(၆၂)၊ ဝင်းတန်းလမ်း၊ (၅)လွှာနေ၊ အိန္ဒိယလမ်း (ကတိက(ဦးစိုး)တက္ကသိုလ်)နှင့် တက္ကသိုလ်)၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါက်တာနိုင်ညွန့်(လက်ထောက်ဆရာဝန်၊ မော်လမြိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး)၏ဖခင်၊ မော်လမြိုင် တက္ကသိုလ် ပိမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာဌေးအောင်သည် (၂၄-၈-၂၀၁၅)ရက်နေ့၊ နံနက် (၁၀:၀၀)နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။  
**ရူပဗေဒမိသားစု (မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်)**

opfiyifufyg ' Hurfom m'ypdfjr

**t x|OrfenfaMufif**  
**Obat mi pf (Michael Aung Soe)**  
**အသက်(၈၀)**  
**T.T.C (ကျောင်းသားဟောင်း)**  
**(ISY), (L.S.M) အငြိမ်းစား**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၇)၊ ချမ်းသာလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်တင်တင်စိန်၏ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးအောင်စိုးသည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသည်ကို သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
**ဦးပြေသိန်း-ဒေါ်မြင့်မြင့်ဌေး(ရွှေအုန်းလက်အထည်စက်)**  
**သမီး မပြည့်စုံသီ(ခ) မဖူးသက်(ခ) မမေသင်းခိုင်၊ မရွှန်းပပအောင်**

**တပည့်တပည့်**  
**OrfenfaMufif**  
**အသက်(၈၅)နှစ်**  
**တပည့်တပည့်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ပြည်ထောင်စုစည်ပင်သာယာအိမ်ရာဝင်း၊ လိင်း(၈)၊ အခန်း(၆)နေ (ဦးရွှေထွန်း-ဒေါ်စံ လှဦး)တို့၏ သမီးထွေး၊ ဦးစိန်ဝင်း၏ဇနီး ဆရာမကြီး ဒေါ်တင်နှင်းသည် ၂၀-၈-၂၀၁၅ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၉နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ယင်းနေ့ ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသင်းသားများ အား သိစေအပ်ပါသည်။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

**ausZwifwif**  
 ၂၂-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားသော အမကမူလွန်(ရိုးဝ)မှော်ဘီ မြို့နယ်မှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်မြင့်မြင့်ခင်၏ဈာပနတွင် အဘက်ဘက်မှ ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးခဲ့ပါသော အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်မှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တကွ အမက (ရိုးဝ)မှော်ဘီမှ ဆရာ/ဆရာမ ဝန်ထမ်းများနှင့် အလက(၈)လှိုင်မှ ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် ဆရာ/မများ၊ လှိုင်မြို့နယ်ပညာရေးမိသားစုများ၊ လှိုင်မြို့နယ် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် သာသနာ့ဌာနအသင်း၊ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက် နာရေးကူညီမှု အသင်း၊ ဝတ်အဖွဲ့ဝင်တို့အား အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။  
**ခင်ပွန်း - ဦးအေးလွင်**  
**သမီး - မသို့နှင်းသီ၊ မအိမ်မွန်ဖွင့်ဖွေ**

**အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**  
**ဒေါ်ခင်တင့် (ဂဠုန်သင်္ကန်းတိုက်)**  
**အသက် (၇၅)နှစ်**  
 ၂၀-၈-၂၀၁၅ (ကြာသပတေးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားသော ဒေါ်ခင်တင့် အား ရုတ်တရက် နေမကောင်းဖြစ်စဉ် မေတ္တာ၊စေတနာ၊ဂရုဏာအပြည့်ဖြင့် ကုသပေးသော အာရုံတော်ဝင်ဆေးရုံမှ ပါမောက္ခဆရာဝန်ကြီးများ၊ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ကျ ဆရာဝန် နှင့် သူနာပြုဆရာမများ၊ ကွယ်လွန်သွားစဉ် မေတ္တာ၊စေတနာ၊ဂရုဏာအပြည့်ဖြင့် လာရောက် မေးမြန်းအားပေးစကားပြောကြား ပေးခဲ့ကြပါသော မိတ်ဆွေများ၊ အဘက်ဘက်မှ ဝိုင်းဝန်းကူညီ ပံ့ပိုးပေးခဲ့သော ဆွေမျိုး၊ မိတ်ဆွေသင်္ဂဟများ၊ တူ၊ တူမ၊ မြေး၊ မြစ် များနှင့် ကြည့်မြင်တိုင် အိုးဘိုရပ်ကွက် နာရေးကူညီမှုအသင်းအားလည်းကောင်း အထူးကျေးဇူးဥပကာရတင်ရှိပါသည်။  
**အစ်မဒေါ်ခင်မြင့် (ဂဠုန်သင်္ကန်းတိုက်)**

**(၅)နှစ်ပြည့်အလွမ်း**  
**ဗိုလ်ကြည်ဇော်ညွန့် B.E (Mechanical)**  
**D.S.T.A အမှတ်ခဉ် (၁၁)**  
**(၂၇.၈.၂၀၁၀) - - (၂၇.၈.၂၀၁၅)**  
 တစ်ဦးတည်းသော၊ အချစ်ဆုံးသားလေး၊ ဗိုလ်ကြည်ဇော်ညွန့်၊ ဖေဖေ - မေမေ တို့ရဲ့ ရင်ခွင်က အပြီးအပိုင်ထွက်ခွာပြီး၊ သံသရာခရီးရှေ့ကြီးကို လျှောက်လှမ်းသွားတာ (၅)နှစ်တိတိ ပြည့်ခဲ့ပါပြီ။ သက်ရှိ၊ သက်မဲ့အရာအားလုံး၊ မတည်မြဲတဲ့၊ တရားသဘောကို သိပေမဲ့၊ ဖေဖေ နဲ့ မေမေ တို့ရဲ့ ရင်ထဲမှာ၊ ဖွံ့ဖိုးလို တငွေ့ငွေ့လောင်ကျွမ်း၊ ပူဆွေးပြီး သားလေးကို တမ်းတ၊ သတိရနေဆဲပါ။ နေ့စဉ်နေ့တိုင်း ဆွမ်း၊ ရေချမ်း၊ ပန်း၊ ဆီမီး ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီးတိုင်း ဖေဖေ နဲ့ မေမေ သားလေးကို အမျှဝေလျှက်ပါ။ သားလေး - ဘယ်ဘုံ၊ ဘယ်ဘဝကို ရောက်ရှိနေသည် ဖြစ်စေ၊ လစဉ်၊ နှစ်စဉ် (၂၇)ရက်နေ့ရောက်တိုင်း၊ ကောင်းမှု ကုသိုလ်လေးတစ်ခုပြုလုပ်ပြီး သားလေးရဲ့ သံသရာခရီးလမ်း ဖြောင့်ဖြူးစေဘို့၊ သားလေးကို အမျှဝေလျှက်ပါ သားလေးရယ်။  
**ဖေဖေ - ဦးသိန်းညွန့် (တရားလွတ်တော်ရှေ့နေ)**  
**မေမေ - ဒေါ်အေးမြင့်ရီ (ဌာနခွဲမှူး၊ ငြိမ်း)**  
**ဘတ်ဂျက်နှင့် ငွေစာရင်းဌာန**  
**ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**



**မြန်မာယူ-၁၉ အသင်းနှင့် တီမောလက်စ်တေ ယူ-၁၉အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားပုံ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆  
လာအိုနိုင်ငံတွင် ဩဂုတ် ၂၂ ရက်မှ စက်တင်ဘာ ၄ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် AFFU-19 Championships ၂၀၁၅ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်များထဲတွင် မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းနှင့် တီမောလက်စ်တေ ယူ-၁၉ အသင်းတို့ ဩဂုတ် ၂၇ ရက် မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်သည်။  
မြန်မာအသင်းနှင့် တီမောလက်စ်တေအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြပုံများကို မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၃ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် MRTV Entertainment Channel မှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပြသပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



**ပွဲဦးထွက်နိုင်ပွဲရရှိထားသည့် မြန်မာယူ-၁၉ အသင်း တီမောနှင့် ယနေ့ယှဉ်ပြိုင်မည်**

အာဆီယံ-၁၉ ပြိုင်ပွဲအုပ်စုပွဲစဉ်များကို ဩဂုတ် ၂၇ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်း(အပေါ်ပုံ)နှင့် တီမောယူ-၁၉အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်သည်။ ယခုပွဲမှာ မြန်မာအသင်းအတွက် ဆီမီးတက်ရေး အဆုံးအဖြတ်ပွဲ မဟုတ်သေးသော်လည်း အရေးပါသည့် ပွဲစဉ်ဖြစ်သည်။

သတင်း - ရိုင်းထက်ဇော်  
ဓာတ်ပုံ - MFF

မြန်မာယူ-၁၉ အသင်း၏ အုပ်စုဒုတိယပွဲစဉ်ဖြစ်ပြီး တီမောအသင်းမှာ သုံးပွဲမြောက်ကစားရခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုအဖွင့်ပွဲတွင် စင်ကာပူအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိထားပြီး တီမောအသင်းမှာ မလေးရှားအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး၊ ဗီယက်နမ်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် နှစ်ပွဲဆက်ရှုံးနိမ့်ထားသည်။ မြန်မာအသင်းသည် တီမောအသင်းနှင့်ပွဲအပြီးတွင် ဗီယက်နမ်၊ မလေးရှားတို့နှင့် ထပ်မံကစားရမည်ဖြစ်ရာ နောက်တစ်ဆင့်တက်ရန်အတွက် ယနေ့ယှဉ်ပြိုင်ရမည့်ပွဲမှာ အရေးပါလျက်ရှိသည်။ တီမောအသင်းသည် နှစ်ပွဲဆက်ရှုံးနိမ့်ထားသော်လည်း ခြေစွမ်းမနိမ့်သည့် အသင်းဖြစ်ရာ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၃ သို့

**ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ**

ယနေ့မွန်းလွဲ၁နာရီခွဲအချိန် တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနောက်အလယ်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနောက်မြောက်ပိုင်းတို့တွင် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်နေသည်။  
ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေအားကောင်းနေသည်။

**တောဆင်ရိုင်းများအား ဆင်ယဉ်များဖြင့် ဝန်းရံပို့ဆောင်မရပါက မေ့ဆေးပေးကာ ကားခုနစ်စီးဖြင့် ပြန်လည်ပို့ဆောင်ရန် စီစဉ်**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂၆  
နတ်မောက်/မြို့သစ် သစ်တောကြီးပိုင်းများဘက်မှ နယ်ကျွံလာသည့်ဟူယူဆရာသော တောဆင်ရိုင်းများအား ၎င်းတို့လာရာလမ်းကြောင်းအတိုင်း မူလကျက်စားရာနေရာသို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာနသည် သက်ဆိုင်ရာဒေသအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

aiM, f



ယ င န

**မာတိကာ**

အကောင်းဆုံးမျှခြေ  
စာမျက်နှာ >> ၂

ပမ်းဆီးရိပ်သည် ဆင်ရွယ်နှစ်တန်  
ထိုင်းအစိုးရ ပျက်ဆီး  
စာမျက်နှာ >> ၄

မန်ယူနှင့် အပြောင်းအရွှေ့  
ကိစ္စရပ်အား လမ်းပွင့်ထားဟု  
နေမာပြောပြီ  
စာမျက်နှာ >> ၁၃

www.facebook.com/themirrordaily

**ဒေဝယက္ခမန်းဆေးနဲ့တွေ့ရင် အဖုအကျိတ်ဆို ပေါင်ဒါဘူးထဲ ထည့်လို့ရအောင်မုန့်သွားမယ်**

**ဒေဝယက္ခ အကျိတ်ကြေ အကျမြူမန်းဆေး**

အဖုအကျိတ်အမျိုးမျိုးကို မခွဲမစိတ်ရဘဲ၊ နုကြေရင့်ပေါက် အမြစ်ပါမကျန်ပျောက်၊ မန်းဝင် မန်းငုပ်မှအစ သုံးစွဲပါ။

အမှတ်-၃၇၃၊ သနပ်ပင်လမ်း၊ (ဆန်းပင်တန်း)၊ ပဲခူးမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၃၀၀၀၄၁၊ ၀၉-၈၆၅၀၆၆၇၊ ၀၉-၅၃၀၀၄၄၂၊ ၀၉-၄၂၈၁၂၃၆၃၊ ၀၅၂-၂၁၄၂၂